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ZUPANOV 
KOTIČEK 

PO ENERGIJO ZA TRDO DELO 

" T u d i na občini si zaslužimo dopusi in 
počitnice",so me opozorili sodelavci na 
zadnjem julijskem kolegi ju. In res, p o pre
veri števila zaposlenih , števila opravl jenih 
d e l o v n i h ur, i z rab l j enem d o p u s t u in 
bolniških d n e v i h , m o r a m pred vsemi 
občani zapisati , da imamo na občini 
Grosuplje zaposlene, ki SO iz jemno dobr i 
in marl j ivi . Od I. januarja, k o se je formi
rala nova občina pa d o K. julija ti delavci 
niso imel i niti o d l o č b o z a p o s l i t v i . 
Nedoločene so bile namreč pristojnosti 
o b č i n e , neurejena je bi la razmejitev 
zaposlenih med državnimi in občinskimi 
organi , ni še b i lo opravl jene formalne 
razdelitve dela meti tri nove občine . 
Naloge pa so bile na vseh področjih in za 
vse tri občine zadovol j ivo opravljene, kol 
da bi imel i že utečeno organizaci jo , 
dovol j sodelavcev in znane pristojnosti. 
U p a m , da tudi vsi , občanke in občani, 
niste preveč čutili nedorečenosti, s kater
imi smo se več kol pol leta ukvarjali na 
občini. O b lej priložnosti se zalo vsem 
sodelavcem s k u p n i h služb na občini, k i 
so tako požrtvovalno delal i , najlepše zah
valjujem. Zahval jujem se tudi zapos len im 
na U p r a v n i enoti Grosupl je , k i so n a m 
nesebično priskočili na pomoč , kadar 
nam je zmanjkalo l judi ali znanja. 
K e r je tu že julij, je seveda že skrajni čas, 
da si tudi občinski delavci v z a m e m o 
dopust . Predvsem avgusta b o zato v 
občinskih prostorih na K o l o d v o r s k i 2 bolj 
prazno. U p a m , da si b o m o nabrali dovolj 
prave pozi t ivne energije za prijaznost d o 
občanov ter za trdo s t rokovno de lo v 
jeseni. 

Slednjega je letos, glede na proračunski 
program, ki ga je sprejel Občinski svet, še 
o g r o m n o . 
Občanke in občani, l u d i vam v teh polet
nih mesecih želim, da bi se razvedri l i , 
odpočili o d o b v e z n o s t i in p o n o v n o 
VZpOStaVili lastno življenjsko ravnovesje 
in strpnost: tlo sebe, tlo svoje družine, tlo 
oko l i ce in tlo mlade s lovenske družbe. 
Tistim pa, ki si dopusta ne morete 
privoščiti, vetlite, tla smo vam hvaležni, 
saj verjetno opravljate naloge, za katere 
imate poslanstvo prav v i . 
K d o r le more, naj si le nabere dodatnih 
moči .... pa ne jezite se preveč na 
občinsko "birokraci jo". 

Župan 
Rudolf ROME 

N O V E T E L E F O N S K E Š T E V I L K E : 
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"ZELENI VAL" POSLAL V ETER 
PRVE TONE 

Kol se o troku včasih uresniči tiha skrita 
želja in je iskreno srečen, tako se počasi 
uresničuje tudi želja m n o g i h Grosupel j -
čanov, ki so naštevali mesta, kjer vsi že 
imajo lokalni radio, nekateri ne samo 
enega, celo več, v Grosupl j em pa nič in 
nič. Vendar - če d o vas morda niso pra
vočasno segle informacije, naj vam p o 
v e m , tla je LOKALNI G R O S U P E L J S K I RA
D I O , k i naj b i se imenoval Z E L E N I VAL, v 
dneh 21., 22. in 23. julija, v s k l o p u prired
itev "Spoznajmo Slovenijo" že p o i z k u s n o 
oddajal in sicer na frekvenci 89,8 M h z 
UKW. Na isti f rekvenci b o m o Zeleni val 
poslušali tudi potem, k o b o začel z red
nim oddajanjem. T o pa b o p o besedah 
odgovornih v podjetju Alpe - Adria Media 

V tej številki preberite: 

- aktivnosti občinskega sveta 
- kakšne zabave bomo imeli 

v občini? 
- Lojze Petrle in Janko Deželak 

pri nas 
- za praznik na Magdalensko 

goro 
- lastniki gozdov imate olajšave! 
- spet: Večeri na vasi 
- Janez Janša za naš časopis 
- in še mnogo zanimivega 

branja - tudi Uradni list 
občine 

Prvi poizkusiti ioni i' eter Poizkusno oddajanje lokalnega radia 

marketing, že v jeseni. Pogovori potekajo v 
lej smeri, tla bi v projetku sodelovale tudi 
občine I )obrcpolje, Ivančna Gorica, Litija, 
Škofljica, Vel ike Lašče, Brezovica in Ljul> 
ljana. Projekt je namreč ovrednoten na 
S(K).(KX),(X) D E M ; ta sredstva pa b o podjetje 
pridobilo s pomočjo sponzorjev, računajo 
pa tudi na proslovolne prispevke olx"anov 
in podjetnikov. Oddajnik lxx.lo verjetno 
postavili na Polževem, kjer je najug(xJnejša 
lokacija za oddajanje v vse že omenjene 
občine. Tudi dva reportažna avtomobila, k i 
bosta v studio posredovala informacije s te
rena je zasebno podjetje Alpe - Adria Media 
marketing že nabavilo. Če pa vas zanima 
morda še, kaj bomo lahko poslušali s 
frekvence 89,8 Mhz, naj vam zaupam plane 
idejnih vodij projekta: radit) naj bi prven
stveno služil infonniranju olx"anov, program 
b o zapolnjen z dobro glasbo, glasbenimi 
čestitkami, obvestili, živimi stiki, javljanji s 
terena iz vseh navedenih občin, za katere 
b o oddajal. Tudi reklame bodo potrebne -
tako občanom za informiranje, kot podjetju 
za boljše pokrivanje stroškov. Kot zanimi
vost morda še to: v verigo ZELENEGA ' V A 
LA bodo vključeni tudi mladi iz Miss-a , ki 
bodo pomagali po svojih sposobnostih in 
močeh. Ne prvega ne slednjega jim ne man
jka, zato smo prepričani, tla nas bodo v 
marsičem lahko Spet presenehli. 
Skupaj pa vsi komaj čakamo jeseni in upa
mo, da bo šlo v projetku vse p o sreči in se 
b o m o tudi Gro.supeljčani lahko pohvali l i , 
da imamo svoj lokalni radio. Ne b o nam 
treba sesti in prebirali časopisa, radio nas 
b o kar vzporet lno z de lom ali počitkom 
seznanil z novicami iz. naših krajev... 

Alenka ADAMIČ 



POLŽEVO V ZNAMENJU 
DNEVA DRŽAVNOSTI 

Kadar spregovorim o tebi, domovina in te 
hvalim in kujem v zvezde, govorim jasno in 
glasno v jeziku, ki ga razume ves svet. 

Svečano 4. obletnico DNEVA DRŽAVNOSTI 
smo praznovali slovesno, kulturno in notranje 
bogato. In tako kot včasih - občani vseh treh 
novih občin skupaj - Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje - na Polževem. 

Ves dan je neusmiljeno deževalo, pa vendar 
slabo vreme ni ustavilo domačinov Polževega 
in okolice in vseh tistih akterjev, ki so hiteli s 
pripravljanjem prazničnega kresa. In na srečo 
ni zadržalo tudi prazničnega vzdušja željnih 
občanov, ljudi, ki so hoteli Dan državnosti 
dostojno počastiti. Praznovati tako, kot se za 
veličino takšnega dneva spodobi. Polževo je 
bilo namreč ena sama velika množica 
praznično razpoloženih ljudi. Navzoče je 
najprej pozdravila predsednica Občinskega 
sveta Grosuplje in povedala, da svečanost 
organizirajo župani vseh tereh občin: g. Jcrnje 
Lampret, g. Rudolf Rome in g. Anton Jakopič. 
Sledil je bogat kulturni program, v katerem so 
sodelovali: Pihalni orkester Grosuplje pod 
vodstvom prof. Sajovica, pevski zbor Slavček 
in [enlvida pri Stični, pevski zbor iz občine 
Dobrepolje, plesna skupina Wolfy pod vod
stvom g. Damjana Gorjupa in dramski igralec 
Dare Valič, ki je s pesmimi Toneta Kuntnerja 
in odlomkom i/. Cankarjevega Kurenta dal še 
poseben čar našemu skupnemu praznovanju 
Velikega dne. 

Slavnostni govornik je bil občan Grosuplja, 
član občinskega sveta Gropsuplje in predsed
nik SDSS JANEZ JANŠA, ki je s samo njemu 
lastnim govorom dodal iskrico k prazničnemu 
vzdušju večera in z baklo, katero so naredili 
domačini, slovesno prižgal kres. In kol 
prispodoba slovenstva, glej: kljub deževnemu 
vremenu je kres zagorel ... in gorel, gorel ... 

Tudi vsak izmed županov (dobrepoljskega je 
zaradi zadržanosti nadomestil podžupan) je 
imel povedati nekaj lepih, vzpodbudnih misli. 

Večer je s svojo glasbeno skupino obogatil še 
glasbenik Braco Dobičkar, ki je kljub temu, 
da že dolgo časa živi v Ljubljani, 
zvest Ponovi vasi, svojemu kraju^ 
zabavni večer, ki je trajal v, 
vzdušju pozno v noč. pa je po.̂ iBt^iSambeb 
Valvazor. 

Globoko doživeto praznovanaj 
ljudi še poseben čar bistva Dneva 
Tudi tako namreč utrjujemo svojo 
zavest ... 
Namreč: 

Slovenec biti ni drugega, 
kakor slovensko misliti, 
slovensko peti in govoriti. 

Janez Janša prevzema baklo od domačina. Ali višino kresa primerjamo z našo 

narodno zavestjo/' 

TEDEN ZANIMIVOSTI V ŠMARJU SAP u 

1 .Prireditve so se vrstile kar nekaj dni v 
tednu: v sredo, 21. junija, je Brendi 
pripravil svojim gostom pravi "žur" za 
mlade in manj mlade. 

2. V četrtek, 22. junija so večer s svojim 
petjem popestrile Katice. 

3- Naši učenci zmorejo marikaj. Tudi v 
utesnjenih prostorih ustvarijo take za
nimivosti, kot je tale kozolec, lepota 
slovei iske pokrajine. 

4. Našim učencem se obetajo boljši 
delovni pogoji v sodobnih učilnicah; z 
veseljem smo si ogledali prizidek k novi 
šoli. 



Tokrat praznovanje občinskega 
praznika malo drugače 

VSA PRIZADEVANJA 
ZA NAŠE OTROKE 

24. julij je bi l prav tako kot vsi dnevi v 
tednu pred njim, turoben, deževen dan . 
Občani občine Grosupl je pa naj bi ta dan 
počastili praznik občin Grosupl je malo 
drugače kot sieer. Občina Grosuplje 
namreč ni samo Grosupl je , zato tokrat 
slavnostna seja občinskega sveta ni bila v 

Kul turnem d o m u kot ponavadi , temveč v 
Šmarju Sapu. V članku lahko preberemo, 
k a k o so krajani imeli prazničnih večino 
d n i v tednu, izkupiček o d prireditev pa 
so nameni l i nakupu opreme za šolski 
prizidek. Pkrovitelj prireditve pa je bil 
župan občine Rudolf Kome. 
U v o d n a himna grosupeljskega Pihalnega 
orkestra je uvedla v dvorano (telovadni
co) OŠ pravo s lovesno vzdušje, k i se je 
nadaljevalo s s lavnostno sejo občinskega 
sveta in bogat im .kulturnim p r o g r a m o m -

Pokrovitelj praznovanja je bil župan Rudolf Rome. 

sodeloval i so učenci domače OŠ, fo lklor
na skupina V i d o v o p o d vodstvom Branke 
Kovaček iz Šentvida pri Stični, mladi glas
b e n i k i , Moški pevski zbor iz Šmarja Sapa 
in ansambel Štradonarji z. Gal jevice. 
Župan Rudolf Rome je v govoru osvetlil 
zgodovinske d o g o d k e izpred 50 let in 
poudaril, da nas le ti ne smejo razdvajati, 
temveč povezovat i . Osrednja pozornost 
pa je bila namenjena programu izgradnje 
šole, kajti jeseni se b o m o občani odločali 
o šolskem tolarju. Brez našega skupnega 
sodelovanja namreč našim o t r o k o m ne 
b o m o mogl i zagotoviti o s n o v n i h pogojev, 
ki jih morajo v šoli imeti za normalen 
zdrav razvoj. 
Zato nam morajo ostati v s p o m i n u tudi 
u v o d n e besede p o m o č n i c e ravnatelja 
M i l e n e Lunar, k i je dejala:"Krajani Šmarja 
Sapa smo bil i v e d n o odprt ih rok, k o je šlo 
za šolo. N a referendumu s m o se že 4 krat 
odločili " Z A ŠOLO". To, kar nastaja sedaj, 
je dobra volja krajanov, k i se brez pomis 
leka odločajo " Z A " in nihče ne reče " N E " ! " 
Naj še zaključim z besedami , ki jih je 
poveda l župan Rudol f Rome:"Prihotlnost 
je v mladih , tudi prihodnost nas starejših 
je v znanju tistih, ki prihajajo za nami . . ." 
Samo tako b o d o tudi naša s k u p n a 
praznovanja vredna prazničnih občutkov 
in prazničnih besed.. . 

Alenka ADAMIČ 
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7. seja občinskega sveta 
OBČINA GROSUPLJE IMA 

NOVEGA TAJNIKA 
Jože Miklavčič novi tajnik 

Svetniki so se na 7. seji občinskega sveta 
zbrali 28. junija. 
Najprej so pregledali zapisnik 6. redne 
seje in poslušali poročilo, k a k o so b i l i 
realizirani sklepi S. redne seje. Kot druga 
točka dnevnega reda je b i lo imenovanje 
tajnika občine Grosupl je , za katerega so 
soglasno i z v o l i l i Jožeta Miklavčiča, k i 
funkci jo profes ionalno opravlja od 1. 
avgusta. Na podlagi zakona o loka ln i 
samoupravi in dogovora m e d županom 
vseh teh občin ( G r o s u p l j e , Ivančna 
Gor i ca in Dobrepol je) , je prišlo d o spo
razuma, tako da se v obč ino Grosupl je 
razporedi 18 delavcev, v obč ino Ivančna 
Gor i ca 3 delavci in v obč ino Dobrepol je 
nihče. G l e d e na navedene razporeditve se 
b o d o za obdobje o d 1.1.95 d o 31.6.95 v 
skladu z njim, če b o d o g o v o r sprejet tudi 
v občinah Ivančna Gor i ca in Dobrepol je , 
obračunavali tudi stroški kot so plače, 
pr ispevki delodajalcev in drugi osebni 
prejemki. Svetniki so bi l i seznanjeni o 
reorganizaciji o b m o č n e organizacije Z K , 
ki je reorganizirano na podlagi zakona o 
loka ln i samoupravi in deluje za vse tri 
občine, zato so sprejeli Predlog sklepa o 
financiranju le organizacije. Nadalje so 
razpravljali in sprejeli predlog sklepa o 
odprodaj i p o s l o v n e g a prostora gostilne 
Majolka v Šmarju Sapu. Objekt je namreč 
že zelo dotrajan, zalo so svetniki meni l i , 
da ga je umestno o d p r o d a l i . S v e l n i k o m je 
Brigita Repar obrazložila vsebino spo
r a z u m o v o prenosu pravice uporabe 
zemljišč in p o s l o v n i h prostorov na nove 
občine . Svetniki so bi l i seznanjeni, da 

morajo Sporazume sprejeti občinski svet
n i k i vseh treh občin ler da se b o d o 
zadeve d o k o n č n o uredile z del i tveno 
bilanco, s čimer so se soglasno strinjali. 

TUDI D R U G A O B R A V N A V A P R E D L O G A 
O D L O K A NI USPEIA 

Že drugič je bila na d n e v n e m redu točka 
Predlog o d l o k a o plačilu sorazmernega 
dela Stroškov za pripravo in opremljanje 
stavbnih zemljišč na območju občine 
Grosupl je . Po u v o d n i obrazložitvi Janeza 
Skar lovn ' ika , se je razplet la živahna 
razprava z vrsto nasprotujočih si različnih 
mnenj in nekaj n o v i m i predlogi , vendar 
p o glasovanju svetniki predloga niso 
sprejeli. J. Skarlovnik je svet seznani l , da 
so zadeve že d o b r o preštudirane in da na 
p o d l a g i d a n i h argumentov , s t rokovna 
služba bistveno spremenjenega izračuna 
sorazmernega dela stroškov za opremljan
je stavbnih zemljišč ne bo mogla priprav
i t i . Nadal je so po daljši razpravi s 
predlaganim amandmajem sprejeli pred
log sklepa o vrednosti točke za izračun 
nadomest i la za uporabo s tavbnega 
zemljišča na območju občine za leto 1995. 
Že na eni m i n u l i h sej so svetniki dali p o 
b u d o o izdelavi programa prireditev v 
letu 1995. Iz občinskega proračuna naj bi 
bile f inancirane prireditve: Tukaj smo do
ma, Večer na vasi in Zlata jesen 95. 
Svetniki so soglašali in osnutek programa 
javnih prireditev občine prekval i f ic iral i v 
p r e d l o g programa javnih prireditev. 
Komisi ja za mandatna vprašanja, vol i tve 
in imenovanja se je sestala meti sejo sve
ta in dobi la posredovan predlog za člane 
Komisi je za prošnje, pritožbe in porav
nave, ki so v komisi j i s strani občinskega 
sveta in izvolila Matjaža Trontlja, Avgusta 
Gr i la in Janeza D o l i n s k a . Nadalje je p o 
obrazložitvi župana Rudol fa R o m e ta, 

občinski svet sprejel sklep, s katerim 
pooblašča javnega pravobranilca Benja
mina Turka , da kot odvetnik zastopa 
premoženjsko - pravne interese občine 
Grosupl je takoj p o sprejetju Z a k o n a o dr
žavnem pravobrani ls tvu. 

S V E T N I K O M SE O D P I R A J O V E D N O 
NOVI PROBLEMI 
Svetniki so še potem, k o je bi l obsežen 
dnevni red izčrpan, nizal i probleme, ki so 
za občino pereči in za katere menijo, da 
jih ne gre puščati vnemar. N a Perovem se 
pojavlja p r o b l e m telefonije, vendar ob 
tem ugotavl jamo, da je telefon v občini 
tista "rak - rana",ob katero zadenemo na 
vsakem koraku in zalo s Telekomom p o 
tekajo že dalj časa dogovor i o razrešitvi 
teh težav 
Postavljeno je b i lo vprašanje, k d o je o d 
govoren , da se o b državnih p r a z n i k i h vsaj 
na javnih zavodih in državnih ustanovah 
izobesi jo zastave. O b dnevu državnosti 
smo žal na to v v e l i k o pr imerih pozabi l i 
G l e d e na to je b i l dan predlog , naj župan 
izda pisno obvasti lo, tla je o b državnih 
p r a z n i k i h treba izobesit i zastave. 
Izpostavljena pa je bila že nekajkrat 
omenjena problematika odlagališča starih 
avtomobi lov Garbas. Po mnenju vseh 
prisotnih je to Sramota za Grosupl je - kot 
kraj in kot občino, zato so svetniki soglas
n o sprejeli sklep, da morajo vse pristojne 
s lužbe izdelat i in občini posredovat i 
pročila o omenjeni problematiki. 
Skratka, nesporno je dejstvo, tla so naši 
svetniki ljudje, k i z budnimi očmi sprem
ljajo življenje in dogajanja v kraju in lutl i 
opozarjajo na napake. T o pa je že tudi 
ena i z m e d pot i , k i v o d i v uspešno p r i 
hodnost naše občine . 

Alenka ADAMIČ 



PRED DOPUSTOM OBČINSKI 
SVET SPREJEL ŠE VRSTO 

ODLOČITEV 

19- julija se je p r e d zasluženimi dopust i še 
sestal občinski svet, da zaključi nekatere 
zadeve, ki so bile v teku že nekaj časa in, 
da reši tudi tiste, k i so jih strokovne 
službe občine pripravi le v času o d zadnje 
seje. G l e d e na to, da je med o b e m a seja
m a m i n i l o le nekaj več kot 20 dn i , pa 
obsežni d n e v n i red (11 točk) potrjuje, da 
lokalna samouprava zahteva trdo delo . 
In 0 čem so odločali svetniki na julijski seji? 
N a pisno prošnjo Avgusta G r i l a za njego
vo razrešitev člana odbora za infrastruk
turo, ekologi jo in gospodarstvo, je i m e n 
ovanega občinski svet razrešil funkcije. 
Osrednja točka dnevnega reda bi lahko 
imenoval i (že 3- obravnava) O d l o k a o 
plačilu sorazmernega dela stroškov za 
p r i p r a v o i n opreml jan je s tavbnega 
zemljišča na območju obč ine Grosupl je , 
k i je kl jub izčrpni obrazložitvi Janeza 
Skar lovnika še v e d n o zahteval precej 
razprav in prepričevanj. Po več kot dve 
uri trajajoči razpravi so se svetniki le 
"zed in i l i " in ga sprejeli. V nadaljevanju pa 
so obravnaval i na 7. seji preloženo točko 
(zaradi nesprejetega omenjenega o d l o k a . 
Predlog sklepa o izhodiščni ceni za iz 
račun sorazmernega dela stroškov o p r e m 
ljanja stavbnega zemljišča izven območ ja 
urejanja stavbnega zemljišlča v občini 
Grosupl je in sk lep o vrednosti točke za 
izračun nadomesti la za u p o r a b o stavb
nega zemlj išča na o b m o č j u o b č i n e 
Grosupl je za leto 1995. Sprejeli so ga z. 
nekaterimi amandmaj i : o d l o k a in sk lepa 
sta danes objavljena v uradnem listu o b 
čine, k i je sestavni del Grosupe l j sk ih o d 
mevov . U r a d n i list prinaša tudi (na svetu 

sprejet) Pravi lnik o dodeljevanju posoji l iz 
sredstev obč inskega proračuna za 
področje kmetijstva v občini Grosupl je . 
Kar nekaj časa pa so se svetniki zadržali 
pr i obravnavi osnutka Pos lovnika občine. 
D o k o n c a avgusta je čas za posredovanje 
predlogov sprememb oz . dopolni tev , na 
prvi seji v septembru pa ga b o svel 
p o n o v n o obravnaval , tako da bo, če bo 
sprejet, že objavljen v pr i logi ( U r a d n e m 
listu) Časopisa. Svetniki so potrdil i in 
sprejeli še predlog sk lepov o deli tvi p r i 
h o d k o v , o d h o d k o v in o b v e z n o s t i 
proračuna vseh treh občin, ki ga spre
jmejo svetniki vseh tre občin. F.nak je 
postopek odločanja o prenosu infrastruk
turnih objektov in naprav v uporabo. 
Navedeni objekti in naprave se namreč 
p o Z a k o n u o gospodarsk ih javnih službah 
in O d l o k u o p r e o b l i k o v a n j u K o m u 
nalnega podjetja v Javno K o m u n a l n o 
podjetje d.o.o. , Grosupl je , prenesejo v 
uporabo navedenemu podjetju. 
O b r a v n a v a l i in sprejeli so tudi obsežen ter 
natančno pr ipravl jen P l a n pos lovan ja 
Javnega K o m u n a l n e g a podjetja Grosupl je 
za leto 1995. Občinski svet je sprejel tudi 
sklep, s katerim je določene naloge iz 
svoje pristojnosti odstopi l v opravljanje 
županu občine . T o so predvsem spreje
manja občinskih aktov, kot so sk lepi , 
odločbe in razni o d l o k i ter sprejemanje 
začasnih nujnih ukrepov, k i pa j ih b o 
občinski svet n a k n a d n o potrdi l . 
Svetniki so potrdil i tudi predlagane k a n 
didate za sodnike - porotn ike . 
Skratka, sprejeli so to l iko p o m e m b n i h 
sk lepov, da b o d o lahko v miru odšli na 
dopust . 

Alenka ADAMIČ 

BOLJ OPTIMISTIČNA ŠOLSKA 
PRIHODNOST ZA NAŠE OTROKE 

Pridobivanje osnovnošolskega in športne
ga prostora v OBČINI GROSUPLJE se ure
sničuje p o sprejetem dolgoročnem planu 
investicij v šolstvu o d leta 1994 - 2000. 
Prizidek k O.S. Šmarje Sap dobiva konč
no p o d o b o , učenci naj bi se vanj preselili 
v mesecu d e c e m b r u , sledila bo generalna 
adaptacija obstoječe zgradbe. V šolskem 
letu 96/97 bo odpravl jen p o p o l d a n s k i 
pouk in dani pr imerni de lovni pogoj i šele 
na eni osemrazredni šoli v občini. 
Gradbeni o d b o r za izgradnjo nove osnov
ne šole in večnamenskega kulturnega in 
športnega objekta v Grosupljem nadaljuje 
delo . 
Pridobl jene so geotehnične in h i d r o l c h -
ničrte raziskave odkupl jenega zemljišča 
izdelana je predinvestici jska študija za no
vo O s n o v n o šolo (odprava popoldanske
ga pot ika v o k v i r u SPP pa pridobl jene 
Delovne delavnice pod posebnimi pogoji) 
Predinvestici jska študija za športno dvora 
n o je naročena z osebnimi priporočili 
gradbenega odbora , v katerem sodeluje 
t u d i Minis t rs tvo za šolstvo in šport 
(g.Urbane). Dvorana b o večnamenska, 
po leg telovadbe za osnovnošolce b o d o 
vsi t ren ingi , t ekme ( d i m e n z i j e b o d o 
zadostovale za kolekt ivne športne tekme 
1. državne lige za rokomet , košarko, o d 
bojko, mali nogomet. . . ) ter večje občasne 
kulturne in zabavne prireditve. 
Strokovne službe obč ine Grosupl je se 
trudijo, da bi v tem letu pr idobi le d o b r o 
pripravl jeno s t rokovno projektno d o k u 
mentacijo za OŠ in športno dvorano. Že v 
jeseni b o m o začeli zemljišče nasipa vat i : 
razgovore z SCT glede nasipnega materi
ala sta opravi la pred . grad. o d b o r a g. 
Franci A h l i n in g. Župan Rudolf Rome in 
so v zaključni fazi . 
Dolgoročni investicijski program o šol
stvu b o m o morali dopoln i t i z investicijami 
tudi na vseh podružničnih šolah, saj so 
vse brez pokr i t ih športnih površin, stavbe 
so pretesne, stare več kot sto let in ne 
omogoča jo sodobnega p o u k a . Podatek, 
da je letos V V Z Grosupl je o d k l o n i l 70 ot
rok - 70 v log za organizirano predšolsko 
vzgojo, glasno kliče k reševanju. 
P o d o b n e prostorske težave ima tudi 
Glasbena šola in knjižnica Grosupl je . 
K a k o zagotoviti sredstva in v čimkrajšem 
času dati zlasti m l a d i m ustrezne de lovne 
pogoje na vseh področjih pa v septembr
ski številki Grosupel j sk ih o d m e v o v . 

Občinski svet 
Predsednica odbora za družbene dejavnosti 

Olga ŽITNIK Z osme seje občinskega sveta. 

MAGDALENSKA GORA 
TRI TISOČLETJA EVROPSKE 

KULTURE 

Marsikateri mimobežeči p o p o t n i k hrib
čka, poraslega z g o z d o m i n n a d njim s 
smrekami zlitega z v o n i k a cerkvice sv. 
Magdalene , skoraj ne o p a z i . Zanj v e d o le 
bližnji sosedje, n e k o l i k o bol j zagreti 
raziskovalc i preteklosti in številni p o h o d -
n i k i . . . Takšen je bežen vtis. 
Njeni prv i raziskani začetki segajo več kot 
1000 let p r e d Kris tusom. Kul tura žarnih 
grobišč se je p o v z p e l a d o vrhunca v že
lezni d o b i , o z i r o m a natančneje v halštat-

ski d o b i , s o o b l i k o v a l i pa so jo vpl iv i k u l 
tur iz vseh strani neba. Keltska, nato il ir
ska in venetska kultura so se prepletale 
m e d seboj. Z e l o močan vpl iv je prihajal iz 
Grčije in severne Italije. T u so našli situlo, 
ki je zelo podobna Vaški situli - ugotavlja
jo, da jo je morda izdelal celo isti izde lo
valec. K o so deželo zasedli Rimljani, sta
roselcev niso uničili, niti jih niso pregnal i . 
O b m o č j e sedanje občine Grosupl je d o 
Polževega je pr ipadlo mestnemu območju 
Emone , nato deseti r imski p r o v i n c i . 
Kl jub večkratnim upravnim in vojaškim 
spre me mba m je r imsko cesarstvo vseeno 
propadlo . Začela so prodirati stepna in 
germanska ljudstva. V z h o d n o kul turo Ski-

tov iz Zakarpatja so raziskovalci prepoz
nali p o gomi lah , v katerih je bil vodja 
p o k o p a n skupaj s konjem. Iz tega o b d o b 
ja je tudi štiristrana svastika,ki je u p o 
rabljena v s t i l i z i r a n o m g r b u o b č i n e 
Grosupl je . 
Selitve narodov so zabrisale ve l iko sledi 
iz p o z n e antike in zgodnjega srednjega 
v e k a (od 3- d o 11. stoletja), vendar so 
arheološka izkopavanja na Limberku n a d 
Račno in na Korin ju dokazala , da sta bi l i 
tu zgrajeni cerkvi v starokrščanskem 
slogu. Če n e k o l i k o povežemo najdbe na 
Magdalenski gori v več kot 1000 i zko
panih grobovih z najdbami v njeni bližnji 
o k o l i c i , l ahko tudi ugotovimo, da se je 



krščanstvo v našem prostoru prebudi lo 
zelo zgodaj, saj SO bile že pred njegovim 
prihodom ustvarjene ugodne razmere za 
njegov razvoj. 
N e m i r n e m u obdob ju in bivanju v v i s o k o 
odmaknjenih naravno zavarovanih in utr
jenih gradiščih je s ledi lo n e k o l i k o bolj 
umir jeno obdobje . Na prehodu v naše 
tisočletje se je ljudstvo začelo spe) seliti v 
d o l i n o . O b ustanovitvi pralare v Šmarju, 
ki se je imanovala tudi "dežela lanu" 
( l l a r l a n d , Ilarlant. . .) , je sicer Magdalenska 
gora n e k o l i k o izgubila na pomenu, ven
dar je konec srednjega veka že dobi la 
n o v o vlogo - bila je signalna postaja. 
Turki in še bolj napadalne poturice so 
večkrat pridivjali v grosupeljsko kot l ino 
zdaj iz. višnjegorske smeri , zdaj p o dol i n i 
reki ' Krke m i m o Luč, pa tudi m i m o 
Turjaka. . . Ljudje so se skrivali v naravnih 
zakloniščih (Ledenica, Vi.šnica, Luče...) in 
v posebej zgrajenih taborih (Turnček, 
Tabor , Kopan j . . . ) , nekaj pa tudi na 
bližnjih gradovih , k i so jih poprej utrdili z 
obzidj i . Gorje tistemu, ki se ni pravočasno 
zavaroval ! 
Kres na Magdalenski gori je zagorel takoj, 
ko se je prižgal ogenj na gori pri sv. A h a 
cu nad Tur jakom, kjer so nato v s p o m i n 
na zmago pri Sisku vsako leto prirejali 
procesije in velika slavja, katere so se 
udeleževali vrsto let tudi romarji iz. 
šmarske župnije. 
Kdaj je bila zgrajena cerkev sv. Magda
lene, ni popolnoma d o k a z a n o : možno je, 
da so jo zgradil i že v zgodnjem srednjem 
v e k u , čeprav zgradba izpričuje skoraj v 
celoti gotski s log. Zaradi njene odmaknje
nosti o d (takrat novega) šmarskega 
središča jo v baroku niso ve l iko spreme
nili, V cerkvi so trije baročni oltarji. Slika 
sv. Magdalene, neznanega avtorja iz. sre
dine 17. stoletja, pa z g o v o r n o priča o 
spreobrnenju te ljudske svetnice. Zegnan-
je na Magdalenski gori je 22. julija. 
Letos se b o m o zbrali pri sv. Magdaleni, na 
svetem kraju naših kulturnih koren in , da 
pros lavimo vel iki šmaren - dan, k o se 
praktično vsa Evropa obrne k svoji V o d n i 
ci p o pomoč . 

Jože M1KJJČ 

K A K O BOMO V OBČINI 
GROSUPLJE počastili državni 

praznik - 15. avgust 
MARIJINO NEBOVZETJE 

T o počastitev o b M A R I J I N E M PRAZNIKU 
b o m o opravi l i na M A G D A L E N S K I G O R I 
13. 8. 1995 
O b 16.00 bo v cerkvic i na MAGDALENS
KI G O R I v počastitev MARIJINEGA P R A Z 
N I K A sveta maša. O p r a v i l i jo b o d o župni 
ki občine Grosuplje, povabi l i pa bomo tu 
di naše rojake župnike, k i so razkropl jeni 
p o vsej Slovenij i . / 
Na MAGDALENSKO G O R O b o m o občan
ke in občani prišli tokrat peš iz štirih smeri: 
- o d Motela Grosupl je 
- iz. vasi Slivnica 
- iz. vasi Paradišče 
- in iz. Šmarja. 

Vse te poti b o d o označene in zborna 
mesta določena na vabi l ih - plakatih. 
Po sveti maši pa bo sledil kulturni pro
gram. Pris luhnil i b o m o lahko z g o d o v i n i 
lega prečudovitega kraja in p e v s k e m u 
zboru . Slavnostni govornik b o g. župan 
Rudolf Rome. G o s i našega popoldneva 

pa bo tudi operni pevec g. M a r k o Fink, ki 
je po rodu Argentince - s lovenskih staršev 
in že dve leli živi v Ljubljani. 
Prepričani smo, tla se boste našemu pov
abilu s plakati odzval i v ve l ikem številu. 

PRIČAKUJEMO VAS! 
Pripravljalni odbor 

VSAKA ZADEVA NA PRAVI 
NASLOV 

Spoštovane občanke in občani . 
I. januarja 1995 se je bivša občina preob
likovala v ve l iko novih državnih uradov 
in 3 lokalne samouprave. Pošla, razni d o 
pisi , vloge, poročila, k i jih pošiljate ob
čani, predvsem pa podjetniki in obr tn ik i , 
še vedno prihajajo na naslov: OBČINA 
G R O S U P L J E , čeprav naša občina za za
deve ni pristojna. Zato vam posredujemo 
prave nas love , na katere se l a h k o 
obračale: 
Za k o m u n a l n e zatleve iz območja občine 
(rrOSUplje je naslov: 

1. OBČINA GROSUPLJE 
Kolodvorska 2, Grosupl je 
Te le fon: 762-107 

2. Za k o m u n a l n e zadeve na območju 
občine Ivančna gorica: 
OBČINA IVANČNA G O R I C A 
Sokolska 8, Ivančna gorica 
Tele fon: 777-697, 778-384, 778-385 

3. Za k o m u n a l n e zatleve na območju 
občine Dobrepol je : 
OBČINA DOBREPOLJE 
V i d e m Dobrepol je 35 
Tele fon :787-926 

4. Za upravne zatleve (čez rabite razna 
dovoljenja, potrdila ali dokumente) je 
naslov: 
R E P U B L I K A SLOVENIJA 
l p r a v n a enota G R O S U P L J E 
K o l o d v o r s k a 2, Grosupl je 
Te le fon: 764-311, 763-106 

5. Za geodetske zatleve: 
REPUBLIŠKA G E O D E T S K A U P R A V A 
Izpostava G R O S U P L J E 
Adamičeva 6, Grosupl je 
Telefon; 764-311, 764-415 

6. Za o b r a m b n e zadeve: 
U P R A V A Z A O B R A M B O LJUBLJANA 
Izpostava GROS1IPLJE 
Gasilska 6. (Irosupljc 
Telefon 761-153, 763-242 

7. Za pristojnosti inšpektorjev : 
KITI ibLIŠKI I N S P E K T O R A ' ! ' 
Inšpekcija za ... 
Kolodvorska 2, Grosuplje 
Tele fon 764-311 

8. Za socialne zadeve: 
CENTER Z A S O C I A L N O DELO 
Taborska 13, Grosuplje 
Telefon 761-111, 771-111 

9. Za davčne zadeve pa je naslov: 
REPUBLIŠKA U P R A V A Z A JAVNE 
PRIHODKI ' , 
Izpostava G R O S U P L J E 
Kolodvorska 4, Grosupl je 
Te le fon: 764-452, 773-331 

10. S O D N I K Z A PREKRŠKE 
Taborska 2 
G R O S U P L J E 
Telefon: 764-455 

Pros imo vas, da upoštevate pristojnosti 
n o v i h javnih organizaci j . V p r v e m p o d o -
pustniškem občinskem glasilu pa v a m 
b o m o natančno predstavi l i tudi vse 
funkci je in naloge, k i jih opravl jamo na 
občini Grosupl je . Sevetla pa vam b o m o 
potrebne informacije rade volje posre
dovali! 

Vaš župan: Rudolf ROME 

KAKŠNE ZABAVE BOMO IMELI 
V NAŠI OBČINI? 

Da o zabavi danes vsakdo razmišlja po 
svoje, da si eden poišče takšno, drugi 
drugačno, v s a k d o pa sebi in svoj im 
interesom primerno, bojda ni treba izrab
ljati besed. T u d i način zabave je gene
racijski. Tisto, kar je b i lo atrakcija gene
racijam pred 10, 15 leti, je danes skoraj že 
pozabl jeno. Zato pa se soočamo z vrsto 
n o v i h smeri , s katerimi si danes mladina 
krajša čas. Vendar pa naj bi imela l u d i 
zabava svoje meje. Z d r a m i m o se tetlaj, ko 
se nam z d i , da je le ta prestopila svoje 
meje. 
Ena i z m e d n o v i h stru j zabave je tudi S U N 
K A V K P A R T Y . 
O njej je mars ikdo prvič slišal, ko je 
"zavrelo" meti krajani Smarja-Sapa, saj so 
takšno prireditev organiziral i v šmarskem 
Z a c u r k u . Krajani so šušljali in se pot iho-
ma jezil i , češ da nam takšnih prireditev 
res ni treba. Komajda so se g o v o r i t e pole
gle, pa so plakati t e l o v Ljubljani vabil i na 
Sun Rave party v petek, 7. julija na Pol ico . 
M e d l judmi pa je zavrelo. . . 
K e r nam ni vseeno kaj se dogaja v naši 
občini, sem za p o g o v o r zaprosila župana 
g. Rudolfa Romcta, tla osvet l imo zadevo, 
ki je vrgla temno senco tudi na občino, ki 
pa mimogrede , pri vsej stvari ni prav nič 
kr iva . 
Kako kometnirate PETKOVO PRIREDITEV 
NA POUCI? 
R. Rome: Nezaslišano! Takšna prireditev 
se m i zdi p o p o l n o m a nesprejemljiva. 
N i k a k o r ne sodi v naselje, še manj pa na 
podežel je, kjer je kultura prebivalcev 
povsem drugačna od kulture udeležencev 
te priretlitve. Organizaci ja takšne priretl-



itve je sporna predvsem zato, ker je kraj 
nepr imeren , n i m a javnega v o d o v o d a ne 
javne kanalizaci je. Po leg tega so b i l i ob
jekti, kjer je prireditev potekala ,sredi 
naselja, f u n k c i o n a l n o neustrezni , urbani 
stično zgrajeni "na črno",prav tako se vse 
pos lovan je odvi ja na lokac i j i , b rez 
vsakršnih dovoljenj in soglasij. H r u p na 
pe tkovi prireditvi je b i l tako močan, da se 
je razlegal 5 k m daleč. N e s p o r n o je dejst
vo, da je šlo tudi za uživanje poživil, prtiti 
čemer naj b i se bor i l i . P o l i c o je "preplavi 
l o " približno 250 avtomobi lov in ker n ima 
p a r k i r n i h prostorov, si samo m i s l i m o 
lahko , k a k o je to izgledalo. V času o d 
petka zvečer d o sobotnega jutra se je 
zbralo 1000 m l a d i h l judi . T o je v krajanih 
in okoličanih v z b u d i l o precej slabe volje, 
zaradi česar so na U p r a v n o enoto G r o 
suplje vložili svoj protest. 
STE BIH PREDHODNO SEZNANJENI Z 
NAMERAVANO PRIREDITVIJO? 
R.Rome: 5. julija sem se sam seznani l z 
organizirano prireditvi jo, k o sem v Ljub
ljani v i d e l plakate, uradno pa me o tem ni 
nihče obvest i l . V e n d a r sem takoj reagiral: 
imel sem razgovor z v . d . načelnika Urada 
za notranje zadeve g. Andre jem Struno in 
ga o p o z o r i l na nameravano prireditev i n 
m u t u d i pojasni l , za kakšno prireditev 
gre. P o r a z g o v o r u sem s k l e p a l , da d o v o 
ljenja ne b o d o i z d a l i . U r a d n i organizator 
p r i r e d i t v e je b i l a M l a d i n s k a p i s a r n a 
Grosupl je . O b v e s t i l s e m Pol ic i j sko posta
jo, ker s e m p r e d v i d e v a l , da b o prireditev 
vseeno potekala , saj so b i la vabi la zunaj , 
k l jub verjetnosti da organizator ne b o 
d o b i l dovol jenja . Zato sem b i l ne samo 
presenečen , temveč upravičeno ogorčen, 
k o so me s Pol ic i j ske postaje, v petek, 7. 
7.95 o b 13-30 obvest i l i , da organizator 
dovol jenje ima. Le to je U p r a v n a enota 
izdala tik p r e d zakl jučkom d e l o v n e g a 
časa. 

T u d i za prireditev v Z a c u r k u u r a d n o 
nisem d o b i l n o b e n i h informaci j . 
ALI ZAKONODAJA OBČINI NE DAJE NO
BENIH PRAVIC OZ. MOŽNOSTI ODLO
ČANJA O TOVRSTNIH ZADEVAH? 
R.Rome: I Lstava daje pravico, da prebiva l 
c i obč ine s pomoč jo lokalne samouprave 
odločajo o zadevah, k i se dogajajo v kra
jih občine . Za prireditve, k i potekajo p o 
22.00 uri velja tudi zakonodaja s področja 
javnega reda in miru . M e n i m , da b i m o 
rala U p r a v n a enota p r e d izdajo dovol jen
ja dobi t i mnenje občine oz . KS, vendar pa 
tega ne izvaja tudi pred izdajo dovoljenj 
za druge prireditve. 
KAKO NAMERAVATE RAVNATI V BO
DOČE, ČE BI BIL ZA PODOBNE PRIRE
DITVE "IZBRAN" KATERIKOLI KRAJ V 
NAŠI OBČINI? 
R.Rome:Vložili smo pritožbo na tlelo 
Upravne enote na Ministrstvo za notranje 
zadeve in varuhu človekovih pravic ter 
Republiškim inšpektoratom. G l e d e na to, 
da U p r a v n a enota posluje v skladu z našo 
l iberalno zakonoda jo in navodi l i m i n i 
strstev, v i d i m e d i n o možnost v pametnem 
dogovarjanju z upravno enoto, ki naj bi 
potekalo v dobrobi t naših s k u p n i h ciljev. 
V danem primeai bi morali biti ti cilji znani. 
Za p o g o v o r pa sem zaprosila tudi v . d . 
načelnika Upravne enote Grosuplje Ne-
v e n k o Goreč , tla osvet l imo primer tudi z 
v id ika , zakaj je d o izdaje dovoljenja orga
nizatorju - M l a d i n s k i pisarni Grosuplje, 
s p l o h prišlt). 
"Glede na to, da moramo pri izdajanju 
dovoljenj za prireditve upoštevati Z a k o n o 

javnih shodih in prireditvah, k i zelo široko 
opredeljuje, k d o vse je lahko prireditelj, 
eden o d členov tega zakona pa opredelju
je, v katerih primerih se lahko prireditev 
zavrne (če npr. obstaja sum na kazniva 
dejanja, ali na rušenje ustavnega reda). 
V večini pr imerov se za priglasitev pr i red
itve i z p o l n i že za to pripravl jen obrazec o 
priglasitvi , redkeje izdajamo odločbe. 
V pr imeru " S U N RAVF. P A R T Y " je b i la 
vloga posredovana upravni enoti - U r a d u 
za notranje zadeve 7 d n i p r e d namerava
n o prireditvijt), vendar v l o g i ni nihče p o 
svečal posebne pozornost i , iz naslova 
namreč n i b i lo mogoče sklepati o vsebini 
prireditve. Šele na o p o z o r i l a župana R u 
dolfa Rometa in negovo sugestijo, naj b i 
dovoljenja ne izdal i , je v. d . načelnik U r a 
da za notranje zadeve Andre j Struna, za
slišal stranko - prireditelja o nameravani 
prireditvi . Ker pa smo ugotovi l i , da je 
organizator še pred izdajo dovoljenja 
d o b r o poskrbel za reklamiranje prire
ditve, saj so plakati vabi l i ce lo v Ljubljani, 
da so bile reklame tudi p o radiu, smo se 
zavedal i , da prireditev bo, ali i z d a m o d o 
voljenje ali ne. N e s p o r n o pa je b i lo tudi 
to, da na podlag i zaslišanja stranke n i o b 
stajal niti eden i z m e d navedb člena Z a k o 
na o javnih s h o d i h in prireditvah, p o 
katerem b i prireditev lahko zavrni l i . 
Izdali smo odločbo , v kateri je b i la 
napisana omejitev glasnosti in točno d o 
ločeno, d o kdaj prireditev lahko poteka. 
Poskrbel i pa smo tudi , da je bi la pr ired
itev nadzorovana s strani pristojnih služb 
(Polici jske postaje). V p o z n i h večernih 
urah (v petek, 7. julija) si je v. d . načelni
k a Urada za notranje zadeve Andrej Stai -
na ogledal kraj prireditve, k i o k r o g 23 ure 
še n i kazal na večji obisk. 

P o besedaj v . d . načelnika Upravne enote 
N e v e n k e Goreč , b o m o moral i , če ho
č e m o , da takšnih in p o d o b n i h prireditev, 
h kakršnim se zateka danes mladina , ne 
b o m o imel i , začeti probleme reševati d r u 
gače, ne pa s p r e p o v e d m i . 
In k a k o se lahko v občini le i z o g n e m o 
prireditvam, k i j ih ne želimo imeti? 
V . d . načelnika Upravne enote pojasni, da 
občina to lahko uredi z o d l o k o m občine 
o javnem redu in miru , v katerem pa m o 
rajo biti zadeve natančno definirane. 
Namreč - ne sme nam biti vseeno, pa vze
mimo občino ali državo, kakšno mladino 
imamo danes in kakšno bomo imeli jutri... 
U p a m , da r a z u m e m o vsi, čemu protesti 
proti takšnim prireditvam.. . 

KORENINE, KI NE POZEBEJO! 

Z namenom, da b i se bolj zavedali svojih 
korenin, se b o m v tem članku dotaknil bit
ke pri Sisku leta 1593 in povezanosti naših 
prednikov s tem zgodovinskim d o g o d k o m . 
Z a podrobnejše razumevanje bitke je 
treba seči p o pisnih in drugih v i r ih . M e d 
njimi naj o m e n i m s t rokovno razpravo dr. 
Branka Reispa, bibl iotekarskega svetoval
ca v N a r o d n e m muzeju v Ljubljani. U g o 
tavlja da so bile spremembe, k i so sletlile 
temu d o g o d k u , za E v r o p o izredno vel ike . 
Z g o d o v i n s k i s p o m i n Slovencev na težke 
čase je že marsikaj p o z a b i l . O h r a n i l o se je 
le nekaj pravljic, pesmic in drugega l jud
skega izročila, nekaj ga lahko najdemo v 
Valvasorjevi zapuščini, nekaj tega s p o m i 
na pa so bolj ali manj umetniško predelal i 
in zapisal i Jurčič, Aškerc, Zoreč in drugi . 
Na čase velikih preiskušenj Slovencev spom
injajo tudi redko ohranjeni predmeti -
muzealije. M e d njimi je zastava kranjskega 
plemiškega poziva (ali zastava kranjske 
plemiške konjenice), k i je bila do druge sve
tovne vojne na Boštanjskem gradu. Zgodba 
se začne pri grofu Francu Blagaju, k i je 
pribežal pred Turki iz okolice Mostarja in se 
je kot prvi iz tega rodu naselil na Kranjskem 
v Kočevju. Poročil se je z baronico 
Magdaleno Uimberško iz Boštanja, katere 
rod izhaja iz, gradu Kamen pri Tržiču na 
Gorenjskem. Med poveljniki bitke pri Sisku 
je bil Štefan Blagaj. Z Jakobom Prankom sto 
enotam ukazala, naj zaprejo prehod čez 
mostove na Kolp i . Sledila je velika zmetla in 
zato je večina Turkov utonila. Štefan je 
potem padel v bitki pri Karlovcu leta 1598. 
Zakaj se je prav Blagaj s svojo vojsko 
postavil p o robu T u r k o m , n i treba v e l i k o 
razmišljati. Naslednji logični o d g o v o r o 
povezav i zastave z b i tko pr i Sisku najde
m o v Valvasorjevi risbi, k i ima oba mot i 
va iz zastave kranjskega plemiškega p o z i 
va uporabl jena na rekonstruirarni upodo
bitvi bitke. Nadaljne povezave lahko naj
d e m o v sorodstvenih vezeh. O b d e d o v a n 
ju je zastava p o takratni družbeni ureditvi 
o z i r o m a zakonodaj i pr ipadla v last B la-
gajevih na Boštanju in k o j e rod izumrl , so 
zastavo p o d e d o v a l i Lazarinijevi. 
M o r d a se k o m u pojavlja tudi vprašanje, 
zakaj sta na zastavi upodobl jena Kristus 
na križu in na drugi strani grb, poti kater
ima so se naši p r e d n i k i prepoznal i? 
O d g o v o r je preprost in jasen - gre za naše 
civil izaci jske korenine! 

Alenka ADAMIČ Jože MIKUČ 

Izsek, iz Valvasorjeve risbe Bilke prt Sisku 22. junija 1593, z motivoma iz zastave 
kranjskega jAemiškega jx>ziva. 



NAŠE AKTIVNOSTI.. . 

PREDSEDNIK LOJZE PETRLE NA 
OBISKU KRAJEVNEGA ODBORA 

SKD Št. Jurij in OBČINSKEGA 
ODBORA SKD Grosuplje 

Grosupl je - Občinski o d b o r S lovenskih 
krščanskih demokratov Grosupl je in kra
jevni odbor S K D Št. Jurij, sta v nedeljo, 
18. junija 95, pripravila tradicionalni tabor 
S K D občine Grosupl je , ki je namenjen 
medsebo jnemu spoznavanju, p o v e z o v a 
nju in utrjevanju stranke na območju 
Občine. Letošnji tabor je bil posve ten 
prazniku dnevu državnosti, k i smo ga 
p r a z n o v a l i v nedel jo , 25. junija 95. 
P r o g r a m prireditve se je pr iče l v 
neposredni bližini Taborske - Zupanove 
jame v romarski cerkvi na Taboru , ki 
predstavlja še edino ohran jeno pro-
liturško obzidje na s lovenskem. Mašo za 
d o m o v i n o in spravo je daroval kanonik g. 
Prestor o b somaševanju d u h o v n i k o v iz 
bližnjih župnij. Osrednji program tabora 
pa se je odvi jal pred v h o d o m v znameni 
to T a b o r s k o - Z u p a n o v o jamo. Osrednje 
prireditve so se udeležili številni gostje 
m e d p r v i m i seveda p r e d s e d n i k Slo
venskih krščanskih demokratov g. Lojze 
Petrle, župan občine Grosupl je g. Rudolf 
Rome, župan občine Dobrepol je g. Anton 
Jakopič , predstavniki občinskega odbora 
Kočevje, predsednik občinskega odbora 
Grosupl je g. S lavko Jamnik , predsednik 
KS Št. Jurij g. M i h a K a d u n c , predsednik 
K O Št. Jurij g. Martin Viršek, glavni tajnik 
M l a d i h krščanskih demokratov Slovenije 

g. B o g o m i r Vnučec, ter predsednica ob
činskega odbora SDSS ga. Angelca Li-
kovič. Kulturni program so pričeli člani in 
članice Pihalne godbe Kulturnega društva 
iz Dobre polja, sledil pa je pevski nastop) 
d o m a č e g a šent jurskega okteta . Svoj 
prispevek k pri jetnemu razpoloženju pa 
je prispevala še Simona Drobnič z. recitali 
znanih s lovenskih pesnikov. Sledili so 
pozdravni nagovori organizatorjev, nato 
pa je predsednik občinskega odbora S K D 
Grosupl je g. S lavko Jamnik povabil pred 
mikrofon g. Lojzeta Petrleta, predsednika 
Slovenskih krščanskih demokratov. P o u 
daril je, da je letošnji' praznovanje dneva 
državnosti m n o g o bolj bogato s priredit
vami , kar je gotovo posledica zmage in 
večjega vpl iva strank s lovenske p o m l a d i 
na loka ln ih vol i tvah. V nadaljevanju je 
orisal aktualno politično dogajanje, s 
p o u d a r k o m na približevanju evropski 
uni j i ter p r i p r a v i na državnozborske 
volitve v pr ihodnjem letu. T u je izpostavil 
p o m e n sodelovanja vseh strank s lovenske 
p o m l a d i z zmago na državnozborskih 
vol i tvah. V nadaljevanju je sledil zabavni 
program, ki ga je popestri l ansambel 
Marjana G r m a . V tem času si je predsed
nik Lojze Petrle s s k u p i n o gostov ogledal 
znamenit i p o d z e m n i kraški svet, k i ga 
pooseblja Taborska - Županova jama, ki 
bo v pr ihodnjem letu praznovala 70-letni-
CO odkrit ja. Predsednika Petrleta je s svojo 
navzočnostjo počastil tudi J o ž e Perme, sin 
odkritelja jame, ki je predsednika popel jal 
na ogled jame, ter m u pri tem orisal svojo 
pot, k i jo je prehodi l skupaj z očetom. 
J o ž e Perme je d o p o l n i l 86. let. 

Matjaž TRONTFAJ 

+ 

Foto: Dr. J.M. 

SLAVJE NA KOBILJEKU 

M L A D I K O B I L J K K A , KI SO PRETEŽNO 
VČLANJENI V S O C I A L D E M O K R A T S K I 
KRŠČANSKI F O R U M . O R G A N I Z I R A | 0 V 
POČASTITEV NAJVEČJEGA M A R I J I N E G A 
P R A Z N I K A - V E L I K E G A ŠMARNA, S L O 
V E S N O P R A Z N O V A N J E PRI K A P E L I C I 
KRALJICE M I R U . SOMAŠEVANJE, PRI K A 
T E R E M B O D O S O D E L O V A L I D U H O V N I 
KI S O S E D N I H ! ŽUPNIJ, B O ŽE T R A D I 
C I O N A L N O V O D I L G O S P O D OPAT DR. 
N A D R A 1 L S L O V E S N O S T B O POPESTRIL 
G L A S SOPRANISTKE DRAGICE ČARMAN, 
KATERO B O D O SPREMLJALI M L A D I 
PEVCI IZ ŠMARIA - SAP P O D V O D 
S T V O M O R G A N I S T K E M A T E J E ŠKUFCA. 
P O M A G A L O JIM BO ŠE N E K A J P E V C E V 
L J U B L J A N S K E G A O P E R N E G A Z B O R A . 
LETOS B O S T E L A H K O PRIŠLI Z A V T O M 
P R A V D O K A P E L I C E , KER [E P O T U R A D 
N O U R E J E N A . 
TOREJ NAS VIDENJE 14. AVGUSTA OB 
SEDMIH ZVEČER PRI KRALJICI M I R U NA 
KOBILJEKU. 

Ema DREMELJ 

SDSS 
POLETNI MESECI PRI SDSS 

O d 28. julija d o 26. avgusta 1995 b o orga
niz i ran S P O M I N S K I T A B O R H E N R I K A 
TUME - K E P I N A . v do l in i Trente na sotoč
ju Soče in Lepene v c a m p u K l i n . Celotni 
program tabora je pripravl jen izredno 
kvalitetno tako z. v id ika izobraževanja, 
kulture in tudi družabnega področja. 
- 9. sept. 1995 pa bo tradicionalni letni 
tabor SDSS na izletniški točki U l o v k a v 
neposredni bližini V r h n i k e . T u d i tu je iz
bira izobraževalna, športna in kul turna. 
Vse p o d r o b n e informacije l a h k o dobite na 
O O SDSS občine Grosupl je , Taborska 2, 
vsako sredo o d 16.00 d o 19.00. 

Predsednica SDSS Grosuplje 
Angelca LIKOVIČ 

Lojze Petrle je poudaril, da je letošnje praznovanje dneva državnosti bogato s prireditvam)i. 

Jože Perme, sin odkritelja jame, ki je z očetom "odkrival" lepote krasotice Županove 
jame, je pozdravil Lojzeta. Petrleta. 



Slovenski krščanski demokrat i in M l a d i 
krščanski demokrat i občine Grosuplje, 
sporočamo vsem članom, simpatizerjem 
in ostalim prijateljem stranke, da v mese
c u avgustu zaradi dopustov ne b o urad
nih ur. 
Z rednim delovanjem tajništva S K D in 
M K D b o m o začeli v mesecu septembru, 
točneje v torek, 5. septembra 1995. 
Želimo v a m prijeten dopust , v septembru 
pa nas spet obiščite! 

M l a d i n s k o informaci jsko svetovalno sre
dišče (MISS), obvešča vse svoje člane, 
prijatelje in ostale uporabnike m l a d i n 
skega centra, da v mesecu avgustu ni 
uradnih tir. T o je posledica odsotnosti 
številnih članov MISS- a, k i b o d o v mese
c u avgustu na raznih p o t o v a n j i h , 
srečanjih itd. 
Z rednim delovanjem Mladinskega sveto
valnega središča bomo začeli v mesecu 
septembru, ko b o m o pripravi l i tudi obšir
nejši program in naš program še p o 
pestrili . Prijeten dopust in nasvidenje v 
septembru! 

S O C I A L D E M O K R A T S K I KRŠČANSKI F O 
R U M JE E N A NAJMLAJŠIH POLITIČNIH 
S K U P I N , KI S I J E V K R A T K E M ČASU PRI
D O B I L Z A V I D L J I V O V E L I K O ČLANSTVA, 
Z L A S T I M E D M L A D I M I . PRVIČ JE O P O 
Z O R I L N A S E S S L O V E S N I M P R A Z N O 
V A N J E M P R A Z N I K A MARIJE POMOČNICE 
KRISTJANOV, K A T E R E G A JE V O D I L Z N A N 

J E Z U I T G O S P O D P A T E R B O E H N . P O M A 
G A L I S O P O N O V S K I G A S I L S C I I N 
S V E Č A R S T V O ANŽIČ IZ G R O S U P L J A , 
K A T E R I M VELJA P O S E B N A Z A H V A L A . P O 
SLOVESNOSTI SO IMELI M L A D I PRISRČNO 
SREČANJI- S P E S N I C O IN P I S A T E L J I C O 
G O S P O E L Z O B U D A H . ( N A S L I K I ) 

Tekst infoto: Dr. Janez MERVIČ 

7. TABOR SLOVENSKE LJUDSKE STRANKE 

Slovenska ljudska stranka vabi vas, vašo družino in vaše prijatelje na 
7. tabor SLS in družinsko srečanje članov in simpatizerjev SLS, k i b o 

S L S v nedel jo, 13- avgusta v N o v i vasi na B l o k a h na Notranjskem 

P r o g r a m tabora: 
< )b K), uri sv, maša 
O b 11. uri kulturni program s p o z d r a v n i m i nagovori ; slavnostni govornik bo 
predsednik SLS. g o s p o d Marjan P o d o b n i k . 
Sledi družabno srečanje z a n s a m b l o m Lojzeta Slaka. P o p o l d n e b o d o potekale vel ike 
kmečke igre ter pester program za otroke (jahanje, vrtiljak, itd.), za katere bo orga
nizirano tudi varstvo. 
V soboto, 12. avgusta, zvečer, b o okrogla miza z n a s l o v o m Vizi ja SLS za prihodnost 
Slovenije. 
Slovenska l judska stranka. - podružnica Grosupl je vas vabi, da se srečanja udeležite. 
Prijave zb i ramo na tel. 773-539 (Dolinšek Janez) in 772 430 ( Martina Zajec), kjer 
dobi te tudi natančnejše informacije. V pr imeru večjega števila prijav bomo poskr
bel i za organiziran prevoz na tabor. 
Prireditev bo v vsakem vremenu; v primeru slabega vremena bo srečanje \ športni 
dvorani , poskrbl jeno pa bo tudi za senco v primeru hude vročine. 

VLJUDNO VABLJENI! 
SLS -PODRUŽNICA GROSUPLJE 

MINISTER DEŽELAK 
NA GROSUPLJEM 

V petek 21.7.1995 o b 16. uri je Občinski 
o d b o r Slovenskih krščanskih demokratov 
na Grosupl j em obiskal J a n k o Deželak, 
minister za e k o n o m s k e odnose in razvoj. 
Pogovori l i smo se o delu odbora . Minister 
pa je pojasnil tudi delo vlade, stranke in 
orisal prihodnje naloge. Obisk je b i l 
kratek, ker je minister hitel na sestanek 
vseh treh županov - Grosupl je , Ivančna 
gorica in Dobrepolje. 
O O S K D Grosupl je b o pripravi l program 
z minis trom, gospodarstveniki in podjet
niki občine Grosupl je p o parlamentarnih 
počitnicah. O b e n e m je povedal , da je naš 
predsednik Alo jz Jamnik predlagan za 
direktorja Agenci je za sanacijo bank in 
hranilnic Slovenije. Čestitamo. 

Anton ŽITNIK 

12 N A Š I H K R A J E V N I H 

S K U P N O S T I . . . 

Vlak v Grousplje 

Sto hi je že preteklo od takrat, 
ko v Grosuplje je pripeljal prvi vlak. 
Že mnogo hi je od tedaj 
in marsikaj drugače je sedaj. 

Ču, ču, ču tudi v Šmarju je postal, 
da je fantič lahko j>ri ljubici vasoval. 
Ču, ču, ču to je bil jrradedek. naš, 
ki pripeljal seje s hlaponom v vas. 

A zdaj, horuk, smo tukaj mi, 
ki vlak ne dela nam skrbi, 
ču, ču, ču tega več ne slišimo 
saj so vlaki na elektriko. 

Ko hlajnm je šel od nas 
nikogar ni. ki pihal bi tako na glas, 
a v spomin na tiste dni 
v Grosupljem lokomotiva zdaj sloji. 

ču, ču, ču. 

Olga MEGLEN 



POLICA, KS 13 VASI 

M a r s i k o m u , ki se pelje p o avtocesti iz 
Zagreba proti Ljubljani, se pogled ustavi 
na gričevnatem predelu , ki spada v t. i . 
Posavsko hribovje, značilnem p o tem, da 
je na široko posejano s hišami. Mars ikdo , 
k i živi sredi ljubljanskega betona, v natr
panih urbanih b l o k o v s k i h naseljih, si 
gotovo tiho zaželi: joj, k a k o prijetno bi 
b i lo živeti tu. . . 
Polica, hribovita, vel ika, raztegnjena vas 
in še 13 vasi in zaselkov, ki tvorijo 
Krajevno skupnost P O L I C O , torej Polica, 
Blečji v r h , Kožljevec, Troščine, Mal i 
Konec , Dolenja vas. Gorenja vas, Dole , 
Vel ika in Mala stara vas, Dobje, Zgornje 
Dupl ice , Peč in Gradišče. Kar precej časa 
bi porabi l i , če bi hoteli obiskati vse te 
vasice, a vsega skupaj bi našteli le borih 
880 prebivalcev. Po površini pa je ta KS 
tretja največja v občini Grosuplje. Da 
uvodni stavki pričujočega sestavka niso 
"iz. trte zvit i" ,dokazuje tudi dejstvo, da SO 
te vasice gosto "posejane" z v i k e n d i - na 
Polici jih je kar o k r o g 70, na D o l i h pa so 
jih našteli preko 100 so pa tudi na 
območjih TroŠČin in Stare vasi! V e l i k o 
lastnikov je v i k e n d o m kar spremeni lo 
prvotni namen in so se za stalno naselili 
v njih ter se tako kot mnogi domačini, 
vozi jo na delo v Ljubljano, Domačini nad 
tem razbohotenjem v ikendov niso ravno 
navdušeni - vendar je tudi to odraz časa. 
k i je kmečkemu življu vse prej kot 
naklonjen. Včasih kmet zlepa ni prodal 
zemlje, danes pa se bo, če se bo gospo
darska p o l i t i k a odvi ja la v to smer, 
spraševal, kaj le naj z njo počene. . . . 
Ljudje v KS Polica živijo v zdravi , neokrn
jeni naravi, dihajo svež hr ibovsk i zrak. Tu 
pa se konča tudi vsa idi la . Takrat, k o nji 
hove želje posežejo v civi l izaci jo , toda 
samo tlo take mere, tla je tudi n j ihovo 
življenje p o d o b n o življenju v d o l i n i , v 
urbanih naseljih, se sooča jo s p rob lemi . 
Sami morajo pljuniti v roke in zavihati 
rokave, sesti skupaj in pametno prete
htati, poiskati ustrezne rešitve, prave poti 
za lastni razvoj. . . 
O aktivnostih krajevne skupnost i Pol i ta 
in njenih prebivalcev sem se pogovarjala 
s predsednikom KS Jožetom A h l i n o m in 
nekaterimi člani sveta - Andrejem Ferja-

nom iz Dolenje vasi, Marjanom Kaste 
l icem in Matevžem V i d i c e m s Police: s led
nji je eden izmeti zagnanih domačinov, k i 
skrbijo za kul turo v teh krajih. 

Navel ičani obljub 
Razvoj teh krajev je p o mnenju mojih 
sogovorn ikov , najbrž, pa bi jim pritrdil i 
tudi krajani, odraz majhnega števila pre
bivalcev in vel ike razdrobljenosti vasi. 
Kaj torej najbolj žuli krajane? 
"Najbolj pereč problem so ceste in vsa 
ostala infrastruktura. Vse, kar hočemo 
imeti, to pa je samo tisto, kar je za nor
m a l n o življenje tu gori nujno, m o r a m o v 
večini narediti sami. Samoprispevek da
nes gotovo ne bi več uspel , ker je tu kar 
13 vasi in vsaka vas ima svoje želje, oz i ro
ma potrebe. Z a l o se bolj poslužujemo 
pr i spevkov p o gospodinjstvih. Z grenk im 
p r i o k u s o m sevetla, saj se tudi iz pr i 
spevkov našega tlela stekajo sredstva v 
občinski proračun, bore malo pa se jih k 
nam na podeželje vrača, glavni delež 
stroškov n o s i m o sami," n e k a k o zagre
njeno razmišljajo moji sogovorn ik i in d o 
dajo, tla je v vsakem izmeti njihovih kra
janov m o č n o prisotna želja p o napredku. 
Mar naj bo človek za vse življenje "za

znamovan",če živi le nekaj k m stran o d 
centra. 
Preti 20-timi leti, pravijo, SO s samopri 
s p e v k o m zgradili lasten vodovod s tremi 
zajetji, ki ga tudi sami upravljajo. Žal pa je 
votle za krajane njihove KS komajda 
t lovol j . 
Najvčja "rak - rana" teh krajev pa so ceste. 
G l a v n i vlak so z a m u d i l i , pravijo, saj so 
tedaj, k o so "še v Jugoslavi j i" s p o m o č j o 
kreditov nekatere KS marsikaj Zgradile, v 
njihovi "kar malo Spali". Zato pa jih setlaj, 
k o so se v zadnjem obdob ju tudi sami 
odloČili za ta korak, vsi vidijo. 'Tudi tlo 
njih so namreč segli očitki, da gre v 
občini preveč za ceste. Kaj bi le dejali 
tisti, k i jih njihova gradnja cest tako 
"žuli",če bi se leta in leta voz i l i p o teh 
jamastih cestah. Še to p o v e d o , tla so 
največji p r o b l e m lokalne ceste, tiste, k i so 
"občinske" ,za krajevne so sami prej 
poskrbel i . "Najprej smo vaščani Dolenje 
in Gorenje vasi zbrali potrebna sredstva 
in organiziral i v e l i k o d e l o v n i h akcij , tako 
da s m o asfaltirali ceste čez vasi, toda, kaj 
n a m je to pomagalo , k o pa smo se p o 
cesti "od Drobnica , p o vsej dol in i izgubl 
jali v jamah". 20 let je imela občina v 
planu ureditev Vel ikega potoka - zadrže
valnika votle in ce lotno prestavitev ceste. 
Potem pa n a m je b i l o obl jub dovol j in leta 
1992 smo se loti l i dela . K d o b i štel vse 
ure, k i smo jih in jih še b o m o pustil i na tej 
trasi! Vse sami organiziramo, o d 2500 d o 
3000 DF.M (tolarskih sredstev) je p r i 
s p e v a l o v s a k o gospodin j s tvo , več ino 
Storoškov asfaltiranja in odvodnjavanje 
naj b i financirala občina. Žal občina n ima 
planiranega dovol j denarja, pa tudi d o v o 
ljenja za o b n o v o ceste še n i smo d o b i l i , " 
pr ipoveduje Andrej Ferjan, ki je predsed
nik gradbenega odbora. Vendar je vztra
jen, ve, da bo še nekaj časa težko, toda 
življenje v h r i b o v i t i h področj ih je 
prekal i lo l judi . 'Trmasti so in ne dajo se, 
katlar gre za njihov prav! K d o jim more 
očitati, da ne delajo prav, če zahtevajo 
tudi nekaj zase, za svoje otroke. . . vsi 
namreč ne morejo zbežati iz vasi v center 
občine! 

V (>. letu mandata je že svet Krajevne 
skupnost i in njihova bera, če vzamemo 
ceste, res ni majhna: sodeloval i so in b i l i 
akterji pri ureditvi loka ln ih cest: -Drobnič 
- Dolenja vas - Kožljevec - Pol ica 

Takole smo sedli k pogovoru in modrovali o problemih, ki tarejo ljudi In gori (od desne 
proti levi: Jože Ablin, Marjan Kastelic, Andrej Ferjan, Matevž Vidic) 



- Drobnič - D o l e 
- Pol ica - Blečji v rh 
in krajevnih cest: Pol ica -Goričane, / 
Dolenja vas - Mal i konec , / Dolenja vas -
Eerjan, / Gradišče - Pol ica in s k o z i nasel
je Blečji v rh in D o l e . 
S cestami pa problemov še ni konec . 
Ceste niso e d i n i p r o b l e m . Ker so hoteli 
tudi v KS Pol ica poskrbet i za čisto okol je, 
so uspel i v akciji organiziranega o d v o z a 
smeti. T o d a kl jub večkratnim urgencam, 
da je po vaseh premalo kontejnerjev in da 
je enkrat tedensko odvažanje smeti pre
m a l o in seveda k l jub t e m u , da so 
pripravl jeni plačati večji prispevek, je K o 
m u n a l n o podjetje Grosupl je g l u h o za nji
hove prošnje. Sprašujejo se tudi , kaj je s 
telefonijo. Te le fon je namreč v odročnih 
vaseh nuja in ne prestiž! B o d o dobi l i mor
da realen odgovor? A l i pa spet samo 
obl jube. . . 
Tudi vzdrževanje kar treh pokopališč ni 
enostavno, saj so tudi zanje potrebna 
finančna sredstva. V Stari vasi (za obe 
vasi) gradi jo mrliško vežico ; v s a k o 
gospodin js tvo prispeva 50.000,00 SIT, 
tako da b o d o zbral i 3 m i o SIT in še last
no delo , nekaj pa bo pr imakni la občina. 
Mrliško vežico pa bi potreboval i tudi na 
Pol ic i , pa n e k a k o ne najdejo pravega 
prostora, ker b o treba k m a l u razširili 
pokopališče. V Troščinah pa, zatrjuje 
Andrej Perjan, bodo vežico tudi gotovo 
zgradi l i . 
N a P o l i c i in v o b e h Starih vaseh ugotavl
jajo, da de lovne akcije niso več uspešne, 
gotovo tudi zato, ker je ve l iko priseljenih 
l judi in ti prav gotovo ne živijo tako s kra
jem kot domačini. Ljudje v Troščinah, 
Gorenj i in Dolenji vasi pa še znajo stopiti 
skupaj in zavihati rokave. T u se potrjuje 
dejstvo, da je v slogi moč! 

povezuje, saj so prireditve obiskane, da 
malokje tako. V e n d a r pa o b tem ugotav
ljajo, da bi Pol ica rabila večnamensko 
dvorano , takšno, k i bi služila tudi za telo
v a d n i c o . T e l o v a d n i c e namreč n j ihovi 
otroci nimajo, tako da je o b s labem vre
m e n u tudi p o u k telovadbe o n e m o g o č e n . 
Vel ik zadružni d o m imajo sredi vasi, v e n 
dar - r o k o na srce - z upravljanjem (je 
namreč na p o l urejena njihova lastnina), 
nimajo najbolj srečne roke. Sicer pa, še je 
nekaj stvari, k i jih žulijo. M o r d a preveč, 
da bi jih obešali na vel iki z v o n . 
Včasih je namreč treba poslušati tisti 
notranji glas, ki pravi drugače, kot bi 
človek na trenutke hotel! 

Alenka ADAMIČ 

Zadnja novica 
TUDI S PEČI NOVA CESTNA 

POVEZAVA 

Zadnje julijske dneve so stekla dela na novi 
trasi cestne povezave PEG - DUPLICE -
GROSUPLJE, kar predstavlja 960 m nove 
ceste. Stroške za zemeljska dela, ki jih izva
ja Milan Pušljar v okviru svojega podjetja, 
bodo financirali krajani sami, ki si tudi 
močno želijo, da bi ta cesta še letos dobila 
tudi asfaltno prevleko. V Začetku avgusta 
bodo razpisali referendum za zbiranje sred
stev - predvsem za izgradnjo omenjene 
ceste in za razširitev obstoječe ceste Peč -
Polica, tako, da bi tudi ta cesta zadostila kri
terijem in bila uvrščena kot lokalna cesta. 
Tudi tu bodo vsa gradbena dela financirali 
sami, stroške asfaltiranja pa naj hi i / 
proračuna pokrivala občina. 

Alenka ADAMIČ 

Pričela se je akcija zbiranja prostovol jnih 
prispevkov med občani , ker KS Grosuplje 
ne more sama izpeljati tega projekta, 
temveč le pomagal i v višini 50% o d pre
dračuna. 
Na drugi seji gradbenega odbora 11, 05. 
1995 smo že pričeli z. obravnavo prispev
kov po posameznih gospodinjstvih, ker 
smo že imel i predračun celotnega projek
ta v znesku 2.000.000,00 SIT. Moral i smo 
zbrati 1.000.000,00 SlT o d prebivalcev, za 
kar pa nekateri, sicer dovol j premožni, 
niso hoteli pokazat i pripravljenosti za so
delovanje, kar je za nas p o p o l n o m a nera
zumlj ivo. Nj ihovo v o d i l o je namreč: luč 
J A , denarja N E . 
Kl jub nekaterim o d p a d n i k o m iz. naselja 
Perovo, smo zbrali potrebna sredstva in 
izpeljali načrtovana dela. Ponosni smo na 
naše delo in uspeh, saj ima naselje PER< )-
V O javno razsvetljavo, ki bo polepšala 
v idez naselja, predvsem pa omogočila 
varnost vsem Perovcem in drugim korist 
n i k o m te važne prometnice. 
Preostal pa je še nerazsvetljeni del vasi o d 
križišča ceste GROS1 i P L J E - P O L I C A - P E R O -
V O in v z p o n ceste d o središča vasi (do 
križa), ki v prvotnem načrtu ni bil pred
viden zaradi finančnih težav v KS. 
Gradbeni odbor je s svojim d o p i s o m dne 
23. 06. 1995 obvestil vse vaščane, da za 
realizaciji neosvetljenega dela cestišča in 
naselja potrebujemo 400.000,00 SIT. Z 
d o b r o vol jo bi to lahko dokaj hitro zbrali 
in dokončali vsa dela na tem odseku . 
U p a m o in apel iramo na vse prebivalce, ki 
so že prispevali in na liste, ki še niso, tla 
pristopijo k zbiranju potrebnih sredstev, 
tako da bi v kratkem času dokončali pro
jekt J A V N E RAZSVETLJAVE v celotnem 
naselju Perovo. 

Gradbeni odbor 

"SPOZNAJMO SLOVENIJO 95 
TOKRAT PRI NAS" 

Podjetje A l p e Adria Marketing, d,o.o. , 
Turistična zveza Slovenije, Gospodarska 
zbornica Slovenije - sekcija za turizem in 
gostinstvo, radiska oddaja " D o b r o jutro 
Slovenija",Časopis S lovenske novice in 
revija Turist, organizirajo poletne tur
istične prireditve p o Sloveniji . Dosedanje 
izkušnje so namreč pokazale , da je bila 
akcija pri ob iskova lc ih d o b r o sprejela, 
zalo so se organizatorji za p o d o b n e p r i 
reditve odločili tudi letos in sicer: v Gro
supljem, dne 21., 22. in 23. julija, na Otoč
cu in N o v e m mestu 4., 5. in 6. avgusta in 
v Kranjski gori 18.,19. in 20. avgusta. 
T a k o so plakati Grosuplejčane res vabili 
na prireditve, ki so bile organizirane o b 
Gas i l skem centru, kjer je enkraten prostor 
za zabavne prireditve. Prvi večer je bil kot 
uvertura v tridnevne prireditve namenjen 
zabavi z gostovanjem Alpskega kvinteta, 
sobota je bila popestrena z. različnimi tek
movanji - ribičev, gasilcev, ob iskovalc i so 
lahko poizkušali svoje moči, k a k o daleč 
lahko vlečejo za seboj dvignjeno padalo. 
Skratka, l ekmovalnega duha ni manjkalo 
n i k o m u r , toda je že tako, da je pri vsakem 
tekmovanju eden zmagovalec in drugi 
poraženec. Vendar pa tO ni skal i lo dobre 
volje vseh udeležencev, saj so takšne 
akcije organizirane predvsem za medse
bojno spoznavanje in navezovanje novih 

ŠOLA - DUŠA KRAJA 
T u d i šolo imajo na Pol i c i , k i jo obiskujejo 
otroci d o 4. razreda, kasneje pa se z avto
b u s o m vozi jo v Grosupl je . Šolski objekt je 
star približno 120 let. dotrajan, saj se izva
jajo le nujna popravi la . V e n d a r imajo to 
svojo šolo radi. Kar 56 učencev si nabira 
znanje za temi starimi z i d o v i , po leg tega 
pa tudi malčki obiskujejo malo šolo. 
O t r o c i pripravl ja jo kul turne prireditve 
svoj im staršem in to zbližuje tudi ljudi vse 
krajevne skupnost i . 

Vprašl j ive perspektive v kmetijstvu 
Žal ljudje spoznavajo, da kmetijstvo nima 
prave perspektive, saj je največ le še 5 % 
čistih kmetov (mimogrede : moji sogov
ornik i so jih našteli na prste). Ostal i pa, ki 
obdelujejo zemljo in se o b službi ukvarja
jo s kmeti jstvom, zmajujejo z glavami , češ 
da tako ne bo šlo. Razen dela j im bojda 
ne prinaša nič. Samo razočaranje nad sis
temom, k i je kmeta potisnil k t lom. . . . 
Vendar pa ljudje, ki žive v teh krajih, niso 
le ljudje jadikovanj, ljudje, k i bi ne videl i 
drugega kot probleme. Povezuje jih pe
sem in dobra volja. Po daljšem premoru 
je zadnja leta spet zaživelo bogato kultur
no življenje, za katerega skrbijo: Gas i l sk i 
kvintet, Mešani oktet in Instrumentalna 
s k u p i n a , m l a d i n k e in mladinc i , predvsem 
srednješolci pa se poizkušajo v dramatiki . 
Za ljubiteljske dejavnosti otroci iz teh kra
jev niso prikrajšani, niti j im ni več treba v 
glasbeno šolo v Grosupl je . Imajo jo na 
Pol ic i , kjer jo uspešno v o d i prof. Edo 
Adamič. Kul turno življenje jih združuje in 

RAZSVETLJENO NASELJE 
PEROVO 

Že pred nekaj leti smo prebivalci tedanje 
vasi P E R O V O razmišljali in načrtovali 
posodobitev našega kraja, posebno še, k o 
bo G R O S U P L J E postalo mesto in vas 
Perovo del tega. Imamo asfaltirano cesto 
Grosupl je -Zg . Slivnica-I . ipoglav in ker je 
to e d i n a asfalt irana p o v e z a v a m e d 
občinskim centrom Grosupl je in periferi
jo, je temu pr imerno frekventna tudi ta 
cestna povezava. Po njej se d n e v n o pre
pelje na stotine osebnih v o z i l , precejšnje 
število raznih tovornjakov in k temu tudi 
lahko prištejemo ve l iko število nemotor-
iziranih oseb iz širše in bližnje oko l i ce , v 
zgodnjih jutranjih urah predvsem mladine 
na poti v hram modrosti in po večini v 
večernih urah d o m o v . V poletnih dneh ta 
p r o b l e m neosvetljenosti cestišča ni bil ta
ko o p a z e n , je pa zato bolj občuten pozi
m i , k o ti uporabnik i cest na poti v šolo in 
nazaj prepešači jo v temi. 
Želja, kaj vse bi naredili , je bi lo precej, o d 
javne razsvetljave, do kanalizacije in nove
ga v o d o v o d a . Vse to bi naselju Perovo v 
sk lopu bodočega mesta Grosuplje dalo 
izgled lepo urejenega naselja. Vendar pa 
SO želje eno in finančne možnosti občine 
drugo. Preveč okoliških vasi in naselij ima 
vel iko želja in potreb. Zato smo se na prvi 
seji že poprej formiranega gradbenega 
o d b o r a d o m e n i l i za f inančno manj 
zahteven projekt J A V N E R A Z S V E T L J A V E . 



Gasilci iz Grosuplja in Otočca so pomerili 
svoje moči. 

Nedeljska prireditev za otroke. 

Takole so vlekli padalo. 

prijateljstev, Za še boljšo vol jo pa je skr
bel najprej domaČi ansambel Marjana 
G r m a , v p o z n e večerne ure pa ansambel 
C m o k . 
Nedelja pa je bila namenjena našim naj
mlajšim, za katere v e d n o pravimo, da je 
premalo prireditev. Za otroško veselje 
pravšnje okrašen pr iredi tveni prostor, 
p o l n raznobarvnih balonov in še drugih 
privlačnosti, je bi l kot nalašč prava paša 
/a zvedave otroške oči. In avtobus Coca 
Cole , k i je najmlajše udeležence popeljal 
naokrog. Potem pa so najbolj p o g u m n i 
lahko še zapeli in tekmoval i v različnih 
spretnostih. . . Skratka, enkratna priložnost 
za vse, k i si želimo malo drugačnih 
v ikendov! Vse tri dni je domače podjetje 
Tabor skrbelo za dobro gost insko po
strežbo in zato, da n i k o m u r ni b i lo treba 
bi l i žejen. 

K o l pa Ste l a h k o že prebral i , je te dneve 
tudi p o i z k u s n o oddajal lokalni radio Ze
leni val . 
Skratka, vrstile so se zanimivost i , da si jih 
je b i lo težko zapomnit i . Pa vendar s 
k a n č k o m grenkega p r i o k u s a nad ne 
najbolj množičnim o b i s k o m . G l e d e na to 
namreč, tla vse prevečkrat jadikujemo, da 
v Grosuplju n i m a m o nobenih prireditev 
in n a m za to preostaja le televizija. K o pa 
le te so, gredo n e o p a z n o m i m o nas. 
Je b i lo morda premalo obveščenosti;-' 
Skoraj bi si upala pritrditi , saj marsikdo ni 
v e d e l , kaj se " lam t l o l i , misleč o b 
Gas i l skem centru" sp loh dogaja. Že kar 
nekaj časa v e m o , da so plakati "prežive
li",da ne pritegnejo več prave pozornost i . 
Največkrat jih g ledamo, ne da bi jih vide
l i . . . Žal je lako , zalo moramo za seznan
janje ljudi poskrbeti drugače. 

Alenka ADAMIČ 

JAVNO KOMUNALNO PODJETJE GROSUPUE 
i š č e 

H O N O R A R N O S O D E L A V K O Z A VZDRŽEVANJE 
CVETLIČNIH N A S A D O V V NASELJU GROSUPLJE. 

Informacije dobite po telefonu št. 762-31 I 

PRIČAKUJEMO VAS, DA S SVOJIM ZNANJEM IN VESELJEM D O LEPEGA, 
PRISPEVATE K UREJENOSTI NAŠEGA KRAJA. 

Delovni sestanek č l a n o v 
Občinske turist ične zveze 
SLOVENIJA MOJA DEŽELA 
- LEPA, UREJENA IN ČISTA 

V skaldu z d o g o v o r o m s Turistično z v e z o 
Slovenije v o k v i r u programa "Slovenija 
moja dežela - lepa, urejena in čista", je b i l 
5. julija 95 v Družbenem d o m u Grosupl je 
sklican de lovni sestanek s predstavniki 
turističnih organizacij iz. občin Grosupl je , 
Ivančna G o r i c a , Dobrepolje, Ribnica , Lo
ški potok, Kočevje in Oso ln ica . Prisoten 
pa je b i l tudi predsednik Turistične zveze 
Slovenije Lojze Šoštar. 
Osrednja točka dnevnega reda je b i l o 
t e k o m o v a n j e s l o v e n s k i h krajev na 
področju turizma in varstva okol ja , k i je 
branila nekakšen de lovni dogovor . G r e 
namreč za tekmovanje s lovenskih krajev 
na področju turizma. V ocenjevanju pro
jekta je Slovenija razdeljena na turistična 
področja. Kraji so razvrščeni v 10 kate
gorij . Akci ja je zasnovana predvsem z 
n a m e n o m , da bi živeli v lepo urejenem 
okol ju . Na seji je bila imenovana štiri
članska komisi ja , k i si b o ogledala vse 
štiri p r e d v i d e n e kraje na p l a n i r a n e m 
območju , da b o tako ocenjevanje lažje 
pc »tekalo. 
G o v o r i l i so tudi o turistični dejavnosti v 
n o v i loka ln i samoupravi in sicer o orga
niziranosti turističnih organizaci j . G l e d e 
na to, da turist ne p o z n a in ne v id i meje, 
je potrebno to organiziranost speljati 
tako, da bo dejavnost kar najbolj učin
kovita . 
Na sejo so bi l i vabljeni tudi člani odbora 
za o b n o v o muzejske lokomot ive , k i je le
p o zaslugi le teh in velikega števila spon
zorjev lahko v ponos kraju in lepotica, ki 
b o še privabljala obiskovalce . V s e k a k o r 
pa ima največ zaslug za i z v e d b o projekta 
J o ž e Simonič, k i je žrtvoval večino svoje
ga časa in o b i l o znanja, da je projekt us
pešno zaključen. V zahvalo za prizadev
no delo so člani odbora in seveda J. Simo
nič, prejeli simboličan darilca - l o k o m o 
tive, k i jih je lično izdelal Andrej Brez.ee, 
zahval i l pa se jim je predsednik Občinske 
turistične zveze g. V i n k o Blatnik. 

Alenka ADAMIČ 

Takšna dvorišča 
urejeno deželo. 

ponos za našo lepo, 

http://Brez.ee
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Iz roda v rod, duh išče pot... 
MLADI ARGENTINSKI SLOVENCI 
V DOMOVINI SVOJIH STARŠEV 

Nedelja, 9. julij. 
Že tako prijetno poletno p o p o l d n e je 
prireditev, k i jo je organiziral MISS, na
redila še prijetnejše. Prišlo je, sicer z 
e n o u r n o z a m u d o , ker so imel i nastop še 
v Logatcu, o k r o g 35 m l a d i h argentinskih 
S lovencev , č lanov f o l k l o r n e s k u p i n e 
Pristava, najprej na uradni sprejem pr i 
županu in prijetno družabno srečanje, 
zvečer pa so imel i v avli šole fo lk lorni 
nastop. Pozornost je z b u d i l že njihov p r i 
h o d . T o p l o , tako domače , kot da se p o z 
n a m o že vrsto let, so vstopi l i s tistim p r i 
jetnim "dober d a n " , k i m u je b i lo že v 
naglasu čutiti, o d k o d prihajajo. T a p r i h o d 
je prevze l čustva navzočih in ne b o ga 
moč tako hitro pozabi t i . 

KO SE ČLOVEK SVOJIH KORENIN ZAVE... 
Bi la je m e d njimi, dolgolasa b l o n d i n k a , 
značilnih slovenskih potez na obrazu, 
v e l i k i h m o d r i h oči in je takoj o b p o z d r a v u 
naravnost zadrhtela o d nepopisne sreče: 
"Moj i starši so pa iz Grosupl ja !" V teh 
besedah je b i lo to l iko nepopisne radosti 
i n vznesenosti , da je b i lo čutiti drhtenje 
srca... 
41 - letna arhitektka Z o r k a G r i s o v a je ta
k o l e predstavila svoje domače : njena 
mama je Z o r k a Gale tova (Vodičarjeva), 
o č e G r i s o v iz P o n o v e vasi. "Prvič sem v 
d o m o v i n i svojih staršev, čeprav je b i lo to 
že d o l g o v mojih p lanih . V s a k d o o d 
mladih argentinskih Slovencev si namreč 
m o č n o želi obiskati , spoznat i d o m o v i n o 
svojih staršev. T u b o m ostala približno 
d v a meseca; zdaj m o r a m obiskati sorod
nike in začutiti lepote naše Slovenije. Vse 
p r i i m k e starih Grosuplejčanov p o z n a m , o 
tem sme; pr i nas v e d n o v e l i k o govori l i ! " 
In kaj jo je najbolj prevzelo , k o je stopila 
na S lovensko zemljo? 
"Prekrasna je ta naša Slovenija. Najbolj pa 
je navdušila čistoča in red; ne tega v 
Argentini n imamo! Moje otroštvo je b i lo v 
Slovenski vasi, S lovenci smo m e d seboj 
tesno povezani . Prve besede, k i s m o se 
j ih učili, SO bile s lovenske. Argent insko 
smo se začeli učiti šele v šoli. Sicer pa je 
sedaj, k o so se razmere v Sloveniji spre
menile , še več vez i m e d nami in to nas 
osrečuje!" 

Zorka Gris: "V domovini svojih staršev se 
počutim prijetno, domače!" 

Najmlajša argentinska Slovenka 3-
mesečna Ljudmila v naročju svojih 
staršev. Mamini starši so doma iz Bele 
Krajine, očkovi iz okolice Škofje Loke... V 
Argentini že tretji rod... 

Česa pa se najbolj veseli v teh dneh? 
"Spoznat i č imveč l judi , začutiti utr ip 
s lovenske duše d o obis l i , spoznati Slo
venijo! Večino s o r o d n i k o v p o z n a m po fo
tografijah, tudi Slovenijo iz knjig in foto
grafij, toda, zdaj sem vendar tu!" bi najra
je povedala vse naenkrat. 
T a l jubezen d o d o m o v i n e svojih staršev in 
zato l u d i nj ihove, je mlade argentinske 
Slovence vodila in povezovala o d samih 
otroških let - v društva, kjer so in še goji
jo s lovensko kulturo. T a k o je moja sogov
ornica trdno prepričana, da oni znajo 
ve l iko več s lovenskih narodnih pesmi kot 
naša mladina . In nekako se ne morem 
odločiti, če nam je to lahko v ponos. . . 
Ostaja le grenak pr iokus , k a k o malo 
z n a m o Slovenci ceniti ne izmerno bogast
vo, k i ga imamo, bogastvo, k i n a m ni b i lo 
d a n o samo o d sebe... 
Po krajšem prijetnem klepetu in županovi 
predstavitvi občine in naših krajev, smo si 
skupaj ogledal i videokaseto o naši občini. 
Naši gostje niso m o g l i skriti navdušenja 
nad s lovensko osamosvojitvi jo, vame pa 
se je tedaj pr ikradlo n e k o čudno malo-
dušje, k a k o smo praznoval i naš D a n 
državnosti. Niti s lovenske zastave se n a m 
n i zde lp vredno obesiti ! Smo mar p o z 
abili?! Še huje pa je to, da so na to p o z 
abile tudi javne ustanove! 
Slovenska p e s e m n ima cene. 
Po jemo jo d o m a . Pojejo jo p o svetu.. . 
Da jmo, razsipl j imo to bogastvo tudi m e d 
svojo m l a d i n o . 
T o b o zadnja vez, k i jo b o držala, 
ker je močnejša o d drugih . . . 
T o bogato resnico so naši gostje na 
g lobok človeški način, v katerega so b i la 
vtkana g l o b o k a čustva in tudi neprikrita 
boleč ina preteklost i , p o k a z a l i v folk
lornem nastopu s lovenskih in argentin
s k i h l judskih plesov v s l o v e n s k i h i n 
argentinskih narodnih nošah... Doživetje, 
za katerega opisovanje je preskromno 
pero, četudi je s lovenski jezik bogat, da 
malokateri tako.. . 
N a k o n c u je namreč zrasla smreka in iz. 
nje sta - vsaka na svojo stran - zaplapola l i 
s lovenska in argentinska zastava... 
D o m o v i n a je namreč kot mati. . . Otrok pa 
ima lahko samo eno pravo mater... 
So otroci dveh domovin. . . Al i se bodo o d 
ločili za tisto, k i čuti z. njimi, k i jim je - mati? 
A l i pa b o m o le popravi l i kr iv ico , k i je bila 
storjena n j ihovim staršem... 
Namreč... iz roda v rod - d u h išče pot ... 

Alenka ADAMIČ 

Ples v slovenski narodni noši. in seveda v argentinski. 



TUKA) SMO D O M A 

S k u p n i projekt turističnega, gasilskega in 
športnega društva ter o s n o v n e šole 
Šmarje Sap je /a organizatorje potrditev, 
da je možno s s k u p n i m i močmi udejaniti 
še tako, za današnje trenutke, nepr i 
l jubljeno idejo, kol je zbiranje sredslev. 
Združiti prijetno s koristnim je bil osnovni 
cilj , k i je prerasel v zahtevno in obsežno 
dogajanje v tednu pred državnim in ob
činskim p r a z n i k o m . 
Kl jub n e u g o d n i m v r e m e n s k i m razmeram 
Sta zmagali hotenje in množična volja 
številnih sodelujočih. C e l o gradbišče na 
delu športnih površin o b šoli ni m o g l o 
zaustaviti vnetih športnih delaveev, da ne 
bi izpel ja l i v petek r o k o m e t n e g a in 
košarkarskega turnirja o b udeležbi dva
najstih domačih in gostujočih športnih 
ek ip . Tudi telovadnica je bila prizorišče 
tekmovanj , saj se je v torek v n a m i z n e m 
tenisu pomerilo 16 mlajših dečkov in 17 
članov. Deževno in h l a d n o vreme pa je le 
o n e m o g o č i l o i z v e d b o kolesarjenja in 
p o h o d a ter d o s k o k a s pada lom na prire
di tveni prostor. 
Program prireditev je b i l pripravl jen tako, 
da je b i l zan imiv tako za mlajše kot malo 
starejše obiskovalec . 
Mlajši SO s svojimi starši uživali v sredo, 
k o jim je Brendi z gosti pr ipravi l "žur" s 
karaokami in k l o v n o m . Zmaj Zmajčkove-
ga butika pa jim je del i l s ladke dobrote in 
pisane balone. Za ples in zabavno vz
dušje sla poskrbela še ansambel mladih 
Smarčanov in Marjana G r m a . 
V četrtek so prišli na svoj račun ljubitelji 
harmonike , saj se je v te lovadnici zvrstilo 
več kot petdeset parov spretnih rok in 
bolj ali manj vešče izvabljalo iz priljublje
nega g lasbi la za poslušalce pri jetne 
melodi je . Predstavili so se tako začetniki 
kot že pravi veterani. M n o g i nismo vedel i , 
da i m a m o v kraju tako odlične glasbenike 
- amaterje. Program so popestrile z ubran
im petjem gostje večera Katice. 
T u d i kresni večer v petek ni min i l brez 
kresa, k i se je kar d o l g o v večer upiral 
tokrat naravnemu sovražniku - dežju. 
Sobotni dan je že zjutraj napovedoval 
n e m o g o č e pogoje za i z v e d b o kulturnega 
in družabnega večera na prostem. Z a l o 
s m o se ves dan trudil i in pripravl jal i dva 
prireditvena prostora: v telovadnici in na 
prostem s postavitvijo šotorov. Bogat k u l 
turni program p o d pokrovitel js tvom žu
pana gospoda Rudolfa Kometa so številni 
nastopajoči kvali tetno predstavili poslu
šalcem in g ledalcem, ki so verjeli v orga
nizatorje in so tudi s svojo prisotnostjo 
prispeval i , cla je čisti dobiček prireditev 
presegel pričakovanja. 
O b i s k o v a l c i so si l ahko ogledal i razstavo 
dosežkov učencev in nove prostore v 
p r i z i d k u , ki b o sprejel mlade zvedave 
glave v šolskem letu 1996/97. D o takrat 
b o potrebno vložiti še m n o g o truda in 
denarja, saj b o šmarska šola prva v občini 
Grosupl je zagotavljala pogoje za enoiz-
m e n s k i p o u k in p r e h o d na 9- letno 
o s n o v n o izobraževanje. K o n e c b o trplje
nja mladih razvijajočih se hrbtenic v 
nepr imernih šolskih k l o p e h , konec b o 
iskanja prostih učilnic za izpeljavo d o p o l 
nilnega in dodatnega p o u k a , tečajev in 
krožkov. Že uveljavljene in preizkušene 
metode in o b l i k e de la , k i zahtevajo 
učenčevo aktivnost v ustreznih speciali
ziranih učilnicah, o b uporabi ustreznih 

Orkester glasbene šole in plesni par studia M. 

Šolska plesna skupina 

učil in učnih pripomočkov, in učitelja, ki 
je organizator aktivnega učenja, bodo 
zaživele v vsej svoji razsežnosti in z. 
manjšim t r u d o m ter v krajšem času 
omogoči le m l a d i m kva l i l e lno in zdravo 
šolanje. 
Težko b i natančno našteli vse, k i so p o 
svojih močeh prispevali k a m e n č k e v 
mozaik , k i še n i končan Neizplačani ho
norarji nastopajočim, vstopnine, prosto
voljni pr i spevki , darila za srečolov, naka
zani finančni pr i spevki , neplačane usluge, 
podarjeni p r o i z v o d i in storitve, neplačano 
de lo organizacije, priprava in izvedba 
prireditev ter ureditev prireditvenih pros
torov in še mnoga prostovol jna, zahtevna 
in manj zahtevna, a nujna opravi la , pred
stavljajo čisti dobiček vseh aktivnosti v 
projektu "Tukaj smo d o m a " , ki je ocenjen 
v višini l. 100.000,00 tolarjev. Natančni 
znesek b o m o objavili p o zaključnem ob
računu vseh d o h o d k o v in o d h o d k o v . Ne 
razveseljuje pa nas le prepolrebni denar 
za nabavo šolske opreme, ampak tudi 

zavesi , da smo Šmarci enotni in požrlvo 
valn i , k o je treba kaj narediti za kraj. 
P o v r h u vsega pa so bi l i ljudje zadovol jn i , 
da so se lahko družili in povesel i l i , o b u 
jali spomine , nazdravi l i in zaplesali . . . 
M a r s i k d o je izjavil , da je b i lo lepo in da si 
p o d o b n i h srečanj še želijo. 
Zato naj velja o b k o n c u zahvala vsem, k i 
ste k a k o r k o l i sodeloval i in še boste, da 
b o m o mozaik dokončali . 
Hkrat i se opravičujem tistim, ki jih v času 
priprav in izvedbe prireditev n i smo uteg
nil i povabi t i k sodelovanju. Žiro račun pri 
K S Šmarje Sap je še v e d n o odprt za vse, 
če niste imeli doslej možnosti prispeval i 
za n o v o šolsko opremo, pa lo želite. 
(KS Šmarje Sap; Ž.R.: 50130-645-66178 
skl ic na št. 05-999 namen : za n o v o šolsko 
opremo) 
Naj beseda H V A L A v imenu učencev pr i 
speva k vašemu prijetnemu občutku, da 
sle s svojim prispevkom obogatili naš jutri. 

Pom. ravnatelja Milena LUNAR 



UL - CENTER TUDI URADNO 
ODPRT 

"Če si kdaj o k u s i l letenje, boš v e d n o h o d i l 
z očmi dvignjenimi v nebo, o d tukaj si in 
tja se boš d o l g o vračal." (Leonardo da 
Vinc i ) 
Sobota, 17. junij. V e l i k a večina G r o -
supeljčanov je ta dan resda h o d i l a z očmi, 
dvignjenimi v nebo, kajti grosupel jsko 
n e b o je b i lo nenavadno "živo". 
Društvo alternativnih letalcev Albatros 
Grosupl je je pr ipravi lo uradno s lovesno 
otvoritev U L - centra v G r o s u p l j e m , za 
gas i l sk im d o m o m , kjer je že apri la leta 
1994 postavi lo šot o r n i hanger. 
V mesecu avgustu in septembru lani so 
uredi l i vzletno pristajalno stezo, k i je 
dolga 280 m . V apri lu letos SO p r idob i l i 
vsa dovoljenja s strani Republiške uprave 
za c iv i lno p l o v b o ter skleni l i tudi potreb
ni spora/um s Kontro lo letenja na B r n i k u . 
P o b e s e d a h p r e d s e d n i k a društva in 
upravnika vzletališča UL - centra Franca 

ZVEZA PARAPLEGIKOV 
S L O V E N I J E 

SLOVENIJA ZA SLOVENSKE 
PARAPLEGIKE "DOBRA MISEL" 
na prireditvi J' VEČER NA VASI" 

v Št. Juriju 

Dobra misel je zdravi lna rastlina, je ze lo 
lepa in m o č n o dišeča trajnica. Cveti o d 
junija d o septembra, torej v časti, ki so ga 
paraplegik i preživeli na obnovi tven i reha
bilitaciji v Pineti . Kronologi ja d o g o d k o v je 
znana. 5. oktobra 1993 je b i l z. vojaško 
si lo zavzet d o m v Pineti in l a k o so s loven
sk i paraplegiki po zaslugi hrvaške vlade 
d o m za v e d n o izgubi l i . 
Mise l je mati dejanj, dobra misel pa je 
gibalo ustvarjalnega življenja, zato je d o 
bila p o m e m b n o v logo v projektu vrnitve 
paraplegikov na rehabilitacijo na morje, 
tokrat na s lovensko obalo . Naša slovens
k a obala je kratka in majhna. Je ze lo 

A h l i n a je p r i d o b i t e v ocen jena na 
90.000,00 DF .M, pr i izgradnji hanger ja in 
vzletišča pa SO s sredstvi sodeloval i tako 
sponzor j i kot sami člani društva. 
P o l e g posebnega veselja, k i ga ima vsak 
"letalec",pa so v društvu Albatros raz
mišljali tudi o promoci j i obč ine Grosupl je 
in Slovenije. T o je namreč edinstvena 
priložnost, da Slovenija o d p r e m o d e r n o 
ultra - l ahko vzletišče v neposredni bližini 
Ljubljane za potrebe manjših letal, m o 
tornih zmajev in balonarstva. 
Slovesna otvoritev se je začela v soboto 
d o p o l d n e z nastopom pihalne g o d b e iz 
Dobrepol ja . Udeležencem in v e l i k e m u 
številu gledalcev je spregovori l župan 
Rudol f Rome, v e l i k o obetajočih misli pa 
je poveda l tudi predsednik društva Prane 
A h l i n . Skratka, slovesnost d o p o l d n e v a se 
je nadaljevala v p o z n o p o p o l d n e , k o so 
tja d o mraka nebo preletavali zmaji in U L 
- letala. 

BEGUNCI NA NAŠEM OBMOČJU 

Trenutno se v občinah Grosupl je , Ivančna 
G o r i c a in Dobrepol je nahaja 77 beguncev, 
k i so nastanjeni pri družinah. 
Posamezno število je naslednje: 
- v občini Grosupl je je 43 beguncev s sta
tusom 
- v občini Ivančna Gor ica je 30 beguncev 
s statusom 
- v občini Dobrepol je so 4 begunci s sta
tusom 
V mesecu juniju smo podaljševali statuse 
začasnega begunca in sicer o d s. - Id. ju
nija. Število se je zmanjšalo iz. 80 na 75 
beguncev. V mesecu juliju pa sta prispela 
in d o b i l a status še d v a begunca. Tako 
imajo sedaj podaljšan Status d o 30. 11. 
1995. 
Območna organizacija Rdečega križa G r o 
šuplje, k i deluje za vse tri občine , j im 
mesečno dodeljuje materialno pomoč v 
o b l i k i hrane, h igienskih paketov in ostal
ih potrebščin. To p o m o č pre jemamo 
preko RK Slovenije o d raznih mednaro
d n i h humanitarnih ustanov in institucij. 
P o l e g mesečnih d o b a v p o m o č i o d 
Rdečega križa Slovenije smo prejeli tudi 
p o m o č tujega donatorja iz N i z o z e m s k e , 
gospoda D i r k a Leentvaarja, k i organizira 
zbiranje pomoči d o m a . T a p o m o č je v 
prehrani , obutvi , igračah in finančnih 
sredstvih. V času svojega ob iska v Slo
veniji g. Leentvaar sam obišče nekatere 
družine z otroci in j im razdel i denarno 
pomoč . M e d begunc i je 19 otrok, k i h o d i 
jo v šolo in j im ta p o m o č n e k o l i k o izbol j 
ša finančni položaj. 
Begunc i so zelo hvaležni za tovrstno 
p o m o č in se g. Leentvaarju v imenu njih 
prav l e p o zahvaljujemo. 

OBMOČNA ORGANIZACIJA 
RDEČEGA KRIŽA GROSUPLJE 

dragocena in jo je težko najti, še zlasti za 
paraplegike, k i potrebujejo d o m o b morju 
na ravnem. V e l i k o naporov je b i lo potreb
nih, da so našli mesto, kjer naj bi njihov 
d o m stal. Kraj se imenuje Lazaret. Kakšno 
naključje in igra usode. K a k o se rima -
Čudež v Nazaretu, čudež v Lazaretu. Da 
se b o ta čudež res uresničil, je naloga tudi 
nas. Paraplegiki potrebujejo pomoč svoje 
d o m o v i n e in pomoč svojih rojakov, ker se 
jim je zgodi la kr ivica in so bi l i nasi lno izg

nani iz svojega zatočišča v Pineti . Radi bi 
spel povrni l i izgubl jeno d o b r i n o , ki jim je 
omogoč i la ohranjevat i in obnavl j a l i 
duševne in telesne mči, da so lažje živeli 
življenje, ki je tako dovol j Utesnjeno. Zato 
vas vab imo na lo prireditev, PRIDITE 
p o k a ž i m o jim vsaj košček srca, saj 
l jubezen ni načrt, ne obveza , saj raste iz. 
lega, kar dajemo drug drugemu! 

Majda KADUNC 



Prevzem novega gasilskega vozila 
GROSUPELJSKI GASILCI URES

NIČILI SVOJO IDEJO 

Grosupel j sk i gasilci smo 17. junija sloves
n o prevzel i n o v o gasi lsko voz i lo , ki ga je 
blagoslovih beograjski nadškof dr. Franc 
Perko. Slovesnost se je začela s parado 
gasilskih enot in gasi lskih voz i l o d gosti l
ne Rus d o gasilskega centra. Paradi je 
sledila simbolična predaja vozi la gasilske
m u društvu. Predajo je opravi l predsednik 
sveta KS gospod Hrane Žitnik. V o z i l o je 
natO krstil boter vozi la direktor hranilnice 
L O N , g. S lavko Krzar. 
Nato so bi la podel j ena pr iznanja in 
odl ikovanja najbolj pr izadevnim gasi lcem. 
G D Grosupl je pa se je s posebnimi priz
nanji zahval i lo za sodelovanje nekaterim 
gostom. Slavnostni govornik o b prevze
m u je b i l g. Rudol f Rome, župan občine 
Grosupl je . 
Prevzemu je sledila slovesna sveta maša, 
ki jo je daroval g o s p o d dr. Franc Perko, 
beogra jski nadškof o b s o d e l o v a n j u 
župnikov iz. naše dekanije. 
Na prevzemu je bi lo 250 gasilcev iz. 
sosednjih društev in prijateljskih društev 
ter najmanj 1000 ob iskovalcev in udele
žencev pri sv. maši. Za slovesnost pr ired
itve je poskrbela dobrepol jska godba na 
pihala, ki je na začetku zaigrala državno 
h i m n o , Številne narodne noše in pevski 
zbor. Bogat kulturni program je prireditev 
še popestri l in našo s k u p n o slovesnost 
naredil še bolj s lovesno. 
N o v o v o z i l o je skonstruirano na rabljen
em podvoz ju Mercedcz Benz 14 22, k i 
smo ga pod u g o d n i m i pogoji k u p i l i v 
Z R N . N a k u p u je s ledi lo dva meseca traja
joče zbiranje dovoljenj in drugih d o k u 
mentov za uvoz. in nato iskanje najbolj 
opt imalnih tehničnih rešitev za gasilsko 
nadgradnjo. Ustrezna nadgradnja za gasil
ske namene je bila potem narejena d o m a 
pri samostojnem podjetniku, precej dela 
pri tej izdelavi pa smo opravi l i člani 
društva sami. 
V o z i l o ima vgrajeno cisterno za vodo iz 
nerjaveče pločevine kapacitete 5000 litrov 
in je d o sedaj opreml jeno z najnujnejšo 
o p r e m o za samostojno gašenje z v o d o . V 
prihodnost i ga nameravamo še sodobne-
je opremit i , tako, da b o samostojnost 
vozi la še večja, vanj pa b o m o vgradil i tudi 

opremo, k i b o dopolnjevala o p r e m o v 
k o m b i n i r a n e m v o z i l u , da b o m o lahko v 
akcijah še bolj učinkoviti. 
Stroški za n a k u p podvoz ja in izdelava 
nadgradnje znašajo 6.500.000,00 SIT. O d 
teh sredstev smo člani društva zbrali sami 
6.000.000,00 SIT. D e l teh sredstev s m o 
dobi l i s prodajo stare avtocisterne, del 
smo jih zbrali s prirejanjem veselic, naj
večji delež pa smo zbrali o d sponzorjev, 
k i nas podpre jo o b organizaci j i veselic in 
o d krajanov, k i jih že pet let obisku jemo 
o b n o v e m letu s svojimi koledarj i . O b tem 
in o b zbiranju sredstev pri sponzor j ih 
nalet imo člani društva na odz iv , k i je 
l ahko za vzgled m n o g i m krajem. T a k o 
razumevanje vel ike večine krajanov, ki 
vsak p o svojih močeh prispevajo sredstva 
za delovanje društva, je tudi vzpodbuda 
n a m članom, da vztrajamo pri svojem 
de lu . T u d i na tem mestu se zahvaljujemo 
krajanom, podjetjem in podje tn ikom, k i 
živijo in delajo v Grosupl j em, Brezju, Br-
vacah, Hrastju, letovi vasi in na Perovem 
za vso podporo in razumevanje v upanju, 
da b o m o še deležni take p o d p o r e . Zaradi 
tega smo se tudi odločili, da je ključe 
vozi la v imenu vseh navedenih predal 
predsednik svela KS g. Prane Žitnik. 
Poleg številnih domačih p o m e m b n i h gos
tov sta bila prvič na našem območju na 
gasilski slovesnosti prisotna ludi gosta iz. 
sosednje avstrijske Koroške g. Pranz Kralj, 
komandant koroških gasilcev in njegov 
namestnik g. Ghrisl ian l.ausegger. 
O b k o n c u se zahvaljujemo vsem častnim 
gostom za sodelovanje na prireditvi, gos
podu nadškofu in g o s p o d o m župnikom 
za opravl jeno sveto daritev in blagoslov 
še prav posebej g. Francu N o v a k u za vso 
pomoč p i i organizacij i in vsem ostalim 
udeležencem na prireditvi , k i so s svojo 
ude ležbo p r i p o m o g l i k veličastnosti 
prireditve. 

Poudariti pa m o r a m , da brez. pomoči kra
janov, podjetnikov-sponzor jev in vseh, ki 
so za naše v o z i l o prispeval i p o svojih 
močeh, tudi naše slovesne prireditve ne 
bi b i lo . Dobra volja vsakogar, ki s i ' je 
vključil v naš projekt, kaže na to, da se 
zavedamo, da je naše s k u p n o de lo kot 
de lo enega za vse in vseh za vsakogar. 
Gas i l sk i pozdrav " N A POMOČ" nas že 
d o l g o združuje in povezuje v naših s k u p 
n i h cil j ih in akci jah. 

Sestra MLina Janežič v 99. letu starosti. 

SPOMINI 

Šestega junija 1995 nas je v 99 letu starosti 
za v e d n o zapustila naša draga, dobra teta 
Lina Janežič . 
Rodila se je leta 1897 v Hrastju pri G r o -
supl ju. Po 79 letih redovnega življenja je 
umrla v d o m u šolskih sester na Brezjah. 
T a m je tudi p o k o p a n a . 
Zadnja leta je preživela, kot glavna k u 
harica v Stični. Kot šolska sestra je tudi p o 
vojni naučila v e l i k o m a l d i h deklet k u 
harskih spretnosti . Pri pripravljanju tort in 
peciva - p e k i , pa je bila prava umetnica. 

Vse življenje Bogu izroči. 
On ti bo oh strani stal. 
Tudi v tvoji temni uri, 
on ti lučko bo prižgal. 

Nečakinja 
Stanka AH LIN 

Cerkvica nad vasico Cerovo 



70 LET POLIŠKIH GASILCEV 

Začetek društva sega v leto 1925, k i je b i l , 
tako navajajo listine, v cerkveni hiši usta
novl jen pripravl jalni odbor . Že naslednje 
leto je imelo društvo p r v o ročno gasi lsko 
br izgalno češke firme SMEJ K A L , leta 1928 
pa že tudi svoj d o m , kateri je še d o 
nedavna služil svojemu namenu. Še zani 
mivost : p r v i d o m je stal takratnih 
16.466,00 d i n . Leta 1938 je b i la prevzeta 
prva motorna brizgalna z n a m k e Z U P A N , 
katera se kot p o m n i k na tiste čase še da
nes nahaja v društvenih prostorih, br iz 
galno je 22.8.1938 blagoslovi l župnik g. 
Jos ip Bambič. Pred 15 leti je b i l dokončan 
in prevzet tudi n o v i d o m , k i so ga sloves
n o blagoslovi l i o b juli jskem praznovanju 
gasilcev. 
70-letna prehojena pot je gasi lcem dala 
tudi nemalo težkih izkušenj. Vo jna vihra 
je opravi la svoje tudi v društvenem živ
ljenju. O d d o m a so ostali gol i z i d o v i , m o -
torka pa je preživela skrita v Lekčevi k a -
šči. V d n e h osamosvajanja Slovenije pred 
štirimi leti pa je d o m n u d i l zatočišče 
domači s lovenski vojski . N o v i d o m so 
zgradil i p r e d 15 leti, saj je stari, prvotni 
d o m za vse bolj tehnično izpopoln jeno 
o p r e m o postal pretesen. K o n c e m 60-let in 
v 70-letih je društvo prevzelo n o v o m o 
torno br izgalno R O S E N B A U E R in d o b i l o 
p r v i avtomobi l kot p o k l o n gasilskega 
društva Šentvid pri Stični. 
P o več menjavah rabljenih v o z i l so letos 
prav o d istega prostovol jnega gasilskega 

društva Šentvid pri Stični k u p i l i rabljeno 
avtocisterno in s tem končno ujeli stik z 
razvojem gasilstva. Več kot to l iko , skoraj 
v celoti z lastnimi sredstvi, niso z m o g l i . 
Precej je b i lo p o u d a r k a v društvu tudi na 
izobraževanju članstva in pa vključevanju 
m l a d i h . T e m m l a d i m so organiziral i ce lo 
svoj občni zbor, ki je o b ve l ik i udeležbi 
m l a d i h l e p o uspel . 
Gas i l c i ohranjajo pristno in tvorno sode
lovanje s sosednjimi društvi v o k v i r u 
celotne Občinske gasilske zveze. Še pose
bej pa so veseli , da pogljabljajo dobre, 
prijateljske odnose tudi s sosednjima d r u 
štvoma Prežganje in Lipoglav. 
Društvo šteje danes 167 članov. O d tega 
jih je:-nižjih gasi lskih častnikov 15 
-gasilskih častnikov I. stopnje 4 
-gasilskih častnikov 9 
Poleg tega je včlanjenih v društvo tudi 45 
pionirjev in mladincev. 
Končali so tudi lastninsko preobl ikovanje 
društva. Z a vse, kar društvo danes pre
more, o d d o m a d o vozi la , o d opreme, 
orodja d o urejene okol i ce , je rezultat 
s k u p n i h prizadevanj članov društva in 
krajanov poliškega območja . Številne na
biralne akcije so v e d n o naletele na ra
zumevanje. Vsa tako zbrana sredstva so 
bi la n a m e n s k o porabljena za vse, kar 
sedajle l a h k o v i d i m o . In vse to ostane 
kraju in krajanom za nuđenje pomoči , 
kadarko l i bi b i lo to potrebno. Samo v 
s logi je naša moč! 

F. VRHOVC 

G O S P O D A R S T V O . . . P O D J E T N I Š T V O . . . G O S P O D A R S T V O 

FRANC ŠKUFCA: ŽIVETI Z 
NARAVO 

Franc Škufca se je izučil p o k l i c a avtok-
lepar. Kot v e l i k o m l a d i h pobičev je najbrž 
tudi o n sanjal o avtomobi l ih in o mar
sičem, kar je z njimi p o v e z a n o . In res je 
nekaj časa delal v svojem p o k l i c u , delal 
nekaj let v Nemčiji in b i l potem 18 lel 
samostojni avtoprevoznik . Bil je vse to 
prej kot pravi kmet. Pred 15-imi leti pa se 
je naveličal pločevine in nepri jaznega 
asfalta ter dejal "Nazaj k naravi!" 
Vse pr ihranke je vložil v modernizaci jo 
kmetije in postal pravi K M E T . "Pravi 
kmet", nadaljuje Franc Škufca, "je tisti, k i 

je zavarovan kot kmeti jski zavezanec in 
m u je kmetija g lavni vir d o h o d k i . " 
"Kar sem vse življenje delal , sem vložil v 
kmeti jo, vendar p a nas je danes gospo
darska pol i t ika pripeljala tako daleč, da 
kmetija stagnira, pravzaprav je premajhna, 
če h o č e m o kl jubovati trgu. Usmeri l i smo 
se v govedorejo , le ta pa je z manj kot 70 
g lavami , neperspekt ivna. T a k o kot n i m a 
pr ihodnos t i pol jedelstvo, če kmet ne 
poseduje vsaj 100 ha obde lova lne zemlje," 
pravi in ugotavlja, da p o petnajstih letih 
trdega dela poti nazaj pravzaprav n i , tista, 
ki gre v prihodnost , pa je precej strma in 
ovinkasta . V s e m težavam navkl jub, pa 
pravi , da m u odločitve, da se je posveti l 

Smelo v prihodnost 

kmetijstvu, ni b i lo n iko l i žal. "To je 
življenje v naravi, z. naravo in tudi - za 
naravo. D e l a v n i k o v kmet ne more meriti . 
Vendar pa človek tu živi drugače, p o 
svoje usmerjeno in n e k a k o laže potisne 
p r o b l e m e o b stran. Sam pa l a h k o 
n e p o s r e d n o spremljaš sadove svojega 
dela, čeprav z g r e n k i m p r i o k u s o m , da jih 
precejšen de l ostaja v zakulis ju, izven 
kmetijstva," razmišlja moj sogovornik in 
doda , da vsem nepravi lnost im navkl jub 
kmet mora dalje, čaka ga živina v h levu, 
nepokošeni travniki . . . 
"Obrtnik se lahko odloči, češ, zaprl b o m 
delavnico , u k i n i l dejavnost, delavce p r i 
javil na z a v o d za zaposlovanje, ktnel pa 
tega ne more narediti ," razpreda p o g o v o r 
dalje in da bi p o g o v o r ne zvenel lako pes
imistično, čeravno realno, d o d a , da mu je 
v v e l i k o zadoščenje, da je že 22 - leten sin 
stopil na njegovo pot. Po srednji elek
trotehniški šoli in o p r a v l j e n e m 
pripravništvu je namreč ugotovi l , da se 
tudi v službi ne cedita m l e k o in med - da 
pa je obojega dovol j d o m a . Spoznal je, da 
pri l ako vel iki kmetiji ne moreš bi l i razpel 
m e d kemtijo in službo. Sedaj mu je pre
pustil kemtijo in odločanje o perspektivi 
kemtije, seveda pa b o potrebno s k u p n o 
delo. .. Že sedaj pri Škufčevih oddajo pr i 
bližno 250 l mleka d n e v n o in če b o d o 
kmetijo razširili, b o tega še več, v e l i k o več 
pa b o tudi dela. . . 

ČEBELE - NJEGOVA STRAST IN 
I J U B E Z E N 

V z p o r e d n o s kmeti jstvom pa je Franc 
Škufca gojil in gradil tudi čebelarstvo. Kot 
odl ičnega , p r i z a d e v n e g a čebelar ja ga 
p o z n a širša o k o l i c a . Danes ima 140 če
beljih panjev, pa na žalost spet ugotavlja, 
da tudi za čebelarstvo ni več perspektiv, 
ampak le k u p težav. "Včasih s m o v o z i l i 
čebele na pašo v Bosno, Hrvaško in ce lo 
v Srbijo, da s m o lahko točili prvovrsten in 
različnih vrst m e d . Danes so n a m te meje 
zaprte, ker v drugo državo čebel n i k o l i 
(glede na zakonska določila) n ismo smeli 
vozi t i . D o m a pa je za vse čebelarje-, oz i ro
ma njihove čebele , premalo pasišč," pr i 
poveduje in doda , da bi vsaj p o l o v i c o 
panjev prodal , vendar se je trg l a k o zaprl , 
da je to n e m o g o č e . T u d i trženje je svo
jevrsten p r o b l e m . M e d e x , naš največji 
odjemalec, m e d uvaža p o zelo n i z k i h ce
nah iz v z h o d n o e v r o p s k i h držav, domači 



Atrakcija v šentjurski dolini: NOJI 

čebelarji pa naj se /.najdejo, kakor vedo in 
znajo. Vendar pa Franc Škufca m e d lahko 
proda, kajti vsakdo, ki ga je p o i z k u s i l in 
zna ceniti kvaliteto, se v e d n o znova vrača 
nazaj. 
Franc Škufca zna živeti S temi d r o b n i m i 
živimi bitji, saj se zaveda znanega pravi la , 
da čebele le 20% vrednosti prinašajo če
belarju, kar 80% pa naravi . 

DRUŽBENE AKTIVNOSTI, D E L 
N J E G O V E G A V S A K D A N A 
Kljub o b i l i c i dela in skrbem, k i so Stalni 
spremljevalec kmečkega vsakdana, pa 
najde čas za kul turno delavnost, pa za 
politično udejstvovanje. Ni še tako dolgo , 
k o smo ga lahko gledali v "Večerih na 
vasi" kol dobrega igralca, danes je aktiv
en v Ljudski stranki, pa član občinskega 
sveta. O tem, k a k o mu to uspeva, pove : 
"Res sem bil kar 12 let predsednik k u l 
turnega društva Ši. Jurij, kakšnih 20 - 30 
iger bi lahko naštel, v katerih sem igral, 
vendar pa sem pred 3 leti z Div j im 
lovcem to svoje ljubileljstvo zaključil. 
Imamo namreč to srečo, da imamo ve l iko 
p o d m l a d k a , zato je bi l že čas, tla se po 
t o l i k i h let ih u m a k n e m . Še v e d n o pa 
spremljam in živim s prireditvami. Nekaj 
prijetnega pa človek mora imeti, saj so 
tako tudi problemi laže premostl j ivi . 

P R E M A L O P O S L U H A Z A KMETIJSTVO 
Polit ika pa je danes sestavni del gospo
darstva in če ne poznaš dogajanj o k r o g 
sebe, je mnogokrat tudi t lelo neuspešno. 

Čebele - njegova ljubezen. 

Še posebno pa danes, k o časi n ikakor 
niso naklonjeni kmetu. Naše kemtijstvo je 
b i lo namreč SO let omejevano, potisnjeno 
na stranski tir. K) ha obdelovalne zemlje 
je bil zemljiški m a k s i m u m , kar je za 
Evropo pravi paradoks, mi pa seveda, s 
tem kmeti jstvom, ki smo ga v času social
izma zatirali in onemogočal i vel ike kcmti -
je, setlaj h o č e m o v EvTOpO. V tujini pa so 
ravno kmetijstvo ves čas razvijali. Ironija 
je pričakovati, da bi mi lahko stopil i z 
njimi v korak!" se zamisli Franc Škufca in 
nato še d o d a : " / malo dobre volje in nekaj 
denarja bi se dale zadeve vsaj n e k o l i k o 
popraviti, žal pa je obojega v naši mladi 
državi premalo . K a k o naj si sicer raz
lagam dejstvo, da naše kmeti jsko m i n 
istrstvo v lanskem letu ni porabi lo niti 
proračunskih sredstev, k i pa že tako niso 
bi la ve l ika . .. Imamo pa morda tudi to 
malo srečo, da je kmet p o naravi trmast, 
vztrajen, ker ga je prekal i la narava, k i mu 
zna biti naklonjena, že hip za tem pa mu 
obrne hrbet. Vendar , kmet n i k o l i ne 
obupalVeže ga namreč moraln i v id ik : 
kmetija ni tvoje lastništvo, temveč tisto 
bogastvo, k i prehaja iz roda v r o d in k d o 
ima pravico poteptati trdo d e l o in l ju
bezen svojih dedov?" 
Z a zaključek vprašanje, p o l n o duhovnega 
bogastva , neke notranje g lobine . M o r d a 
tudi upanje v jutrišnji dan. . . 
In vendar je Franc Škufca n e k a k o nezau
plj ivo še dejal: "bo j im se,da b o m o pripel j 
ali našo kmeti jsko pol i t iko tako daleč, da 
b o d o ostale njive neobdelane in travniki 
nepokošeni . . . T o pa njbržda ne more biti 
v p o n o s nobeni državi. Država brez. svo
jega kmetijstva namreč ni država. Žal se 
tega premalo zavedamo. Hrana je os
novni vir, ki jo moramo imeti tudi za 
bo d o če rodove. . . ne računajoč samo na 
tujino, na uvoze. . . T u d i to se lahko kaj 
hitn> spremeni!" 

Mis l i , o b katerih se velja zamislit i . To so 
misli vel ikega človeka, ki je z dušo in 
srcem predan naravi, življenju ne le za 
danes, temveč tudi za jutri, pojutrišnjem... 
Franc Škufca je človek, ki ni n iko l i zado
voljen s seboj. Če bi dejal, da je naredil že 
vse in - dobro , potem, je prepričan, bi 
stagnirah Filozofi ja, k i edina vodi na pot 
napredka... Za kakšno ceno, pa se ne 
vpraša nihče. . . 

Alenka ADAMIČ 

Prvo leto dela 
TIMA Commerce d.o.o. na 
Ljubljanski 53 v Grosuplju 

AVTOSALON HYUNDAI, 
AVTOPRALNICA, SLRVIS, 

TRGOVINA IN ŠL KAJ POD ENO 
STREHO 

Junija je podjetje T I M A C o m m e r c e d.o.o 
na Ljubljanski 53 v Grosuplju praznovalo 
svojo prvo obletnico poslovanja. V e d n o 
več l judi se rado ustavlja v n j ihovih p o 
s lovnih prostorih, ki so na desni strani le 
nekaj deset metrov o d vel ikega križišča 
pri motelu v smeri proti Grosupl ju . E n i b i 
opral i avtomobi l , drugi bi k u p i l i motorno 
olje, spet tretji b i se pozanimal i za n a k u p 
voz i la , četrti pa bi potreboval i le s im
patične kovinske poličke. 
O s n o v o predstavlja avtosalon v o z i l znam
ke H Y U N D A I . So namreč pooblaščeni 
prodajalec v o z i l H v u n d a i ter pooblaščeni 
serviser za ta voz i la . Poleg tega prodajajo 
motorna kolesa Piaggio, najbolj znana p o 
p o p u l a r n e m i m e n u "vespa". 
Trgovina je bogato založena z različnimi 
motorn imi olji f irm Liqui moly, Va lvo l ine , 
Castrol , Total . . . , olji za mazanje ver ig mo
tornih žag, desti l irano votlo , tekočinami 
proti zmrzovanju (antifrizi), tekočinami za 
pranje stekel in pestro izbiro različne 
avtokozmet ike . K u p c i pri njih najdejo tudi 
avtoprevleke, avtopreproge in rezervne 
dele ter o p r e m o za vozi la H v u n d a i , mar
sikaj za vozi la Zastava ter potrošni mate
rial za tekoče vzdrževanje tudi drugih vrst 
v o z i l . Imajo na pr imer izpušne cevi , 
zavorne ploščice in čeljusti, svečke, jer
mena, akumulatorje, metlice za brisanje 
stekel, žarnice in o b v e z n o o p r e m o . 
Za kupce je še posebej zanimiva in ugod
na ponudba pnevmatik D l i N L O P . K u p i 
m o jih lahkt) tako za vozi la nižjega, kot 
višjega razretla. Cena pa se giblje o d 
6.300,00 tolarjev dalje. 
O protlaji avtomobi lov in letošnjih n o v o 
stih smo se pogovarjali Z direktorjem 
firme TIMA C o m m e r c e d.o.o. g o s p o d o m 
Borisom Čubejem. 

Med kakšnimi možnostmi nakupa 
avtomobila lahko pri vas izbirajo 
kupci? 
" K u p c i l ahko izbirajo m e d leasingom d o 
štirih let ali kredi tom tlo štirih let z. obrest
n o mero R + 12. Prodajamo tudi p o siste
m u "staro za novo" . K u p c i po leg novih 
h v u n d a i e v i h v o z i l lahkt) k u p i j o tudi 
različna rabljena vozi la . 
Leasing uredimo pri nas, le potlpis mora 
kupec opraviti v hiši, k i mu je tak n a k u p 
odobr i la . Tam tudi prevzame že registri
rano voz i lo . Krediti pa so možni samo za 
vozi la H v u n d a i . Za kupca lahko oprav i 
m o tudi tehnični pregled in druge formal
nosti, tako tla ga prevzame s pre izkusni 
mi tabl icami. Vse kar je p o v e z a n o s kredi 
tom, kupec v celoti lahko uredi pri nas." 
Katerih vozil prodaste največ? 
"Največ smo prodal i modelov Accent s 
1.300 kubičnim motorjem in 85 "konji" tet 
t ro jnimi vrati . C e n a za to v o z i l o z 
o s n o v n o o p r e m o tlo registracije znaša 
protivrednost 17.500 D E M , z. dodatno 
opremo, ki vsebuje meti drugim tudi 
airbag, A b S zavore in kl ima napravo, pa 
se giblje o d 24.000 d o 26.500 D E M . 
Poleg tega pa so pri nas na voljo še: 
družinsko v o z i l o srednjega razretla Lantra 
z l ,6i motor jem in 16V; športno v o z i l o s 



Ključni e k o n o m s k i kazalc i , k i predvidevajo gospodarsko gibanje v R Slovenij i za 
leto 1995 v primerjavi z le tom 93 in 94 

PROGNOZA 1995 

POMEMBNEJŠI MAKROEKONOMSKI 
KAZALCI, realne stopnje rasti v % 1993 

na prebivalca, v tekočih cenah, v U S D 6,366 
B D P na prebivalca p o k u p n i moči v IISI) 8,579 
Stopnja brezposelnosti v % (ILO) 9,1 
Produktivnost dela 1,8 

MENJAVA S TUJINO 
Izvoz blaga in storitev -5,8 
- Izvoz blaga -9,0 
- Izvoz storitev 11,3 
U v o z blaga in storitev 16,8 
- U v o z blaga 17,7 
- U v o z storitev 12,1 
Saldo tekočih transakcij s tujino v m i o U S D 150 
D e v i z n e rezerve v m i o U S D 1,566 
Delež i z v o z a v B D P v % 58,7 

DOMAČE POVPRAŠEVANJE 15,2 
Zasebna poraba 12,5 
Javna poraba 9,0 
Investicije v osnovna sredstva 15,0 

JAVNE FINANCE 
Javnofinančni p r i h o d k i 9,1 
- delež v B D P 47,1 
Javnofinančni o d h o d k i 8,7 
- delež v B D P 46,7 
Presežek javnega sektorja v % B D I ' 0,4 
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5,0* 
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-2,4 
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prognoza 1995 

7,396 
10,062 

8,6 
4,0 

6,5 
6,0 
9,5 
7,5 
8,0 
3,5 

210,0 

60,6 

5,5 
3,3 
3,5 

13,0 

2,2 
45,6 

2,3 
45,8 
-0,2 

Vir: Z:ivod RS y.;i .statistiko (leto 1991 in 1994), Banka Slovenije (1994), ocene /MAR (1995). 
' Analiza gospodarskih gibanj v Sloveniji v letu 1994 s projekcijo my.voj:i v lelu 1995 (jesensko poročilo), 
/MAR.november 1994 
" Ocenu /MAR, april 1995 

c o u p e z motor jem 1,5 in 12 V ter turbo 
p o l n i l c e m (cena m e d 26.300 in 28.300 
D E M ) ter v o z i l o Sonata 2,0 16V, k i sodi v 
najvišji razred. S k l ima napravo in A B S 
zavorami stane d o registracije 39.590 
D E M v tolarski prot ivrednost i . " 
Kaj pa nudite v hyundaievem progra
mu dostavnih vozil? 
"Tu je m o d e l Grace H-100 s številnimi 
i z v e d e n k a m i s tremi ali šestimi sedeži, 
povišano streho in p o d o b n o . Cena zanj se 
giblje m e d 25.600 in 28.000 D E M v tolars
k i p r o t i v r e d n o s t i in s p e t o d s t o t n i m 
p r o m e t n i m d a v k o m . 
P o naročilu pa za k u p c e lahko pr i skrb imo 
še lahka dostavna v o z i l a Piaggio, v o z i l a iz 
programa z n a m k e FIAT in osebna ter 
tovorna voz i la z n a m k e N I S S A N . " 
Kakšni so garancijski pogoji za vozi
la Hyundai? 
" M e n i m , da nobena druga z n a m k a v o z i l v 
Slovenij i n ima ugodnejših garanci jskih 
pogojev. N a delovanje motorja dajemo tri 
leta garancije o z i r o m a d o prevoženih 100 
tisoč k i lometrov ter šest let garancije proti 
prerjavenju pločevine." 
"Katere avtomobilske novosti bomo 
dočakali letos? 
"Avgusta d o b i m o n o v o l a h k o tovorno 
v o z i l o s "kasonom" pr imerno za obrtnike 
in različna podjetja. Njegova nosilnost b o 
1250 k g , poganjal pa ga b o 2500 kubični 
diesel motor. Septembra pričakujemo nov 
m o d e l Lantre letnik 1996 p o zelo u g o d n i 
ceni . " 
Kakšna je vaša ponudba rezervnih 
delov iz pločevine? 
"Za avtokleparske delavnice , pa tudi d r u 
ge kupce , dobavl jamo karoserijske dele 
za večino e v r o p s k i h in japonskih v o z i l . 
Cene so ze lo ugodne. Rok dobave pa je 
o d enega d o štirinajst d n i . " 
Kako pa je z vašo avtopralnico, ki 
deluje v sklopu podjetja? 
" V o k v i r u avtosalona i m a m o ročno avto
pralnico . Zunanje pranje stane 600 tolar
jev, prav to l iko pa notranje čiščenje. 
V o z i l a l ahko tudi po l i ramo. 
O d p r t o pa je tako kot avtosalon in sicer 
o b d e l a v n i k i h o d 9- d o 18. ure o b sobo
tah pa m e d 8. in 12. uro." 
V trgovini pa najdemo še nekaj, kar sicer 
ne sodi v o k v i r av tomobi l izma . Firma 
T I M A C o m m e r c e je namreč generalni 
uvoznik in distributer za program artiklov 
A R T E X . Z njimi l ahko o p r e m i m o tako 
gospodinjstva kot pos lovne prostore, p a 
vinoteke in frizerske salone ter shrambe 
in kopaln ice . T o so številne pol ice , koši 
obešanke , serv imi vozički... Vs i izdelk i so 
iz plastificirane kovinske žice in okovja 
ter s koleščki ali brez njih. Posebnost pa 
so cene. Te so običa jno o k o l i tisoč tolar
jev, najdražji izdelek pa velja le 4.500 
tolarjev. Večinoma so bele, rdeče in 
druge pastelne barve. 
Ni nujno, da bi na vrat na nos drvel i k 
njim. Pokličete jih lahko p o telefonu na 
številko 764-040, servis 764-060 in fakx 
764-070. 
Vabi jo vas, da jih obiščete . 

I.B. 

GROSUPELJSKI 
ODMEVI 1995 

GOZD NAŠ UČITELJ 

Slovenci živimo že 4 leta v času d e m o 
kracije in l iberalnega gospodarstva. T i no
v i družbeni odnos i pa m o č n o in trajno 
spreminjajo razmerja m e d l judmi. 
Menjava se tudi o d n o s človeka d o narave, 
k i pa ne sme p o l iberalni poti , temveč v 
smeri harmonije. Človek mora z naravo 
živeti v soglasju, svoboda naj mu ne 
p o m e n i brezvlad ja , t e m v e č do ločen 
preizkušen red. Človekova pravica utegne 
biti krivica za naravo, za g o z d . 
Na tehtnici življenja je v eni s k l e d i 
ekologi ja in v drugi skledi ekonomi ja . 
Srečno in kul turno življenjsko sredino pa 
si ustvarimo le, če sta ekonomi ja in 
ekologi ja v ravnovesju. 
D a lažje najdemo pravo mero za svoje 
delo, za svoje življenjsko prepričanje, nam 
je naš g o z d prav imeniten svetovalec in 
učitelj. V e d n o je v naši bližini, na dosegu 
naših čutov, s svojo pestro sestavo n a m 
govori o svoji preteklosti in bodočnosti , ki 
sta povezani z odločilno sedanjostjo. 
V e m o , da g o z d v naših krajih gospo
darsko d o z o r i n e k a k o v 100 letih. Pri 
d o z o r e v a n j u ga oblikujejo zavestne 
družbene in naravne sile. S poznavanjem 
teh sil nam postajajo jasnejša tudi načela 
in sporoči la iz narave življenja. T a 
sporočila pa lahko koristno u p o r a b i m o 
tudi zase, pri načrtovanju in uresničevan
ju svoje celovite človeške osebnosti . 
V s a k d o med nami nosi svojo naravo v 
sebi, le časa si ne vzame, da bi jo o p a z i l , 
jo negoval , uporabljal in končno užival. 
Užitek je že v tem, da si na pravi poti ali 
tudi , da pravo p o l prepoznaš. 
Dober g o z d je skupnost zdravih , močnih, 

lepih dreves, katerega mešanost dreves
nih vrst je pogojena z g l o b i n o zemlje, s 
k l i m o in družbeno kulturo. V d o b r e m 
g o z d u so življenjski procesi v soglasju, so 
uravnoteženi. Močna drevesa obvladujejo 
prostor, kopičijo prirastek lesa in ščitijo 
svoje manjše sosede, g o z d n i podmladek 
in druge prebivalce gozda . D o b e r g o z d je 
p o d o b e n pragozdu, zaradi vel ike lesne 
zaloge in skoraj neprekinjene p r o i z v o d 
nje. D o b e r g o z d ima večji vrednostni p r i 
rastek in krajši čas p r o i z v o d n j e o d 
pragozda oz . negojenega gozda . 
Slab gozd pa je tak, ki ima premalo 
dreves, k i ima n i z k o lesno, zalogo katere
mu manjkajo zmagovi ta m o g o č n a 
drevesa, zato ker so jih neučakani ljudje 
posekal i prezgodaj . Odločali so se za 
e k o n o m s k a priclobitvena načela in ne za 
naravna okol jetvorna načela. V slabem 
g o z d u tekmujejo slabotna, malovredna 
drevesa in grmovje z. redkimi poznanimi 
vrednejšimi drevesi , katera b o d o rabila 
dolga desetletja, da b o d o uveljavila svoje 
poznane prednosti . 
V e l i k o je med nami srečnih l judi, ki h o d i 
jo v g o z d zato, da ga občudujejo, da ga 
negujejo v rasti in razvoju, saj vedo, da le 
kdor ima, lahko da. ' l a k i dokazujejo svojo 
pripadnost bogatemu življenju. 
So pa tudi ljudje, tudi lastniki gozdov , ki 
iz. sebičnih razlogov, v življenjskih stiskali 
ali tudi zaradi nespošlovanja in nerazu
mevanja narave posegajo v g o z d . S svoje-
voljnostjo v g o z d n e m prostoru, s prez
g o d n j i m p o s e k o m v n e p r i p r a v l j e n e m 
g o z d u grobo razderejo medsebojne zveze 
dreves in l a k o pohabl j en i g o z d za 
desetletja izpostavijo razdiralnim silam 
narave. 



V izkupičku za sebično posekano drevje 
so judeževi groši. 
Seveda pa vsakdo lahko stori p o svoji 
vol j i . Če pa bi dejanja bila presojena, bi 
nekatere k a z n o v a l i , druge p o h v a l i l i . 
Želim si, da bi v na.šo s k u p n o korist in 
vsekakor v končno p o s a m e z n i k o v o korist 
b i lo več takih, ki bi jih pohvalili. V vrstah 
pohval jenih bi našli tiste, ki so tenkovest-
no uporabljali sporočila narave iz odprte 
knjige gozda , ker vsak drevesni list govo
ri: "Kar narediš, naredi prav in brez. od la 
šanja, i/koristi trenutek." 
Pravo dejanje o b pravem času je največje 
dejanje, je človekova življenjska naloga, je 
njegova in naša državljanska moč. 

Jože OMERZV 

DAVČNE OLAJŠAVE ZA LASTNIKE 
GOZDOV 

Lastniki g o z d o v imate p o Z a k o n u o 
d o h o d n i n i (Ur.l.RS št. 71/93) v več 
p r i m e r i h možnosti , da si znižate katastrs
ki dohodek, pa tudi, da sle začasno ali 
celo trajno oproščeni plačevanja davka 
na ta-isti dohodek. Če teh možnosti ne 
poznate , oz . jih d o sedaj še niste izkoris
t i l i , si preberite povzetek iz. omenjenega 
z a k o n a . 

Z n i ž a n j e katastrskega dohodka 
Zavezanec za davek od dohodka iz gozda, 
ki vlaga lastna sredstva v nabavo goz
darske mahanizacije in naprav ter vlaga 
lastna sredstva v gozdove (gojitvena dela, 
gradnja vlak. . . ) , razen za pogozdovanje, 
l a h k o uveljavlja znižanji' katastrskega 
dohodka v višini 25 % vloženih sredstev za 
dobo 4 let, Znižanje ne more presegali 
zneska štirikratnega katastrskega dohodka, 
ugotovl jenega za leto, v katerem je 
zavezanec vložil lastna sredstva. Vlogo z 
dokazi l i o višini vloženih lastnih sredstev 
je potrebno vložiti v 30 dneh po vložitvi 
sredstev pri izpostavi, k i je pristojna za 
odmero davka. Znižanje se prizna od I. 
januarja leta, v katerem so bila vložena 
sredstva. 

Če je bil donos na posamezni g o z d n i 
parceli ali na več g o z d n i h parcelah manjši 
zaradi naravnih nesreč (požar, vetro lom, 
žled.. .) , rastlinskih bolezni in škodljivcev 
(lubadar, s m r e k o v a grizlica, sušenje 
jelke...) ali zaradi drugih izrednih dogod
kov, ki jih lastnik ni mogel preprečiti, se 
mu /a d o b o 6 let prizna posebna olajšava. 
Prizna se tako, da se katastrski d o h o d e k 
vsake parček- posebej zmanjša za toliko 
odstotkov, za k o l i k o r se je zmanjšal 
donos . V l o g o je treba oddati na izpostavi , 
pristojni za o d m e r o davka , v IS dneh pO 
nastanku škode. 

Trajna oprostitev davka 
Davka so trajno oproščeni d o h o d k i o d 
zemljišč, na katerih so varovalni g o z d o v i . 
Podatke o teh g o z d o v i h sporoča izpostavi 
Z a v o d za g o z d o v e Sloveni je . Plačila 
davka so oproščeni tudi d o h o d k i zemljišč 
p o d visokonapetostnimi daljnovodi. T o 
oprostitev uveljavljajo zavezanci sami, z 
v logo in d o k a z i l i pri izpostavi , pristojni za 
o d m e r o davka , v 30 dneh po nastanku 
pogojev za oprostitev. 

Za asna oprosti tev davka 
Za dobo 20 let so d a v k o v oproščena tista 
kmeti jska zemljišča, ki se p o g o z d i j o 
(velja po l . januarju 1994). T o velja le za 
kmetijska zemljišča, ne pa za pogoz
dovanje zemljišč, ki SO že bila g o z d . 
Oprostitve se priznajo, če so bila dela 
opravl jena s t r o k o v n o in v sk ladu s p r o 
grami razvoja gozdarstva v Sloveni j i , t.j. z 
g o z d n o g o s p o d a r s k i m i načrti g o s p o 
darskih enot. V l o g o je treba oddat i na 
izpostavi, pristojni za o d m e r o d a v k a , d o 
konca leta, v katerem ste p o g o z d o v a l i . 
Če ste rok z a m u d i l i , se oprostitev prizna 
šele o d 1. januarja naslednjega leta, za 
pretekla leta pa se trajanje oprostitve 
skrajša. 

Marijana TAVČAR, dipl. ing. gozd. 
Zavod za gozdove Slovenije 

Območna enota Ljubljana 
Tržaška C.2, LJubljana 

T e k s t i l n a t o v a r n a 
"MOTVOZ IN PLATNO" 
61290 G R O S 1 I P L J E 
T a b o r s k a 3 i 

Z A P O S L I M O 

V E Č D E L A V C E V ( D E L A V K ) Z A 
D E L O V P R O I Z V O D N J I 

Z a r a d i več j ih naroč i l nudimo v 
m e s e c u a v g u s t u m l a d i n i n a lažjih 
d e l i h v proizvodnji d e l o p r e k o 
Študentskega s e r v i s a . 
V s e informacije dobite v k a d r o v s k i 
služIli podjetja na te l . : 761 -311 . 

INSTALACIJE GROSUPLJE 
Adamičeva 51 
61290 G R O S U P L J E 

razpisuje prosta delovna mesta: 

1. V O D J A PR< >11 K'I A 
pogoji: 
-višja ali srednja izobrazba strojne smeri 
-vozniški izpit H kategorije 
-zaželjene delovne izkušnje 

2. N A B A V N I REFERENT 
pogoji: 
-višja ali srednja izobrazba strojne ali 
ekonomsko komercialne smeri 

-vozniški izpit B kategorije 

3. VEČ MONTERJEV O G R E V A L N I H IN 
V O D O V O D N I H N A P R A V 
IX )0( tj: 
-poklicna izobrazba ustrezne smeri 
4. STRUGAR 

poklicna izobrazba ustrezne smel i 

Pisne prijave sprejemamo K dni po 
objavi na naslov: 
INSTALACIJE GROSUPLJE, 
Adamičeva 51, 61290 < .R( >s< fPLJE 

GOST MESECA 
POKONČNI MOŽ 

IZ NAŠEGA MESTA 

Mladi mož vzravnane, trdne hrbtenice, 
jeklenega značaja. Le izbrane besede p r i 
hajajo iz njegovih ust, katerih vsaka ima 
globok p o m e n . Ničesar v njegovem pogo
voru ni , za kar bi lahko k d o dejal, da 
nekako ne najde prave besede. In ko kdaj 
pa kdaj v p o g o v o r u obraz za trenutek 
zakopl je v dlani , je to le znak, da g l o b o k o 
razmišlja. J A N E Z JANŠA - predsednik 
s o c i a l d e m o k r a t s k e stranke, svetnik v 
o b č i n s k e m svetu o b č i n e G r o s u p l j e . 
Predvsem pa občan Grosupljega in naš 
someščan. Srečala sva se z n a m e n o m , da 
ga predstavim v prvi vrsti kol Grosupcl j -
čana in šele nato kol vpl ivnega politika. 
Zato - Janez Janša, ste ponosni, da ste 
Grosupeljčan in kdaj mislite - smo Gro-
supeljčani ponosni na vas? 
Janez Janša: "Vsekakor sem ponosen na 
lo! Moje porek lo je b i lo več ko l očitno 

takoj, k o sem začel javno nastopati. Vs i , 
ki so me in me slišijo, lakoj vedo. o d k o d 
sem d o m a . Nikdar se nisem trudil, da bi 
"zatajil" svoj dialekt! Izhajam in živini v 
občini, v krajih, k i imajo bogato z g o d o v i 
no, pred seboj pa lepo prihodnost! o 
drugem delu vprašanja bi malo teže kaj 
rekel , imam pa občutek, da se z l judmi, ki 
jih srečujem, d o b r o razumem." 
Česa se iz svoje mladosti najraje spomin
jate - v povezavi z domačim krajem? 
Janez Janša: "Rojen sem bil v Žalni, 
čeprav naša hiša "po n o v e m " sodi na 
Plešivico. Na domači kraj me vežejo p r i 
jetni s p o m i n i . G r o s u p l j e pa je n a m 
o t r o k o m vzbujalo domišljijo o ve l ikem 
mestu, saj je imelo samopostrežno trgovi
no in celo slaščičarno. Še po len i , ko sem 
začel v 5. razredu hoditi v šolo v 
Grosupl je , sem d o l g o časa odhajal o d 
d o m a kar nekako zveličavno, ponosen, 
da grem v ve l iko Grosupl je , pa čeravno je 
bilo tedaj pol manjše kol je danes." 

Se spominjate morda trenutka, ki je vaše 
življenje, najbrž že v rani mladosti, 
usmeril v politično delovanje? 
Janez Janša: " K o sem, petošolec, začel pre
birati tudi druge knjige, ne samo povesti , 
me je začelo življenje zanimati v globljem 
smislu. Vsebolj sem namreč spoznaval , da 
so na svetu tudi krivice, ve l iko krivic. In 
tedaj sem v svoji otroški pameti sklenil , da 
ne bom nikol i tisti, ki bi rekel: Pustimo lo, 
naj se s tem ukvarjajo drugi! T a k o se je 
začelo že v osnovni šoli, ko so me sošolci 
izbrali za predsednika razredne skupnosti." 
Majhni začetki so prerasli v večje aktivnos
ti, čeprav Janez Janša pravi , da se d o leta 
1990 v tej smeri ni dalo normalno delati. 
Sedaj so spremembe očitne, toda utopično 
bi bi lo pričakovali, da bi se vse in povsem 
uredilo čez noč. 

S ČISTO VESTJO PRED J A V N O S T 
Kako kot človek prenašate kritiko, oz. bolje 
rečeno provokacije (če vzamemo npr. eno 
izmed zadnjih oddaj TV Žarišče, ki pa 
seveda ni bila edinia)? 



JANEZ JANŠA 

Janez Janša: "Šel sem čez precej n a p o r n o 
šolo. Spominjam se začetkov političnega 
de lovan ja : takrat so č loveka b la t i l i , 
napadal i v javnih občilih, pa ni imel 
možnosti, da b i se brani l , da b i poveda l 
resnico. Takrat so bi le situacije, k o smo 
o b u p o v a l i . Danes je na tem področju že 
v e l i k o boljše,čeprav pa se dogajajo stvari, 
ki nas žulijo, npr: naš gospodarski forum 
mora tudi več tednov čakati na objavo v 
katerem i z m e d medijev, medtem k o drugi 
teh težav nimajo. M o n o p o l nad medij i je 
še v e d n o ostal - nekakšne "nevidne roke" 
uravnavajo uredniške pol i t ike časopisov." 
Torej, začetno politično delovanje ga je 
prekal i lo , ne da se zmesti , saj pravi : ""v 
takšnih "dvogovor ih" ,kot je b i l omenjeni v 
Žarišču, v e d n o propadeš, če se pustiš 
sprovoc ira t i . N i s m o pa seveda vsi v 
enakem položaju - n e k d o npr. l ahko reče, 
kar hoče , mene pa takoj etiketirajo, o b 
račajo moje besede, samo da imajo kost. 
V e n d a r - to me več ne preseneča ! 
Načelno se ne i z o g i b a m soočanju -
vprašanjem v živo. M i s l i m , da ima v 

demokraci j i javnost pravico vprašati in 
tudi dobi t i o d g o v o r . Z a m e p a je to 
možnost, da s p l o h lahko o d g o v o r i m . " 
Iz teh njegovih premišljenih besed je 
izzvenel ves njegov bogati karakter -
človek, ki že o d mal ih n o g ljubi RESNI
C O ! Zato ne beži p r e d stvarnostjo, 
čeravno so to televizijske oddaje.. . . In 
vendar je v možu, ki prepričljivo odgo
varja, tista m e h k a s lovenska duša, ki je 
tudi ranljiva.. . 
Ali Janez Janša le čuti, da ima "za seboj" 
množico, kije v takšnih trenutkih "še bolj 
z njim"? 
"Če bi čutil, da n i m a m podpore med ljud
mi , potem teh prit iskov gotovo ne bi 
mogel prenašati. Celo v vojaškem zaporu 
smo čutili, da imamo zunaj p o d p o r o in 
tako s m o lažje vzdržali," pravi moj sogov
o r n i k prepričl j ivo, v e n d a r rahlo 
zamišljeno... Kot da včasih tudi s p o m i n i 
boli jo. . . . 
Kako ocenjujete delovanje in dogajanje v 
občini Grosuplje? 
Janez Janša: "Občina se je resda 
zmanjšala, reforma lokalne samouprave je 
prinesla vrsto sprememb. M i s l i m , da je 
ravno naša občina v marsičem lahko za 
vzgled drug im: m e d prvimi smo sprejeli 
proračun, m e d p r v i m i statut (čeprav z. 
dvotre t j insko več ino! ) . Občinski svet 
dokaj d o b r o deluje, kar kaže na naše 
s k u p n e cilje. Ena o d ključnih težav pa je, 
da je država občini pobrala ve l iko pristo
jnosti, pusti la pa ji je ve l iko odgovornos 
ti!" 
Menite, da bi bilo v občini treba kaj spre
meniti! 

Janez Janša: "Prepričan sem, da stranke 
"slovenske p o m l a d i " d o b r o delujejo, zato 
i m a m o odlične možnosti, da v tem m a n 
datu čimveč naredimo. V prihodnost i 
m o r a m o bolj izkoristit i dejstvo, da živimo 
v neposredni bližini Ljubljane, da marsikaj 
lahko uvel javimo pri nas in tržimo. O b 
tem pa ne s m e m o pozabit i , da bi na ra
čun razvoja onesnažili okol je . Vedeti m o 
ramo, kaj b o m o pustili našim o t r o k o m in 
niti za trenutek ne pozabit i na ekologi jo!" 

PODPORA KRAJANOV - MORALNA MOČ 
Kaj vam pomeni, da ste Grosupeljčan? 

"Ve l iko ! " je odločen Janez. Janša. In tako 
njegove besede dobi jo še bolj pristno 
domači zven , k o pravi : "To, da imam 
p o d p o r o v kraju, sem začutil že I. 198.8, 
k o se je m n o g o Grosupeljčanov vključilo 
v O d b o r za varstvo človekovih pravic ; 
tudi v času vojne za Slovenijo sem imel 
nekaj dobr ih sodelavcev - domačinov. In 
tudi lani , k o so me "odstranjevali" iz 
vlade, je župan zastavil besedo zame, pa 
tudi mars ikdo me je bodr i l . 
Grosupl je je moje mesto! Za n o b e n o ceno 
bi se ne preselil drugam! T u d i v naselju, 
kjer živimo, se d o b r o razumemo s sosedi 
in to m i izredno ve l iko pomeni ! " 
K a k o lahko vpl iven , prezaposlen človek, 
kakršen Janez Janša n e d v o m n o je, uskla
di vse obveznost i z družinskim življen
jem? K a k o na to gledata dvanajstletni Žan 
in sedemletna Nika? 

N e k a m predse se zagleda Janez Janša o b 
tem vprašanju. Morda razmišlja o svojem 
brezskrbnem otroštvu na deželi, ki je bi lo 
gotovo drugačno o d otroštva njegovih 
dveh otroh. . . in pravi : "To je zelo težko. 
Skoraj nerešljivo. Letos - sredi julija smo 
bil i z družino p o letu 1987 prvič en teden 
skupaj n e p r e k i n j e n o na mor ju . Kot 
družina, ne da bi me kl ical i na vse
mogoče obveznost i . O d k a r nisem v vladi , 
si čas vsaj n e k o l i k o razporejam, preje pa 
je b i lo to nemogoče . V času ministrovan
ja je b i lo še bolj napeto. Ravno zaradi 
družine sem vesel, da n i sem več obre
menjen s tako n a p o r n i m i funkc i jami . 
Kajti, če te vzameš kot p o p o l n o z a d o l 
žitev, je še zanje premalo 24 ur na dan. . . " 
O d n e k o d se je oglasil prijeten sinov glas. 
Janez Janša je pogledal proti vratom, kot 
da čaka, da b o zdaj zdaj plani l v sobo 
kateri i z m e d igr ivih nadebudnežev. -
Čeprav z a k o p a n v de lo in skrb, pa v 
takšnih trenutkih človek ugotovi , k o l i k o 
različnih obrazov ima to naše žiljenje... 
Janez Janša ostaja naš zvesti Krajan. 
Ostaja trdnost njegovega jaza, k l e n i 
značaj - in tista prava s lovenska duša, ki 
o d nekdaj ljubi Resnico.. . 

Alenka ADAMIČ 

P S I H O L O G S V E T U J E . . . P S I H O L O G S V E T U J E . . . P S I H O L O G 

VČASIH JE POTREBEN NASVET, 
POMOČ, RAZGOVOR.. . 

Vaših vprašanj še zmeraj n i , skoraj p o l o v i 
co počitnic je že za nami , nekateri so se 
že o d d a h n i l i in z n o v i m i močmi in ela
n o m pričeli z. d e l o m , druge pa počitnice 
še čakajo in štejejo dneve, k i jih še mora
jo prebiti na de lu . . . 
Pa veste, da so m e d nami tudi otroci, k i 
pravijo in tudi mislijo, da oni pa nimajo 
počitnic. T u d i sama tega nisem vedela do 
konca letošnjega junija, takrat pa sem m e d 
izbiranjem knjig v naši knjižnici, ko je v 
knjižnico stopila skupinica otrok iz otro
škega vrtca na vprašanje knjižničarke: "No , 
otroci, sedaj so se pa začele počitnice..." 
slišala jasen in odločen glas petletnice: " M i 
pa hodimo še v vrtec in n imamo počitnic." 
Ostali otroci so glasu pritrdili. Prijazna 
knjižničarka je odgovorila: "A tako", otroci 
so si izbrali knjige in odšli nazaj vrtec. 

Doživljaj v knjižnici me preganja v mis l ih , 
kajti za stališče predšolskih otrok, da n i 
majo počitnic, da jim le te ne pripadajo, 
da se itak samo igrajo, da nič ne delajo, 
da počivajo to l iko , kot so njihove potrebe 
itd., smo o d g o v o r n i odrasl i , ki tako mis
l imo. Ker, če bi mi misl i l i drugače, bi tudi 
naši otroci , naši najmlajši vedel i , da j im 
počitnice pripadajo, tako kot se že prav 
k m a l u zavedo, da p o petih d e l o v n i h dneh 
pride sobota in nedelja, k o so d o m a , s k u 
paj z m a m i c o in očkom, ko lahko malo 
dlje spijo, k o se jim n i k a m o r ne m u d i . . . 
Predšolski otroci doživljajo počitnice, kot 
smo jim jih definiral i odrasli in sicer z 
besedami "gremo na morje, gremo v pla
nine, grem k d e d k u in babic i , k teti..." 
skratka, majhen otrok ima počitnice le 
takrat, kadar k a m gre... , povsem tuje pa 
so m u počitnice v domačem kraju, d o m a , 
kjer l ahko vstane takrat, kadar se z b u d i , je 
takrat, kadar je lačen, klepeta z m a m i c o in 

očkom takrat, k o jih potrebuje, raziskuje 
m e d svojimi igračami, ki jih je zaradi 
pomanjkanja časa že pozab i l , pomaga 
očku in mamic i pri z a n i m i v i h hišnih 
opravi l ih , spoznava gospodinjske in hišne 
aparate, pol jedelske stroje, pomaga pri 
delu na vrtu, sodeluje pri nakupovanju 
i td. . . , skratka živi drugače kot celo leto 
vsak dan , k o mami in oči hodita v službo, 
bratec, sestrica v šolo, sam pa v vrtec... 
Sam pa hodi le v vrtec. Pa smo kdaj 
p o m i s l i l i , da ima otrok, ki hodi v vrtec, 
daljši delovnik kol mi odrasl i . Da otrok 
pride v s k u p i n o med šesto in sedmo uro 
zjutraj in ga tja p r i d e m o iskat med četrto 
in peto uro. Da tam, kjer mu je sicer lepo, 
kamor rad hodi , kjer ima prijatelje in skrb
ni tovarišiei, kjer tudi je in spi , mora ves 
čas živeti v s k u p i n i , kjer njegove i n d i v i d 
ualne potrebe pridejo d o izraza le tu in 
tam, kjer je čas strukturiran, kjer se uči 
živeti v s k u p i n i , se uči prilagajati in 



uveljavljati svoje mnenje in vol jo, kjer se 
uči tudi drugih stvari, kol je izražanje, 
motorične spretnosti, Spoznava naravo, 
kulturo, promet In temu pravimo le 
vrtec. 
Vrtec je otrokova "služba". V tej službi o d 
svojega prvega leta starosti pa tja tlo sed
mega leta naredi ve l iko stvari: se social-
izira, nauči se govorit i , hodit i , telovaditi , 
plaval i , risali, različnih ročnih spretnosti, 
kulturnega izražanja, higienskih opravi l , 
prehranjevanja, spozna okol je, v katerem 
živi, in še bi l ahko našteval, zalo je prav, 
da tako kol vsi drugi ljudje tudi vrtčcvski 
otrok ima počitnice in lo ne le takšne, "da 
nekam gre",ampak tudi takšne, da mu 
včasih poslane n e k o l i k o dolgčas in potem 
usmeri energijo in mišljenje v smer od
govora na vprašanje: K a k o naj preživim 
svoj prosti čas? Kajti o d g o v o r i na lo 
vprašanje niso tako enostavni in tudi 
preživljanje prostega časa je področje 
življenja, ki se ga je potrebno naučili. Če 
Otroku uravnavamo in določamo prav vse 
aktivnosti v prostem času, se l ahko zgodi , 
da bo v kasnejšem obdob ju , to je takrat, 
k o bo imel šolske počitnice, pogosto 
nebogl jen, saj časa ne bo znal uporabiti 
kvalitetno, 
Počitnice pa so prosti čas, kajne. T u d i za 
otroka, ki je v vrtcu. In tudi predšolski 
otrok ga potrebuje, tudi takšnega , ki leče 
počasi, lagodno, je p o l n topl ih in pristnih 
s i ikov s tistimi, k i jih ima najbolj rad (če 
še ne veste, smo to mi , starši), predvsem 
pa naj bi b i l to čas, k o vsaj za nekaj dni 
vsi skupaj doživimo to, da se nam 
n i k a m o r ne m u d i in da ne počnemo 
različnih aktivnosti zato. ker moramo, 
ampak p o č n e m o le lo , kar nam je všeč in 
se o b aktivnosti razvedrimo. 

ODNOS d.o.o. Vesna ŠIROK 
Svetovanje za kvalitetnejše dipl.psiholog 

medčloveške odnose 
Ane Galetove 7 

61290 Grosuplje 
tel: 772-435 

NAJLEPŠE KMEČKO DELO JE 
BILO OB ČASU KOŠNJE 

Pred več desetletji smo začeli s košnjo v 
sredini junija. Najprvo je prišla na vrsto 
detelja in lucerna. Po ti košnji smo začeli 
kosi l i po tistih travnikih, kjer smo kosil i še 
l u d i o l a v o . Ta trava je morala b i l i 
pokošena d o sv. Petra in Pavla. 
Zakaj smo takrat začeli tako p o z n o kosili? 
Stvar je v l e m u , da takrat ni bi lo zaslužka, 
ni b i lo denarja, da bi lahko kupova l i 
umetna gnoji la, da bi z. njimi gnoj i l i . 
Hlevskega gnoja je pa še za k r o m p i r in 
k o r u z o primanjkovalo. Ni bi lo lako kol 
danes, ko nekateri kmetje kupi jo cele 
pr ikol ice umetnega gnoja. Zato se sedaj 
začne kosit i že v sredi maja. 
V nekdan j ih časih s m o vse ročno 
p o k o s i l i . Manjši kmetje so sami pokos i l i 
svoje travnike. Težave s košnjo so imeli 
večji kmetje, kateri niso mogl i vse sami 
pokos i l i , /a pomoč so prosil i sosede in 
prijatelje, /brali smo se pri tistem kmetu, 
h kateremu smo šli kos i l , ( iospodar je 
ponavadi določil dobrega kosca, da naj 
kosi naprej, Zato smo se moral i ludi slabši 

Tudi nekdanjo kmečko idilo smo 
zmotorizirali. 

kosci potruditi, da smo m u sledil i , s tem 
je gospodar dosegel , da je bilo več 
pokošenoga, kepo je videt i za nami 
pokošene travne redi . 
Proti večeru je gospodinja ali domače 
dekle prineslo malico, katero smo že vsi 
ležko pričakovali. Posedl i smo se v krogu 
p o tleh, ter z. zadovol js tvom pospravljali 
dobrote, k i so bile razgrnjene pred nami . 
O b tej priložnosti je bi l najboljši k ruh , 
po leg tega je tudi narezek pokojnega, ki 
se je sušil v d i m u . Manjkalo p a tudi ni 
dobrega domačega za poplakniti žejna 
grla. V mraku, k o se ni v ide lo kos i l i , smo 
s košnjo prenehal i . 
O b času košnje je b i lo v naši oko l i c i 
najbolj veselo v Zagraški - Radenski d o l i 
n i . Najprej so začeli vriskali Radenski 
kosc i , nato Zagraški, Mlačevski in vse tja 
d o p o d Slivnice. T o je bi lo eno samo 
vriskanje, ki je o d m e v a l o v toplo poletno 
noč. M e d vriskanjem pa smo zapel i tudi 
kakšno pesem. Največkrat smo zapel i lo 
pesem: "Prišel je sveli Vi t i , češnje zorijo, 
fantje po travnikih...11 

Naslednje jutro pa smo se ravno lako 
zbrali pri določenem kmetu in šli kos i l . 
Gospodarje dal vsakemu kozarček "krep
kega",rekoč: " K a k o r se koscem streže, 
l a k o se Iravca reže". (To reklo velja ludi 
še danes.) 
K o je b i lo sonce že nekaj petlnjcv nad 
obzorjem, je gospodinja na glavi v jerba-
su prinesla zajtrk. V e d n o so to bi l i ajdovi 
žganci zabeljeni z ocv i rk i , poleg pa še 
bela kava, seveda s cikori jo, ker takrat 
prave kave še poznal i nismo. K o se je 
rosa posušila, smo s košnjo končali. Na 
vrsto so prišli večji otroci, ki so razmešali 
pokošeno travo. Kosci smo šli d o m o v , tla 
smo pripravi l i kose za prihodnjo košnjo. 
Popoldne, po kos i lu , so prišle na vrsto 
grabljice in tO žene in dekleta, ki SO gra
bile in obračale seno. Za lo de lo so se 
vedno malo lepše oblekle , ali pa je bil 
vsaj predpasnik svetlejše barve. Seveda 
tudi moški pri tem de lu nismo bil i izvzeti . 
K o smo seno zgrabil i in obrni l i , smo se za 

kakšno urico vsetlli v hrastovo senco in 
se malo ohladi l i in odpočili. Proti večeru 
smo naredil i kopice , da bi se v slučaju 
tležja ali gosle megle seno ne zmočilo. V 
tistih časih n i s m o imel i traktorjev, 
gumivozov in naklatlalk tako kot danes. 
Takrat so bil i v o z o v i s trdimi kolesi in 
lojtricami o b straneh, na katere smo 
ročno nakladal i z lesenimi (senčnimi) v i l 
ami . 
V takratnih časih je bi la Zagraška -
Ratlenska dolina tlosti bolj zamočvirjena 
kol danes. Ve l ike ležave so bile s sprav
i lom sena, posebno za liste kmete, ki so 
imeli slabšo vprežno živino. Vel ikokrat se
je zgotl i lo , tla se je naložen voz. vtlrl tlo 
peslov koles in ga živina ni mogla izvleči. 
Z a l o smo moral i voz. t lvigovati - porivati 
ali pa prositi sosetla, tla je pripregel svojo 
žival in smo s s k u p n i m i močmi voz. sprav
ili iz blata. 
Toda kl jub vsem težavam je b i lo lepo 
garaško k m e č k o življenje, saj smo bil i 
zadovol jni in veseli vsakega opravljenega 
delam. V stiskah in težavah smo si drug 
drugemu pomagal i . Vkl jub o b i l n e m delu 
smo si vzeli čas, tla smo prišli skupaj , se 
pogovor i l i o svojih težavah, katere smo 
skupaj reševali. 
Tako je bi lo nekdaj kmečko življenje. 

Jože HRIBAR 

N E P R E Z R I M O . . . 

GOBE IN Ml 

V mesecu juniju se začno na tržnicah pult i 
šibiti p o d b o r o v n i c a m i , pa p o d lisičkami 
in kasneje jurčki... G o b e sicer l ahko k u p i 
mo, še raje pa združimo prijetno s korist
n i m in p o p o l d n e ali o b k o n c u tetina zavi 
jemo v osvežilen blati gozdov . Otl t lah-
e m o se in sprost imo ter pri tem naberemo 
košarico gob. 
Povprečen nedeljski gobar dobro pozna 
in nabira tlve d o tri vrste gob. Nekje je 
morda slišal, tla so gobe koristne, pa je 
pozab i l , za kaj pravzaprav gre. Če gobe 
ne pozna , jo za vsak slučaj brcne, če nima 
pr i roki košare, gobe nallači v vrečko!? 
Morda mal te pretiravamo, za vsak slučaj 
pa vam b o m o v l e m pr i spevku predstavili 
nekaj zanimivosti in nasvetov iz gobjega 
sveta. 
Najzgodnejši fosilni ostanki gob so iz 
srednjega devona , stari torej več kol .300 
mi l inov let. Gobe so jedli faraoni v starem 
Egiptu, zelo so jih častili Rimljani in stari Gr
ki . Danes je po vsem svetu znanih.že okrog 
lOOOOO vrst gliv ( ne le gozdnih), v Sloveniji 
jih imamo popisanih preko 2000 vrst, 
Razjasnimo še pojma goba in gl iva, k i ju 
večkrat zamenjamo. G o b a je p l o d gl ive, je
le njen vitini tlel. Skrito očem poti zemljo 
pa se razrašča belo vlaknasto potlgobje. 
Večina gliv je v odnosu d o okolja korist
na. Saprofitne gl ive predelujejo ostanke 
o d m r l i h organizmov, mnoge druge vrste 
gliv pa živijo v sožitju z rastlinami, pred
vsem z drevesi. Te Se prepletajo s koren
inami dreves in iz njih srkajo hranilne 
snovi , o b e n e m pa pomagajo razkrajali 
humus in l a k o oskrbujejo drevesa z r u d 
n insk imi s n o v m i . So nepogrešljiv, po
memben tlel gozdnega ekosis iema. 



Žal pa so gobe zaradi preobremenjenosti 
okol ja , še bolj pa zaradi množičnega pre
tiranega nabiranja, v e d n o bolj ogrožene. 
D a bi jih zaščitili, je bi la v Slovenij i v letu 
1995 izdana U r e d b a o zavarovanju samo
n i k l i h gliv. Ta prepoveduje nabiranje 70 
vrst gob, večinoma užitnih, pa tudi neuži
tnih in s trupenih. O d najbolj znanih 
užitnih se najdejo na seznamu karželj, 
vel ika l i v k a , čebular, vse vrste gomol j ik , 
pa tudi luskati različek navadne lisičke 
( k l o b u k je posut z d r o b n i m i vijoličasto 
rdečimi pegami in je videti luskast). 
V osrednjih območj ih narodnih in regi
jskih parkov ter v naravnih i n g o z d n i h 
rezervatih je p r e p o v e d a n o nabirati vse 
vrste gob . V ostalih g o z d o v i h l a h k o 
posameznik v e n e m d n e v u nabere le d o 
2 k g gob. G o b e je treba že v g o z d u grobo 
očistiti prsti ter listja in iglic, d o m o v pa jih 
m o r a m o odnesti v trdni embalaži. K d o r se 
tega ne b o držal oz . b o ce lo namerno 
uničeval gobe in podgobje , b o lahko že 
na kraju samem za kazen odštel 10.000,00 
SIT. Se posebej strogo sta z uredbo opre
deljena o d k u p ter iznos g o b in gobjih 
izde lkov p r e k o državne meje. 
Ne glede na uredbo naj v a m p o n u d i m o še 
nekaj nasvetov: 
- N e p o b e r i m o vseh g o b na istem rastišču! 
- Pust imo prezrele, črvive, da se b o d o iz 
trosov lahko razvile druge! 
- Pust imo mlade, nezrele, ker se jih včasih 
težko loči o d strupenih! 
- G o b e nabirajmo le, če smo prepričani, 
da jih p o z n a m o in da so užitne! 
- V g o z d pel j imo tudi otroke! Pojasnimo 
jim, k a k o gobe rastejo, naučimo jih gobe 
občudovati , ne le nabirati . 
Vendar pa b o d i m o zelo previdni pri 
ponujanju gobj ih jedi! Že zelo majhen 
grižljaj strupene gobe je zaradi majhne 
telesne teže o t r o k o m zelo nevaren! 
G o b e naj veljajo predvsem za začimbo in 
ne za g lavno jed! Pogosto so namreč k o n 
taminirane s težkimi k o v i n a m i in tudi 
nimajo posebne hranilne vrednosti . 
V s e m u napisanemu navkl jub ali pa prav 
zaradi tega v a m želimo ve l iko užitka p r i 
pohajanju p o g o z d u in dober tek! 

Marijana TAVČAR 
Zavod za gozdove Slovenije 

Območna enota Ljubljana 

5. JUBILEJNI "VEČER NA VASI" v 
Št. Juriju 

K a k o r je že iz naslova razvidno, so pred 
n a m i že 5. j u b i l e j n e pr i redi tve p o d 
n a s l o v o m "VEČER N A VASI" . S p o n o s o m 
se l a h k o o z r e m o na prehojeno pot, saj 
smo kot pionirji v naši samostojni državi 
Sloveniji leta 1990 pripravi l i prvo pr ired
itev p o d tem istim nas lovom v tej prelepi 
šentjurski d o l i n i . Ta turistična prireditev je 
nekaj posebnega, saj se odvi ja v vseh 
vaseh naše krajevne skupnost i in tako 
vsakemu ostane kanček lepega spomina , 
predvsem pa u p a m , da njveč najmlajšim, 
saj si s tem bogatijo duha , za katerega 
smo b i l i olpeharjeni 45 let. Kot organiza
torji p r v i h VEČEROV N A VASI pa smo še 
posebej ponosn i , da se sedaj že ve l iko 
prireditev zvrsti p o našem v z o r c u , tako da 
moramo že razmišljati, da prireditvi v 
bodoče d o d a m o še več kreativnosti , pred

vsem pa jo moramo še bolj približati lju
d e m . 
Kot ponavadi se prične o b večerih petje 
p o vaseh že: 
19. avgusta - Mala vas in Št. Jurij 
20. avgusta - Udje - Smrjene - Vino 
21. avgusta - Ponova vas - Kobiljek -

- Cerovo 
22. avgusta - Pece - Bičje - Podgorica 
23. avgusta - Vrbičje - Rogatec -

- Medvedka 
Seveda se v petek, 25. avgusta, s p r i -
četkom o b 20. uri , prične drugi zaključni 
del prireditev. Po kratkem kul turnem pro
gramu b o zopet premiera komedi je " D V A 
P A R A SE ŽENITA" v izvedbi domače 
dramske skupine . 
Nato pride sobota, k o b o praznično in 
veselo vse o d jutranjih ur, pa tja d o noči 
in še p o z n o v noč. Kaj vse si boste lahko 
ogledal i v soboto, 26. avgusta: 
o b 8. uri : se prične krošnjarski semenj ter 
razvrstitev vseh razstavljalcev. 
o b 9- uri : pričetek živinorejske razstave, 
proda ja prašičev ter ostale živine. 
Kinološko društvo Grosuplje pa b o 
p r i p r a v i l o razstavo ter pr ikaz šolanih 
psov. 
Nato sledi podel i tev priznanj . Istočasno 
b o tudi pr ikaz razvoja čebelarstva, razsta
va skulptur na temo konji in še ve l iko 
z a n i m i v i h stvari. 
o b 14. uri : pričetek kulturnega programa 
z n a s t o p o m h a r m o n i k a r j e v , pevcev , 
humoris tov in še ve l iko presenečenj , 
o b 20. uri se prične dan piva U N I O N , 
o z i r o m a U N I O N FEST, nato pa sledi vese
lo rajanje. In tako se približamo zadnjemu 
d n e v u , nedelji , 27. avgusta, k o se b o o d 
10. ure dalje odvi jal program za naše 
najmlajše ter otroke o d vse p o v s o d , saj 
b o d o lahko nastopili in se pomer i l i kot 
dobr i pevci . Prisoten b o tudi k l o v e n Žare 
in lutkovne predstave za najmlajše. Ne 
smem pa pozabi t i , da b o vse tri dni 
proskrbl jeno za zabavo v luna parku , kjer 
bo za vsakogar nekaj. Novost letošnjih 
prireditev pa je v tem, da b o m o zaključek 
pr iredi tve n a m e n i l i našim prijatel jem, 
o z i r o m a Z v e z i paraplegikov Slovenije. Z 
izkupičkom vstopnine jim b o m o p r i p o 
mogl i k izgradnji d o m a počitka in zdravja 
na s lovenski obal i , saj so jim d o m v 
Novigradu, takorekoč, ukradl i . 
Program na prireditvi b o d o izvajali pr iz 
nani ansambli , p o v e z o v a l c a programa pa 
bosta M e t k a Centrih in Črt K a n o n i . 
Zato s srcem in vašim o b i s k o m podpri te 
to prireditev. 
Prireditve b o d o o b vsakem vremenu, zato 
vas še enkrat lepo vabimo, da si vzamete 

čas in si ogledate 5. jubilejne "VEČERE N A 
V A S I " . 

Prireditveni odbor 
Miha KADUNC 

SPOROČILO STAREJŠIM 
OBČANOM GROSUPLJA 

Leta 1994 se je pri SDSS Ljubljana 
formiral K L U B S E N I O R J E V I N 
S E N I O R K p r e d v s e m iz potrebe 
združevanja starejših državljanov in 
državljank Republ ike Slovenije v borbi 
za uresničitev naših zahtev in obrambi 
pred večnimi n a p a d i državne adminis
tracije na naše že tako revne poko j 
nine, preživnine in razne dodatke za 
zdravstveno pomoč . 
Po letu 1994 se je povečalo članstvo 
SDSS Grosupl je o d 28 članov v tedanji 
Občini (Grosupl je , Ivančna G o r i c a in 
Dobrepol je) na 250 članov in več samo 
v n o v i občini Grosupl je . 
Z n o v i m članstvom v stranki smo p r i 
d o b i l i tudi v e l i k o število starejših 
občanov, tako da smo se d o m e n i l i in 
p r i O O SDSS ustanovil i K L U B SENIOR
J E V I N S E N I O R K V G R O S U P L J U . Sedež 
naše stranke in KSS v Grosupl j em je: 
Taborska 2, Grosupl je , tel. 763-642, 
uradne ure so vsako sredo o d 16-19-00 
ure. 
K sodelovanju v a b i m o vse starejše 
občane občine Grosupl je , ne glede na 
starost, v e r o i z p o v e d in člansko p r i p a d 
nost. V naši p isarni boste prejel i 
navodi la in vse potrebne informacije o 
delovanju k l u b a in načrte za p r i h o d 
nost. 
Pridružite se nam, ker samo v slogi je 
moč! 

PREDSEDSTVO KSS pri 
OO SDSS Grosuplje 

G o s p o d u 

C I R I L U O R A Ž M U 
župniku v Žalni, 

se iskreno zahvaljujem za vse 
besede sočutja in duševne opore 

ob zadnjem slovesu 
od mojega moža 

A N T O N A V I D G A J A 

Marinka Vidgaj 

zavod za prostorsko, 
komunalno in stanovanjsko 
urejanje grosuplje p.o. 
taborska 3, 61290 grosuplje 

UREDIMO VAM KUPOPRODAJO VASE 
E P R E M I Č N I N E 

C E N I T E V NEPREMIČNINE 

SKLENITEV K U P O P R O D A J N E P O G O D B E 
UREDITEV DAVČNIH O B V E Z N O S T I 

ZEMUIŠKOKNJIŽNI PREPIS 

P R O J E K T I R A M O S T A N O V A N J S K E , P O S L O V N E IN G O S P O D A R S K E OBJEKTE 

TEL..061/762-246, 061/763-078 



KA) JE DOBRO VEDETI O ZDRAVSTVENEM ZAVAROVANJU PRED ODHODOM V TUJINO 
PRED O D H O D O M V TUJINO POMISLITE TUDI NA SVOJE ZDRAVJE 

N a turističnem potovanju v tujino lahko vsakega dolet i smola , da zbo l i ali se poškoduje. Zato je dobro , da se pravočasno poučite 
in uredite vse potrebno, da v takih pr imer ih ne boste soočeni /. dodatn imi težavami. N a preglednic i je opisano, kaj morate pred 
o d h o d o m v posamezne države storiti in k a k o boste uvel javil i svoje pravice iz zdravstvenega zavarovanja: 

DRŽAVE, 
V KATERE 
STE NAMENJENI 

OSNOVA ZA 
ZDRAVSTVENO 

KAJ JE TREBA UREDITI PRED 
ODHODOM V TUJINO 

URESNIČEVANJE 
ZDRAVSTVENEGA 
ZAVAROVANJA 

OPOZORILA 

AVSTRIJA. 
ITALIJA, 
NEMČIJA, 
MADŽARSKA, 
NIZOZEMSKA, 
BELGIJA, 
LUKSEMBURG, 
ROMUNIJA. 

Določila 
mednarodnih 
sporazumov o 
zdravstvenem 
oziroma 
socialnem 
zavarovanju 
(konvencija) 

Pred odhodom si morate obvezno 
priskrbeli "POTRDILO O PRAVICI 
D O D E J A N S K I H STORITEV M E D 
ZAČASNIM BIVANJEM V DRUGI 
DRŽAVI". Potrdilo lahko dobile na 
vseh območnih enotah ali izposta
vah Zavoda za zdravstveno zava
rovanje v Sloveniji (ZZZS). 

S "Potrdilom" boste uve
ljavili pravico do nujnega 
zdravljenja* v vseh drža
vah in sicer praviloma brez 
plačila pri zdravnikih in 
zdravstvenih ustanovah, 
ki so del javne (državne) 
zdravstvene mreže. 

Če boste nujno zdravljenje uveljav

ljali pri zasebnih zdravnikih ali kli

nikah, ki nimajo pogodbe z držav

nim organom zavarovanja, boste mo

rali stroške poravnati na licu mesta. 
ZZZS pa vam bo ob vrnitvi domov 

na osnovi priloženih računov 
stroške povrnil v višini, kot bi jih 

priznal tuj organ zavarovanja" 

HRVAŠKA Sporazum med 
Slovenijo in 
Hrvaško z aneksi 

Sporazum zagotavlja našim državl
janom uveljavljanje nujne zdrav-
Stene pomoči na osnovi potrjene 
zdravstvene izkaznice. Pred odho
dom preverite, če so vaše zdrav
stvene izkaznice potrjene. 

S potrjeno zdravstveno 
izkaznico boste na Hrva
škem uveljavljali pravico 
do nujnega zdravljenja* -
vključno z zdravili. 

V primeru, da je od potrditve 
zdravstvene izkaznice poteklo 
več kot 3() dni, vas bodo na 
Hrvaškem obravnavali kot 
samoplačnika.** 

ANGLIJA, 
ČEŠKA, 
SIX )VAŠKA, 
B O L G A R I J A , 

POLJSKA 

Meddržavni 
dogovor 
(knovencija) 

Na podlagi dogovora boste v navedenih državah nujno 
zdravljenje* uveljavili v javnih zdravstvenih ustanovah na osnovi 
SLOVENSKEGA P O T N E G A LISTA in potrjene zdravstvene 
izkaznice. Pri tem načelu ne bi smeli nič (do)plačati, saj bodo 
dolgove med seboj poravnali pristojni zavodi v državah. 

Tak način uveljavljanja nujnih 
zdravstvenih storitev velja samo 
za javne zdravstvene ustanove. 

OSTALE DRŽAVE 
Francija, Španija, 
Švica, Grčija, 
Turčija, 
Skandinavske drž., 
Z D A itd. 

Za vse države, kjer do sedaj ni bilo mogoče urediti posebnih pogojev za uveljavljanje pravic do nujnega zdravljenja v tuji
ni velja, da morate zavarovanci sami poravnati stroške za nujno in nepredvideno zdravljenje, nato pa vam bo ob vrnitvi 
domov na podlagi predložene dokumentacije ZZZS le stroške povrnil.** 

• O P O M H A 1: Nujno zdravljenje pomeni tiste medicinske postopke, ki odvrnejo nevarnost za življenje in brez tveganja o m o g o č a j o varen povralek obolelega ali p o š k o d o v a n e g a v 
domovino , 
* * O P O M B A 2: V primeriti zahtevkov zavarovancev po povrnitvi s t r o š k o v za nujno zdravljenje v tujini, Z Z Z S u p o š t e v a le dokumentirane r č a u n e . vsakič preverja tudi nujnost posegov oz, 
opravljenih storitev in u p r a v i č e n o s t višine s t roškov . Na tej osnovi Z Z Z S o d 1.1.199̂  na podlagi Pravil obveznega zdravstvenega zavarovanja povrne s t r o š k e v celoti, delno ali v višini 
ustreznega d e l e ž a p o v p r e č n e cene teh storitev v Sloveniji. 

Š P O R T I N R E K j R E A C I J A . . . Š P O R T I N R E K R E A C I J A . . . 

R O K O B O R S K l K L U B " I K O M " GROSUPLJE 
RENATO SKOK NA SVETOVNO 

PRVENSTVO 

Mladi grosupel jski rokoborc i so v zad
njem času nastopil i na d v e h močnih med
narodnih turnirjih in dosegli nekaj zelo 
v i d n i h rezultatov. Prvi lak turnir je bi l 27. 
maja v Z a g r e b u o b d n e v u HrvaŠke 
državnosti. Na tekmovanju je nastopilo 
preko 230 dečkov in kadelov iz. petih 
držav (Madžarske, Avstri je, Bosne in 
Hercegovine, S loveni je in Hrvaške) . 
Izmed petih rokoborcev iz. Grosupljega je 
najboljšo uvrstitev dosegel G O R A N JE-
LENČIČ, ki je v k o n k u r e n c i petnajstih tek
movalcev osvoji l .3. mesto, pri čemer je 5-
kral zmagal in 1-kral izgubi l . Ze lo dobra 
sla bila ludi A.NŽE J A K O P I N in MITJA 
RI I P N I K , ki sta osvojila 4, mesti, potem ko 
sla po Štirikrat zmagala in dvakrat izgubi 
la. Vsi so nastopili v kategoriji dečkov. 
V e l i k o smole je imel meri kadeti R E N A T O 
S K O K , ki je bil na tehtanju za slabih K) 
dekagramov težji od svoje običajne kate 
gonje. V višji kategoriji je nato p o enkrat 
zmagal in izgubi l , potem pa se je v tret
jem dvoboju še poškodoval in tako 
izpadel iz boja za medalje, 
'leden dni kasneje so grosupeljski roko
borci nastopili na kadetskem državnem 
prvenstvu v Mar iboru . Tu se je najbolje 
odrezal RENATO S K O K , k i je postal 
državni prvak v kategoriji tlo 60 kg , prav 

tako pa tudi KLEMEN HOČEVAR, ki je 
postal državni prvak v kategoriji d o 95 kg. 
Uspeh je d o p o l n i l še MITJA R U P N I K z 2. 
mestom d o 51 kg . S tem u s p e h o m in z 
d o b r i m i predstavami tako v ligaškem tek
movanju, kot na nekaterih m e d n a r o d n i h 
tekmovanj ih (posebno v Kaposzvar ju na 
Madžarskem), si je Renato d o k o n č n o 
zagotovil nastop na letošnjem S V E T O V 
N E M PRVENSTVU za kadete. 
H)., 17. in 18. junija pa so štirje rokoborc i 
nastopi l i še na Slovaškem, na enem 
najbolj množičnih turnirjev v E v r o p i . 
Sodelovalo je kar 158 tekmovalcev iz sed
mih držav (Češke, Poljske, Madžarske, 
Avstrije, Hrvaške, Slovenije in Slovaške). 
T o je b i lo vsekakor eno najmočnejših tek
movanj, na katerih so d o sedaj nastopili 
naši mladi rokoborci, T u d i tu je bil 
najboljši G O R A N JELENČIČ, ki se je v 
k o n k u r e n c i sedemnajstih tekmovalcev z. 
odličnimi nastopi uvrstil v finale. V final
nem nastopu je bi l proti madžarskemu 
tekmovalcu popolnoma e n a k o v r e d e n 
nasprotnik in šele po ogorčenem boju 
i z g u b i l z rezul ta tom 9:0. Prav l a k o 
izvrsten je bil tudi ANŽF. J A K O P I N , ki je 
osvojil 3. mesto. So l idno se je odrezal tudi 
MITJA R U P N I K , ki je dvakrat zmagal in 
dvakrat izgubi l in se s tem uvrstil v prvo 
p o l o v i c o uvrščenih v svoji kategoriji. 

Kot je b i lo že omenjeno, se je R E N A T O 
S K O K uvrstil v S lovensko reprezentanco, 
ki bo nastopila na letošnjem KADETSKEM 

SVETOVNEM PRVENSTVU o d 26. d o ,30. 
julija v Budimpešti. T o je prav g o l o v o (udi 
največji dosežek v sicer ze lo krat ki 
z g o d o v i n i Rokoborskega kluba " I K O M " 
Grosupl je . K a k o velik uspeh je že sama 
uvrstitev v S lovensko reprezentanco, p o v e 
podatek , da b o d o barve Sloveni je 
zastopali le trije najobetavnejši s lovenski 
kadeti . 
Nastop na tekmovanju najvišjega sve
tovnega nivoja pa zahteva tudi posebno 
skrbne priprave. Za Renata so se pričele 
že v začetku maja, k o je b i l z izbrano 
selekcijo Slovenije na 10-dnevnem gosto
vanju p o Z D A . Nato je s ledi lo nekaj tek
movanj , k i so služila predvsem kontrol i 
trenutne pr ipravl jenost i . Zaključni del 
priprav pa se je pričel 19. junija. V prvem 
delu sk lepnih priprav je naša reprezen
tanca trenirala skupaj z selekcijo Z D A , ki 
je bi la k o n c e m junija na povra tnem 
obisku po Sloveniji . Brez. prekinitve se 
priprave sedaj nadaljujejo v Razvanju pri 
Mar iboru . Pr ipravam se je m e d gostovan
jem Američanov priključil tudi JELENČIČ 
G O R A N , k i je po besedah reprezentanč
nega selektorja izjemen potencial in ga je 
zalo že letos povabil na reprezentančne 
priprave, čeprav bo postal kadet šele čez 
dve leii . skupine priprave se b o d o nadalje
vale vse d o o d h o d a na SP. V tej lazi 
pr iprav poteka t ren ing v s a k o d n e v n o 
d o p o l d a n in p o p o l d a n in je namenjen 
predvsem d v i g u fizičnih sposobnost i na 



Renato Skok med najboljšimi. Američani na obisku na Grosuplju. 

čim višji n ivo , istočasno pa gre 
tudi za pr ipravo določenih tak
tičnih variant, k i jih b o potem 
mogoče uporabljati na samem 
tekmovanju. 
O b a mlada r o k o b o r c a tako 
preživljata počitniške dneve v 
g l a v n e m v Razvanju, kjer b iva
ta pri svojih vrstnikih iz. k l u b a 
" K E O R " Razvanje in tako b o 
vse d o o d h o d a na SP.Renatu 
lahko samo zaželimo dobre 
nastope t u d i na s v e t o v n e m 
prvenstvu. V s i dosedanji rezul 
tati, k i so jih dosegli mladi gro
supeljski rokoborc i pa kažejo, 
da imamo v Grosupljem ze lo 
perspektiven r o k o b o r s k i rod , 
ki lahko o b kvali tetnem de lu in 
ustrezni p o d p o r i dosega p o 
d o b n e ali celo boljše rezultate 
tudi v b o d o č e . To l ahko v o d i k 
nadaljnji popularizaci j i ne sa
m o grosupe l j ske r o k o b o r b e 
ampak grosupeljskega športa 
nasploh. Oboje pa je p o v e z a n o 
z d o b r i m i materialnimi pogoji 
in odlično organizaci jo, kajti 
brez enega ali drugega si danes 
praktično ni moč predstavljati 
kvalitetnega športa. 

V. F. 

R O K O B O R S K I K L U B " I K O M " 
G R O S U P L J E 

REPREZENTANCA ZDA V 
GROSUPLJEM 

V G r o s u p l j e m n i m a m o ravno 
v e l i k o priložnosti, da p o z d r a v i 
m o in gost imo športnike iz Z D 
RUŽENIH DRŽAV A M E R I K E , 
države, k i spada m e d športno 
najbolj razvite na svetu. E n o 
redkih priložnosti smo imeli v 
nedeljo, 25.6.1995, k o je pri 
nas gostovala kadetska roko-
borska selekcija Z D A , ki se je v 
prijateljski tekmi pomer i la z 
ustrezno selekcijo SLOVENIJE. 
Zanimalo nas je, k a k o je sp loh 
prišlo d o sodelovanja m e d ro-
k o b o r s k i m a zvezama Z D A in 

Slovenije, če vemo, da vel ika 
večina Američanov niti ne ve, 
kje se Slovenija nahaja. Pove
dal i so nam, da je d o prvih 
stikov prišlo lani , k o so b i l i 
Američani organizator j i sve
tovnega prvenstva za kadete. 
P o z i m i so se dogovor i nadalje
vali in p l o d tega je bilo gosto
vanje selekcije Slovenije v Z D A 
o d 2. d o 11. maja ter nato še 
povratno gostovanje selekcije 
Z D A v Sloveniji o d 19. d o 27. 
junija letos. T o drugo je zaje
m a l o s k u p n e priprave o b e h 
selekcij , dve prijateljski tekmi 
in turnir, na katerem je sodelo
vala tudi reprezentanca H r 
vaške. Organizaci ja ene o d p r i 
jateljskih tekem je bi la ponuje
na R o k o b o r s k e m u k l u b u 
" I K O M " Grosupl je , k i je p o n u d 
b o z odpr t imi rokami sprejel. 
Organizator j i , člani domačega 
r o k o b o r s k e g a k l u b a , so v 
p r i p r a v o ce lotne pr i redi tve 
vložili ve l iko truda in zato je 
vse skupaj potekalo na ze lo 
so l idnem nivoju, b i l o je sicer 
nekaj spodrsljajev, zlasti pri 
predstavitvi obeh e k i p , k i pa 
niso bistveno vpl iva l i na celot
ni vtis in na d o b r o razpolože
nje m e d gledalci in tekmovalc i . 
Po intoniranju o b e h h imen in 
predstavitvi tekmovalcev je vse 
navzoče pozdravi l namestnik 
župana g. Peter I IOSTNIK, k i je 
g o s t o m v i m e n u občinskih 
oblasti izrazil dobrodošlico in 
j im zaželel prijetno bivanje v 
Grosupl j em. Za popestritev d o 
g o d k a so p o s k r b e l e g r o s u 
peljske maržoretke in mlada 
p e v k a Lil i VRHOVEC, k i je v 
o d m o r u tekme zapela nekaj 
svojih najbolj znanih skladb. 
Vse skupaj je tako potekalo v 
zelo prijetnem vzdušju. Razo
čarani smo bi l i le nad s k r o m 
nejšim o b i s k o m , kot ga je b i lo 
pričakovati o b gostovanju 
športnikov iz tako atraktivne 
države, kot so ZDRUŽENE D R 
ŽAVE A M E R I K E . Samo o k o l i 
150 gledalcev, o b brezplačni 

v s t o p n i n i , je za tak športni 
d o g o d e k več kot s k r o m n o 
število. Mogoče je b i lo premalo 
poskrbljeno za p r o p a g a n d o . 
Verjetno tudi termin, k i je bi l 
določen s strani organizatorja 
gostovanja Američanov v Slo
veniji , ni bil najbolj pr imeren. 
Težko namreč verjamem, da 
nastop športnikov iz Z D A ni 
dovol j zan imiv in privlačen za 
naše l judi. 
T e k m a sama je mini la v izraziti 
premoči Američanov, ki so v 
trinajstih dvobo j ih , k o l i k o r smo 
jih v i d e l i , zmagal i kar 10 krat. 
P o k a z a l o se je, da dajejo 
Američani že v tej starosti izraz
it p o u d a r e k telesni p r i p r a v 
ljenosti. Tehnično so bi l i mo
goče celo n e k o l i k o slabši o d 
naših, zato pa so izraz i to 
dominira l i v moči in vzdrž
l j ivost i . Na v e l i k o veselje 
domačih gledalcev sta za selek
cijo Slovenije zelo d o b r o nasto
pi la oba predstavnika " I K O M " -
a, oba kot p o naključju proti 
e d i n i m a t e m n o p o l t i m a p r e d -

REZULTATI 

s t a v n i k o m a Z D A . V p r v e m 
dvobo ju tekme je bil G o r a n 
JELENČIČ tik pred zmago proti 
Cameronu ESSEXU, saj je še 
slabih 20 s ekund pred k o n c e m 
boja vodi l z. 10 :7 in imel poleg 
lega svojega nasprotnika še v 
parternem položaju. K o bi 
lahko mirno počakal na iztek 
tekmovalnega časa, je v žaru 
borbe poskušal s tvegano akc i 
jo prednost še povečati, pri 
Čemer ga je nasprotnik uspeš
no kontrira! in samo dve se
k u n d i pred k o n c e m tudi tuširal. 
G o r a n , ki bo postal kadet šele 
leta 1997, je k l jub p o r a z u 
d o k a z a l , da upravičeno velja za 
enega največjih talentov 
s lovenske rokoborbe . Kar ni 
uspelo G o r a n u , je v desetem 
dvobo ju dneva uspelo druge
mu domačinu. Renato S K O K je 
uspel priti v prvem delu boja 
prot i J a s o n u W O O D S U d o 
prednosti štirih točk, ki jo je 
nato uspel zadržati d o konca , 
kl jub s i lovit im naletom A n i c 
ričana. Z rezultatom 5 : 1 je 
prispeval tretjo zmago za Slo
venijo. D o b e r nastop in zmaga 
je Renatu lepa v z p o d b u d a pred 
n a s t o p o m na svetovnem 
prvenstvu za kadete, ki ga čaka 
od 26. do 30. julija v 
Budimpešti. 

Preostali zmagi za Slovenijo sta 
prispevala Mariborčan Albert 
MIHAJLOVIČ proti M a i l u 
L A C K E V U in Razvanjčan 
Robert HERNET, ki prav tako 
kot Renato potuje na SP v 
Budimpešto , prot i K e v i n u 
DOBSU. Izmed ostalih s loven
skih rokoborcev se je d o b r o 
bori l še tretji kandidat za SP, 
Mariborčan Nusret H A S A N I , k i 
je imel celo možnosti za zma
go, a je zaradi ene satne napa
ke izgubil, medtem k o se drugi 
Američanom niso mogl i dostoj-
neje upirati . 

G o r a n JELENČIČ : Ecameron ESSEX 0 : 4 tuš 
Dejan G L A V I C A : Miah G A S E Y 0 : 4 tuš 
Nusret H A S A N I : Jason W O O D S 0 : 4 tuš 
Albert MIHAJLOVIČ : Mait LACKEY 3 : 1 5 : 2 
Robert HERNET : K e v i n D O B B S 4 : 1 t. tuš 
Tadej M E D V E D : Steve A L P 0 : 4 t. tuš 
Sebastjan DUŽIČ : K e v i n W O O I ) S 0 : 4 tuš 
Mitja M E D V E D : C a m e r o n ESSEX 0 : 4 tuš 
Mitja K O Z A R : M i a h C A S P . Y 0 : 4 t. tuš 
Renato S K O K Jason W O O D S 3 1 5 : 1 
Uroš G A R B U S Mait L A ( ; K E Y 1 : 4 t. tuš 
Robert HERNET : Jeremy CAMBELL 0 : 4 tuš 
Denis E R Z E L : Steve ALF 0 : 4 t. tuš 

O b zaključku tekme se je glavni 
sponzor RK " I K O M " g. Marjan 
KOŠČAK Američanom zahvalil 
za obisk v Grosupl jem in jim v 
spomin na to gostovanje izročil 
spominska darila. Tekmovalc i in 
predstavniki obeh ekip pa so iz 
rok funkcionarjev domačega 
kluba prejeli še praktična darila. 

V s e k a k o r smo v Grosupl jem v i 
del i z a n i m i v o športno pr iredi 
tev, kakršnih si v bodoče že
l i m o še več, za kar pa je 
potrebno najprej ustvariti pros
torske pogoje. Grosupl je je že 
tako velik kraj, da nujno potre
buje m o d e r n o in dovol j ve l iko 
športno dvorano , ki b o orno-



gočala tudi i zvedbo tekmovanj 
mednarodnega ranga. 
K K " I K O M " Grosupl je se zah
valjuje vsem, ki so s finančno, 
mater ia lno ali k a k o d r u g o 
pomočjo pomagal i pri pr ipravi 
in organizacij i te prijateljske 
tekme. 

T o pa so b i l i : 
Obč ina G r o s u p l j e , Krajevna 
skupnost G r o s u p l j e , Z S O 
G r o s u p l j e , I K O M G r o s u p l j e , 
PIL inženiring - Brezje I, 
Avtousluga - Dolenjska c. 361, 
Mesarstvo ZI IPET - Šmarje Sap, 
Motel Turist - Grosupl je , Samo 
Pungartnik Nebotičnik bar, 
V o l a n Zrnce - Grosupl je , Os
n o v n a šola I,A G r o s u p l j e . 
Cvetličarna Ivanka - Grosupl je , 
M A R K E T I N G podjetje za zuna
njo in notranjo trgovino - M e n 
geš, F E G O d . O . O . S a m o p o 
strežba pri Gregor jevih - Sp. 
Sl ivnica, Frizerski salon Kos 
Kati - Grosupl je , Gost i lna M a -
jolka - Šmarje Sap. 

V.F: 

F. JELENČIČ prvak BK 
Grosuplje za leto 1995 

V letošnjem posameznem prven
stvu balinarskega kluba Grosuplje 
je sodelovalo 28 članov kluba. 
Presenečenj ni manjkalo, kar je že 
večletna tradicija. Nekateri "papir
nati" favoriti so "pogoreli" že na 
samem začetku. Po uvodnih štirid
nevnih tekmovanjih v zaključno 
tekmovanje je prišlo 8 najboljših, 
kjer so se pomerili: 

v četrtfinalu: 
S GOMBAČ : Fr. ZUPANČIČ 9 : 1 1 
N VIIJIČIČ : F, JELENČIČ 10 : 12 
A P i l KI. : J. WEISS ml. 13 : 4 
J PUCIHAR : A. ERČULJ 9 : 13 

v polfinalu: 
F. JELENČIČ : Fr. ZUPANČIČ 13 :7 
A. EFERL : A. ERČULJ 9 : 13 

V finalu: za I. mesti) 
A. ERČULJ : F. JELENČIČ 9 i 13 
za 3- mesto 
A. BFERL : Fr, ZUPANČIČ 13 : 10 
Končne uvrstitve so: 

l . Franjo JELENČIČ 
l. Alojz. ERČULJ 
3. Anton EFERI. in 
4. Frančišek ZUPANČIČ 
Pokrovitelj tekmovanja Mercator 
Pekarna Grosuplje je trojico prvou-
vr.ščenih nagradila s pokali, majica
mi in klobuki s svojim amblemom 
ter prvouvrščenega z denarno 
nagrado. Prvouvr.šeeni Jelcnčič je 
dobil na enoletno varovanje lični 
prehodni pokal Balinarskega kluba 
< in isuplje, 
Na večdnevnem medklubskem 
turnirju četvork BSK Špica Ljubljana 
so uspešno tekmovale tudi ekipe 
BSK Mravljica Šmarje Sap in BK 
Grosuplje. Prav ti dve ekipi sta se 
srečali medsebojno za tretje mesto 
iti zmagala je Mravljica s 13 : 3,- Na 
turnirju je zmagal domačin Spira 
pred ekipo Litostroja. Sodelovalo je 
24 ekip širše Ljubljanske okolice. Za 
ekipo Mravljice so igrali: Lunar, 
Miklič, Meden, M. Jerovšek in za 
ekipo BK Grosuplje:). Weiss mL, 
Rebolj, Krčulj, Aksenlijevič in Kirik. 

Ivica KIRIK 

Martin Črtalič vozi v tej sezoni Peugeot 405 Mi 

ČRTALIČ V NOVI SEZONI Z NOVIM AVTOM 

Martin Črtalič voz i v tej sezoni 
Peugeoi 405 M i 16 2000 ccm3. 
V maju sta bi l i dve dirk i za 
državno prvenstvo v Zeltvvegu. 
Prva je potekala še na suhi 
stezi, kjer je prepričljivo zma
gal in odpel jal tudi najhitrejši 
krog v dveh minutah in šestih 
s e k u n d a h s p o v p r e č n o 
hitrostjo 167 k m na uro. V 
cltiigi vožnji se je uli l dež, tako 
da je bila steza zelo mokra in 
kl jub tehničnim težavam z. 
brisalci, o d p o v e d a l a pa je tudi 
s k l o p k a , prepričljivo zmagal . 
Potem so sledile še druge dirke 
za državno prvenstvo. 
Ena je bi la v kraju Korte nad 
Izolo, kjer je Martin zmagal v 
svojem razredu; v času v ikenda 
8. in 9. julija so ljubitelji avto

m o b i l i z m a p r i p r a v i l i g o r s k o 
d i r k o na Knežak. Črtalič je 
prepričljivo zmagal v svojem 
razredu D 2 , v s k u p n i razvrstitvi 
pa je bi l drugi . 
Seveda brez pomoči sponzorjev 
in d o b r i h prijateljev ne b i šlo. 
Z a t o se z a h v a l j u j e v s e m : g . 
Remicu, g. Pungartniku, g. Aljan-
čiču, Mizarstvu Zupančič Roman, 
Zidarstvu Ljubic Milan, Tiskarstvu 
Kocman, Avtokleparstvu Šemrov, 
Diskoteki Allantis, Vulkanizerstvu 
Globokar Metod, Metal Impex-u 
Grosuplje, Piz.zeriji O v i , Trgovini 
Suzana, Strugarstvu Cvetkovič, 
Podjetnikom Težka mehanizacija 
Mehle - Paradišče, Bife Žrebec, 
Podjetju Elva - a larmni sistemi 
Polica in seveda Srečku, Var i lcu 
Jožetu in sinu M i h i . 

HkD, GROSUPLJE 
K O S O V E L O V A 2 

Išče te zaposlitev? 

Si želite delati v mlajšem kolektivu, ki pričakuje od 
sodelavcev kreativnost in samoiniciativnost? 

Če Ste na obe vprašanji pritrdilno odgovorili in Imate 
I. 
- Visoko ali višjo izobrazbo ekonomske smeri 
- najmanj S let delovnih izkušenj na področju financ in računovodstva 

ter želite opravljati delo ANALITIKA 

2. 
- štednjo izobrazbo ekonomske smeti 
- S let delovnih izkušenj V računovodstvu 

(delo je Za določen čas 6 mesecev ) ali Ste 
3. 
Monter klimatskih naprav in bi želeli delati v kleparski delavnici, za kar 
imate tudi delovne izkušnje (iščemo več delavcev) ali 

K V ključavničar in imate opravljen tečaj iz varilstva (iščemo 2 delavca), 

potem razmislite, sc odločite in se nam oglasite! 

Z izbranimi kandidati b o m o delovna razmerja sklenili za n e d o l o č e n 
poln delovni č a s (razen za delovno mesto p o d Št. 1 d o l o č e n ča.s), 

in t r i m e s e č n i m poskusnim d e l o m . 

Pisne prijave S kratkim ž iv l jenjepisom, opisom dosedanjih delovnih 
izkušenj ter dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev pošljite v H dnel 
pO objavi na naslov: 

IKOM, d.o.o., Kosovelova 2, 61290 Grosuplje. 

Odhajate na oddih? 

Toda človek mora imeti misli 
vedno "na preži". Oglejte si 
fotografijo in si ol> njej ust 
varite svoje mnenje. 
Pošljite nam ga! Nekaj najbolj 
Izvirnih misli homo objavili v 
naslednjih odmevih". 



B R A L C I , I M A T E B E S E D O . . . B R A L C I , I M A T E B E S E D O . . . B R A L C I , 

NOVE OBVEZNOSTI! 

V d n e v n e m redu za 6. sejo Občinskega 
sveta obč ine Grosupl je skl icanega za 28. 
junij 1995 sem zasledil p o d točko 6. 
Predlog sk lepa o vrednost i točke za 
izračun nadomesti la za u p o r a b o stavbne
ga zemlj išča na o b m o č j u o b č i n e 
Grosupl je za leto 1995. 
K o t v a m je verjetno znano, se nadomest i 
lo za u p o r a b o stavbnega zemljišča plačuje 
v s k l a d u z O D L O K O M Z A N A D O M E S T I I/ ) 
Z A U P O R A B O S T A V B N E G A ZEMLJIŠČA V 
OBČINI G R O S U P L J E , k i je bi l objavljen v 
Uradnem l istu SRS št. 38, z dne 
16.10.1987. 
Območ ja , kjer se plačuje nadomest i lo za 
u p o r a b o stavbnega zemljišča, so v sedan
ji novi občini Grosupl je samo v naselju 
Grosupl je in Šmarje Sap. 
V ostalih naseljih nove občine Grosupl je 
plačujejo nadomest i lo za u p o r a b o mest
nega zemlj išča t u d i organizac i je 
združenega dela in občani , k i se ukvarja
jo z gospodarsko dejavnostjo. 
P o O d l o k u je v o s m e m členu določeno, 
da vrednost za izračun nadomesti la za 
uporabo stavbnega zemljišča na območju 
obč ine Grosupl je določi d o k o n c a leta za 
naslednje leto s s k l e p o m Skupšč ine 
o b č i n e na p r e d l o g S k l a d a s tavbnih 
zemljišč občine Grosupl je . 
Po tem o d l o k u se je o d s k u p n o zbranih 
sredstev za n a d o m e s t i l o za u p o r a b o 
stavbnih zemljišč v občini Grosupl je v 
naselju G R O S U P L J E zbralo: 50 % vseh 
sredstev za stanovanja 70 % vseh sredstev 
o d obr tn ikov in 72 % vseh sredstev o d 
organizacij združenega dela. 
N a d dve tretjini lastnikov stanovanj v 
občini G r o s u p l j e d o 31-12.1994 ni 
plačevala tolarja nadomesti la za u p o r a b o 
stavbnega zemljišča. T u d i obrtniki so v 
različnih krajih zelo različno obremenjeni 
z nadomest i lom za uporabo mestnega 
zemljišča. 

Naj navedem samo primer: Obr tn ik elek-
tro stroke plačuje za 100 m2 p o s l o v n i h 
površin v G r o s u p l j e m 880 točk, v Višnji 
gori 290 točk, na spodnji Sl ivnici pa 210 
točk. 
T o sem moral napisati , da b i l ahko tisti, k i 
j im je za skladnejši razvoj nove obč ine 
G r o s u p l j e , pregledal i de jansko stanje. 
T u d i ni m o č iskati več sredstev samo o d 
POVEČANE V R E D N O S T I točke ampak o d 
pravičnejše širitve kroga zavezancev za 
plačilo nadomesti la za uporabo stavbnega 
zemljišča in pravih m2 površin stanovanj 
in p o s l o v n i h površin. 
Skupščina občine Grosupl je je na svoji 
seji 22. decembra 1993 na predlog Sklada 
stavbnih zemljišč sprejela n o v o višino 
točke za izračun nadomesti la za uporabo 
stavbnega zemljišča za leto 1994. Iz zapis
n i k a seje skupščine je razvidno, da je b i l 
sprejet sk lep p o katerem je vrednost 
točke za stanovanja 0,088 SIT / m2 in 
0,0821 SIT / m2 za pos lovne prostore. V 
LIradnem listu RS št. 2/94 pa je objavljena 
drugačna višina (višja). Samovol jno, neza
koni to in , da ne naštevam še hujših pride
v n i k o v , so si nekateri prisvojil i pooblast i l , 
k i so šle s a m o Skupščini o b č i n e 
Grosupl je . 

K o sem d o b i l Odločbo Republ iške 
uprave za družbene p r i h o d k e sem se 11. 
julija 1994 pritožil pr i s to jn im. T u d i 
predsedniku tedanje skupščine. Rezultat? 
Nič! 
T o sem p o n o v n o storil na seji skupščine. 
Rezultat? V letošnjih akontacijah se samo
volja popravl ja . Položnice so za preveč 
obračunano vrednost točke za leto 1994 
odšteva o d predpisane za 1995. T a višina 
pa je bila p o p o s t o p k u sprejeta na 
Skupščini občine Grosuplje 16. 11. 1994. 
Objavl jena v Uradnem listu; vsaj upam. 
Višina vrednosti točke za 1995 znaša: za 
stanovanjske površine 0,1025 sit/m2 za 
pos lovne pa 0,956 sit/m2. 
D a se vrnem na prvi stavek tega prispev
ka . 
Predlog sklepa o vrednosti točke za 
izračun nadomestila za uporabo stavbne
ga zemlj išča na o b m o č j u občine 
Grosupl je za leto 1995, k i ga je predlagala 
gospa A n g e l c a Likovič, d i p l . o r g . 
predsednica sveta občine Grosupl je je 
nezakonit . N o v i h , višjih obveznost i in to 
celo za nazaj je nedopustno predpisovati 
kl jub d o b r e m u namenu. 
G o s p a predsednica Angelca Likovič. 
U p a m , da ste podpisa l i predlog sklepa o 
vrednosti točke za izračun nadomesti la za 
u p o r a b o stavbnega zemljišča na območju 
obč ine Grosupl je za leto 1995 bolj iz nez
nanja te problemat ike kot iz zavestne 
kršitve še ve l javnih o d l o k o v bivše 
Skupščine občine Grosupl je . 
Z a dosedanje sodelovanje se vam zah
valjujem. 
N a G r o s u p l j e m 12. junija 1995. 

Ivan AH LIN 
Taborska 17, Grosuplje 

NADOMESTILO ZA UPORABO 
STAVBNEGA ZEMLJIŠČA V 

OBČINI GROSUPLJE 

N a d o m e s t i l o za u p o r a b o s tavbnega 
zemlj išča na o b m o č j u n o v e o b č i n e 
Grosupl je se plačuje na osnovi Zakona o 
stavbnih zemljiščih (Ur. 1. SRS, št. 18/82) 
in ustreznega O d l o k a (Ur. 1. SRS, št. 
38/87), k i ga je sprejela stara občina, 
n o v a pa prevzela . 
O d l o k je že zastarel in pristranski, saj 
nadomest i la ne plačuje jo vsi lastniki 
stavbnih zemljišč v občini, zato se že 
pripravlja spremenjen o d l o k , ki bo pred
v i d o m a sprejet d o k o n c a leta 1995. 
Po starem, še v e d n o vel javnem o d l o k u pa 
nadomest i lo plačujejo le občani v naseljih 
Grosupl je , Šmarje Sap in če so lastniki 
stavbnega zemljišča na območju, kjer so 
sprejeti pros torsk i i z v e d b e n i načrti. 
Nadomest i lo na teh območj ih plačujejo 
tudi obr tn ik i , samostojni podjetniki , p o d 
jetja, zavodi in druge organizacije, ki so 
lastniki stavbnega zemljišča. 
N a d o m e s t i l o se izračuna na o s n o v i 
zmnožka števila točk za p o s a m e z n o 
stavbno zemljišče v vrednosti točke. 
Število točk je o d v i s n o o d opremljenosti 
s tavbnega zemljišča s k o m u n a l n i m i 
objekti in napravami, namena uporabe in 
lege stavbnega zemljišča ter pri gospo
darskih objektih še o d vrste dejavnosti . 

Število točk znaša p o navedenih kriterijih 
v občini tako o d 30 d o 1100. 
Vrednost točke pa za vsakoletno o d m e r o 
sprejme občinski svet občine Grosupl je . 
Ta v letu 1995 znaša za stavbna zemljišča 
namenjena bivanju 0,1538 SIT7m2, za 
stavbna zemljišča namenjena g o s p o 
darskim dejavnostim pa povprečje vred
nosti iz, 1 po lovice leta 0,0956 SIT/m2 in 
2. p o l o v i c e leta pa 0,1114 SIT/m2. 
Vrednost točke za vsakoletno odmero 
sprejme Občinski svet občine Grosupl je . 
O d l o č b o o o d m e r i nadomest i la izda 
z a v e z a n c e m v občini Minis t rs tvo za 
finance, Republiška uprava za javne pr i 
h o d k e , Izpostava Grosupl je , k i je za 
opravljanje storitev p o o b l a š č e n a o d 
o b č i n e G r o s u p l j e . Republiška uprava 
večjim zavezancem odmer i tudi plačilo 
akontacije nadomesti la . 
Zadnja sprememba vrednosti točke za 
nadomest i lo uporabe Stavbnega zemljišča 
za leto 1995 je sprejel Občinski svet 28. 
junija 1995, Republiška uprava za javne 
p r i h o d k e pa bo začela izdajati odločbe za 
odmero v avgustu. 
N a področju plačevanja nadomesti la za 
uporabo Stavbnega zemljišča v občini 
Grosuplje smo pristopil i k v e l i k i m vsebin
s k i m s p r e m e m b a m . O m e n i l sem že 
pr ipravo novega o d l o k a , ki bo: 
-opredel i l nova območja lege stavbnih 
zemljišč, 
-ovrednoti l p o m e n komunalnih objektov 
in naprav p o ekoloških kategorijah, 
-omogočil o d m e r o nadomesti la za vsa 
stavbna zemljišča, 
-odločil mater ia lno o d g o v o r n o s t za 
neažurne evidence in nepravi lne odmere . 
Druga sprememba je bi la že izvršena 28. 
junija, k o je vrednost točke za o d m e r o 
nadomesti la uporabe stavbnega zemljišča 
za gospodarske dejavnosti kar 40 % nižja 
o d vrednosti točke pri uporabi za b ivan
je, zaradi izboljšanja pogojev v gospo
darstvu (do sedaj je b i lo oboje približno 
enako) . 
Predvideva pa se žal tudi nadaljnja rast 
vrednosti točke, o čemer pa b o moral 
sklepati občinski svet Z 2/3 večino. 
V občini G r o s u p l j e Sk lad s tavbnih 
zemljišč trenutno ne deluje, vse pristo
jnosti prevzema občina sama, v o k v i r u 
organizaci jskih s p r e m e m b na občini pa 
ga želimo p o n o v n o vzpostavit i , skupaj s 
s tanovan jsk im s k l a d o m d o k o n c a 
letošnjega leta. 

ŽUPAN 
Rudolf ROMU 

V Z R O K I N P O S L E D I C A 

Že dalj časa zasledujem p o l e m i k o o naši 
polpretekl i z g o d o v i n i in d o g o d k i h , k i so 
tako u s o d n o razdvoji l i s lovenski narod. 
Vrstijo se proslave na "levi in desni" , tudi 
Državni zbor je razpravljal o tem in ni 
dosegel enotnosti , k a k o proslaviti 50 . let
nico osvoboditve o z i r o m a k a k o doseči 
spravo med še živečimi udeleženci p o l 
pretekle zgodovine in to je najtežje, saj 
mis l im, da smo spravo med mrtvimi v 
p r i n c i p u o p r a v i l i , pos tav i l i s m o jim 
s p o m e n i k e . 



Zavedam se, da se spuščam k o l laik na 
zelo zahtevno področje in ne bi rad sodi l 
in bil razsodnik, kaj je prav in kaj ni. Ob 
premišljanju o teh d o g o d k i h pa m i je 
prišel na misel pr imer o okvar i vsakršne 
naprave oz i roma stroja, pa naj bo to pral
ni stroj za pranje perila. 
Če se pralni stroj pokvar i , je tO posledica 
nekega v z r o k a , zaradi česar pr ide v 
vsakem kibernelskem sistemu d o novega 
d o g o d k a in največkrat, če je ta vzrok 
nepredvidl j iv, tudi d o okvare in posledic . 
In zdaj se vrn imo v našo polpreteklo 
z g o d o v i n o . 
Povojni poboj i , sodbe v imenu ljudstva 
brez pravne podlage, kolaboraci je, osvo
bodilni boj, revoluci ja, vse to ima v 
z g o d o v i n s k e m kontekstu gledano svoje 
vzroke in d o g o d k e , ki so usodno zaz
namovali vso našo preteklost. 
Z anal izo vseh d o g o d k o v od leta 1945 
nazaj d o leta 1941 in leta 1937 bi prišli 
tudi d o d o g o d k o v v letu 1917, k o se je 
začela revolucija v Rusiji z boljševiki na 
čeki in se je kot vzrok širila njena pojav
na obl ika p o celi Evropi in tudi k nam. In 
revolucija je prožila kot vzrok to l iko 
n o v i h d o g o d k o v , žal z usodnimi 
posledicami za celotne narode. 
Zavedati se motamo, da je med vzroki in 
n jenimi p o s l e d i c a m i vedno nastopala 
pol i t ika . Ta pa je v preteklosti določala 
Zmagovalce in poražence, žal so bile pri 
nas p o s l e d i c e poražencev p r e d o l g o 
Zamolčane. Evropa je spoznala , tla je za 
hitro zacelitev ran potrebna demokratična 
družba in je tako najbolj učinkovito 
odgovor i la na vse. kar je povzročalo 

vzrok in tudi t ist im, ki so občutili 
posledice . T o pa je totalitarizem, nac izem 
in fašizem, žal je v nekaterih državah 
Evrope potem nastopila tretja obl ika total
itarizma. 
Ker pa so soudeleženci teh d o g o d k o v 
tako listi, ki so povzročili vzroke in tudi 
tisti, ki so čutili posledice še živi, je p o 
mojem mnenju težko doseči spravo med 
še živečimi soudeleženci . 
Torej, sprava bo mogoča samo m e d gen
eracijami, ki niso bile soudeležene v 
vzrokih in posledicah, ali pa da eni in 
drugi priznajo svoj delež kr ivde v teh 
d o g o d k i h , kar naj bi b i lo tudi vzgled 
vsem mlajšim generacijam in zanamcem, 
da se tako d o g o d k i m v z r o k i in posledice 
objasnijo in priznajo, da je vzrok v e d n o 
prvi dogodek in da je šele drugo dejanje 
posledica, pa Čeprav v m n o g i h pr imerih 
tragična. 
Podpiram predlog, da se kot državno 
s p r a v n o dejanje postavi č imprej 
spomenik vsem, ki so padl i v tej vojni in 
s tem zaključimo obdobje , k i je tako 
boleče za naš narod in se o p r i m e m o 
demokratičnih procesov, k i so edina pot 
za dolgoročno samostojno pravno državo 
Sloveni jo , ko l rezultat vseh zmot in 
zab lod , narodovega hotenja po svobodi 
in želji živeti v samostojni državi. 
Po mojem mnenju nas čaka tU o g r o m n o 
dela za vse nas, demokraci je se moramo 
naučili, nenehno učili. 
T o naj nam bo vsem skupaj v p o d u k in 
razmislek. 
Lep pozdrav! 

Anton ŽITNIK 

ALI JE DODATNO POKOJNINSKO 
ZAVAROVANJE ZAČETEK KONCA 

ZPIZ-a? 

Sedanji upokojenci nismo imeli možnosti 
dodatnega poko jn inskega zavarovanja, 
razen o b r t n i k o v . Z u v e d b o tega 
zavarovanja se upravičeno boj imo, da 
nove generaci je ne b o d o plačevale 
prispevkov v blagajno ZPIZ-a , iz katere mi 
prejemamo pokojnine. 
Prijavljali bodo nižje plače zaradi manjše 
osnove in tako ne bo pr ihodkov Zavoda 
za pokojninsko in inval idsko zavarovanje 
M i , sedanji upokojenci , smo vse življenje 
plačevali p r i s p e v k e o d p o l n e plače. 
Sedanja vlada še ni dala odgovora na to 
p o m e m b n o vprašanje za življenjsko eksis
tenco upokojencev. Kaj lahko pričakujemo 
v prihodnosti? 
Al i liberarna demokracija sploh še ima 
interes, da se to vprašanje reši? D o danes 
so še vedno izjemne pokojnine za pr ivi l i -
girance. Ne samo bivše Jugoslavije, ampak 
se dajejo tudi nove. Mladi ljudje se admin-
istralivno upokojujejo v starosti p o d 50 let. 
V i d i m o , da ni prave volje za reševanje 
pokojninskega sklada. Smatramo, da lahko 
iz sklada Z P I Z dobi p o k o j n i n o samo 
nekdo, ki izpoljnjuje pogoje za pokojnino, 
ta pa se upravičeno l a h k o začne 
izplačevati, ko doseže določeno starost 
(tako je v Nemčiji). Pod določeno starostjo 
(npr. 60 let), upravičenci ne bi imeli prav 
K e do pokojnine ZPIZ, ampak do nado
mestila iz drugih virov ali iz. proračuna. 

Klub seniorjev 
pri občinskem odboru SDSS Grosuplje 

KOTIČEK NAJMLAJŠIH... 

POMIAD 

(OSE POMIAD NASELI t VAS, 

•Ml II: IN SREČA SPET JE PRI N. \S. 

MAMICA SPET POJE NAGlAS, 

I i PESMIH HITRO MINI \'. I NA 1/ č IV 

TRAVICA SPET ZAŽELENI, 

)NCENA NEBU VESELO SE SMEJI; 

ČEŠNJA ZA HIŠO SPET ZACVETI 

BRAT SE ŽE RDEČIH ČEŠENJ VESELI, 

(O PA POMLAD ODIDE OD NAS, 

BLIŽA NAŠIH POČITNIC SE ČAS: 

SAJ TU JE ŽE VROČE POLETJE, 

11 NIKE. VRTE ODENE V CVETJE, 

Martina STARC, 3. r. 
O.Š. Št. Jurij 

ROSUPELISKI 
O D M E V I 

IZLET V LOGARSKO DOLINO 

Zjutraj smo se zbrali z. mamicami in očki 
pred šolo. Z avtobusom smo se odpeljali 
proti Savinjski d o l i n i . M e d vožnjo smo 
mahali v o z n i k o m avtomobi lov in veselo 
p r e p e v a l i . Prva postaja je biki na 
Trojanah. M e d potjo smo videli velike 
nasade hmelja. Sli smo p r e k o Savinjske 
dol ine d o Logarske dol ine . K o smo prišli 
d o Logarske dol ine , smo pomal ical i in 
odšli d o slapa. Slap je bil d o l g 90 m. 
K m a l u smo se odpravi l i d o Savinjskega 
gaja, kjer je b i lo zelo lepo. Izlet je bil 
imeniten. 

Klemen BANČ1Č, 2.r. 

bi l i smo v Logarski d o l i n i . Pol je bila zelo 
dolga . Prva postaja je bila na Trojanah, 
kjer smo k u p i l i krofe in sladoled. K o smo 
pojedli , smo otišli. V Savinjski dolini smo 
videl i hmelj. K o smo prišli v Logarsko 
d o l i n o , smo šli k slapu Rinka. I lodi l i smo 
10 minut. Slap je bi l t lo lg 90 metrov. Iz 
Logarske d o l i n e s m o se odpe l j a l i v 
Savinjski gaj. T a m smo videl i rože in 
živali. Na izletu mi je b i lo lepo in Želim si 
še kdaj na izlet skupaj z mamico . 

Maja KOHLER, 2.r. 

Zjutraj smo se zbrali pred šolo. Nekaj časa 
smo se peljali z avtobusom. Poleni smo se 
ustavili na Trojaah, Pojedli smo nekaj kro
fov in si odpočili. V ide l i smo hmelj. K o 
smo prišli v Logarsko dol ino , smo šli tlo 

slapa Rinka. K o smo prišli, smo p o m a l i 
cal i . Potem nas je avtobus odpel jal v 
Savinjski gaj. Videl i smo ve l iko rož. b i l o je 
ze lo lepo. 

Kristina SEVER, 2.r. 

bil je lep sončen dan. OdloČili smo se, tla 
gremo v Logarsko d o l i n o . Pri slapu je bi lo 
ze lo veselo. P o v r h tega sem bila ze lo 
mokra . Pot nas je vodi la v Savinjski gaj. 
T a m smo se sprehodi l i in občudovali 
cvetje. Dan mi je bi l zelo lep in zanimiv. 
Bojana Šcrjak, 2.r. 

O.Š. Št. Jurij Grosuplje 



NOVA L J U B L J A N S K A BANKA 
poslovalnica Grosuplje 

ONBEŠČA SVOJE STRANKE 
da ima spremenjen poslovni čas: 

ponedeljek, torek, četrtek in petek 
08.00 - 11.00 in 14.00-17.00 

sreda 
08.00 -11.00 in 15.00 - 18.000 

Drage občanke in občani, 

s to "zajetno"številko časopisa tudi uredništvo "odhaja " na krajši 
dopust. Vendar se bomo potrudili, da bo naslednja ševilka 
"Odmevov" izšla že konec septembra. Vi pa budno spremljajte 
dogodke v tem času in nam - pišite. Svoje (tipkane) prispevke 
oddajte do 10. septembra. 
Prijetne jjočitniške dneve vam želimo, odjničite se in si naberite 
novih moči, saj bomo jeseni spet skujMj ustvarjali naš časopis! 

Vaša urednica: 
Alenka ADAMIČ 

ZUPANOVA JAMA PRI GROSUPLJU 
OGLEDI OB SOBOTAH, NEDELJAH IN PRAZNIKIH 

OB 15. URI 
OD MARCA DO NOVEMBRA 

Informacije: TD GROSUPLJE, tel. o6l/772-291 

bratje občanke in občanil 

Ob 

M A R I J I N E M V N E B O V Z E T J U , 
15. avgusta 

(državnemu prazniku), 
Vam želimo lepo praznovanje in duhovnega 

miru. 
SKD občine Grosuplje 

H R A N I L N I C A 

00 
L O N d.d. K ranj 

H R A N I L N I C A v mesecu JULI JU n u d i m o U G O D N E 
kratkoročne in dolgoročne kredite potrošnikom, 

podjetjem in o b r t n i k o m 

ter predstavljamo novost - K O N T O K O R E N T 
(za obrtnike in podjetnike) je kredit na osnovi stanja na žiro računu, 

ko o d o b r i m o t.i . L I M I T , ki dovoljuje prekr>račitcv stanja na žiro 
računu za potrebe pos lovnega procesa 

Poslovna enota 

MAGRO 
Grosuplje 

O b Grosupeljščici 1/B 

Telefon: 061/761-719 
Fax: 061/761-719 

Grosupeljski odmevi - Ustanovitelj je občinski svet občine Grosuplje - Uredniški odbor: Ivo Brečič, Barbara Pance, Andreja Podlogar, Matjaž 
Trontclj in Anica Zajec - Glavna in odgovorna urednica Alenka Adamič - Tehnična urednica Alenka Adamič - Naslov uredništva Kolodvorska 2 
Grosuplje - D T R 5R Studio - Tisk G R A F I S Grosuplje . Rokopisov in fotografij ne vračamo. Glasi lo izhaja enkrat mesečno v nakladi 4.500 
izvodov in ga prejemajo vsa gospodinjstva v.občini brezplačno. Glasi lo občine spada med proizvode, za katere se plačuje davek od prometa 
proizvodov po stopnji 5 odstotkov. .ČT^V 



G r o s u p l j e 

URADNI LIST OBČINE GROSUPLJE 

Na podlagi S. člena Odloka o plačilu Sorazmernega 
dela stroškov za pripravo in opremljanje stavbnega 
zemljišča na območju občine Grosuplje in 18. člena 
Statuta občim' Grosuplje (Uradni list RS, št. 26/95) 
je Občinski svet občine Grosuplje na svoji 8. seji 
dne 19.07.199S sprejel 

S K L E P 

O IZHODIŠČNI CENI Z A IZRAČUN 
S O R A Z M E R N E G A DELA STROŠKOV 

OPREMLJANJA STAVBNEGA ZEMLJIŠČA IZVEN 
OBMOČJA UREJANJA STAVBNEGA ZEMLJIŠČA 

Z A OBČINO GROSUPLJE 

1. člen 
Izhodiščna cena za izračun sorazmernega dela 
stroškov opremljanja stavbnega zemljišča izven 
območja urejanja stavbnega zemljišča za občino 
Grosuplje znaša na dan I. 7. 1995 900.000,00 SIT. . 

2. člen 
Izhodiščna centi i/. I. člena tega sklepa se reva-
loii/ira tekoče s povprečnim indeksom podražitve 
za stanovanjsko gradnjo, ki ga objavlja GZS 
Združenje /a gradbeništvo in IGM. 

3. člen 
Ta sklep začne veljati z dnem objave v Uradnem 
listu Republike Slovenije. 

številka: 414-2/95 

Grosuplje, dne 25.07.1995 

Predsednica 
Občinskega sveta 
občine Grosuplje 

Angelca Likovič, dipl. org. 

Na podlagi 61. člena Zakona o stavbnih zemljiščih 
(Uradni list SRS, št. 18/84, 32/85 in 33/89, 8. člena 
Odloka 0 nadomestilu za uporabo stavbnega 
zemljišča v občini Grosuplje (Uradni list SRS, 
št.38/87 in 9/89) in 18. člena Statuta občine 
Grosuplje (Uradni list RS, št. 26/95) je Občinski svet 
občine Grosuplje na svoji 7. seji rine 28. 06. 1995 
sprejel 

S K L E P 

O VREDNOSTI TOcKE Z A IZRAČUN 
NADOMESTILA Z A U P O R A B O STAVBNEGA 

ZEMLJIŠČA N A OBMOČJU OBČINE GROSUPLJE 
Z A LETO 1995 

1. člcn 
Vrednost točke za izračun nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča na območju občine Grosuplje 
za leto 1995 za poslovne prostore znaša (1,0956 
SIT/1112 Od 1. 01, 1995 tlo 30, 06. 1995, od 1. 07. 
1995 dO ,31. 12. 1995 pa 0,1114 SIT/m2, za 
stanovanjske prostore za leto 1995 pa 0,1538 
SlT/m2. Obe vrednosti točke se med letom usklaju
jeta z indeksom rasti cen na drobno v Republiki 
Sloveniji. 

2. člen 
Ta sklep začne veljati z dnem objave v Uradnem 
listu Republike Slovenije. 

3/1995 
3. člen 
Z dnem uveljavitve lega sklepa preneha za občino 
Grosuplje veljati sklep o vrednosti točke za izničim 
nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča na 
območju občine Grosuplje (t iradni list RS, št.77/94). 

številka: 414-3/95 
Grosuplje, dne 3. 07. 1995 

Predsednica 
Občinskega srela 
občine Grosuplje 

Angelca Likovič, dipl org 

Na podlagi 43., 43.a, 44 in 45. člena Zakona o 
stavbnih zemljiščih (Uradni list SRS, št. 18/84, 32/85 
in 33/89) in 18. člena Statuta občine Grosuplje (Ur. 
I, RS št. 26/95) je Občinski svet občine Grosuplje na 
svoji 8. seji dne 19.07.1995 sprejel 

O D L O K 

O PLAČILU S O R A Z M E R N E G A DELA STROŠKOV 
Z A PRIPRAVO IN OPREMLJANJE STAVBNEGA 

ZEMLJIŠČA N A OBMOČJU OBČINE GROSUPLJE. 

1. člen 
S tem odlokom se določa plačilo in podrobnejši 
izračun sorazmernega dela stroškov priprave in 
opremljanja stavbnega zemljišča s komunalnimi in 
drugimi objekti sekundarnega omrežja na območju 
občine Grosuplje. 

2. člen 
Investitor, ki namerava graditi nov objekt na 
območju urejanja stavbnih zemljišč, je dolžan 
plačali sorazmerni del stroškov za pripravo in 
opremljanje stavbnega zemljišča. 

Investitor, ki namerava prizidati ali nadzidali obsto
ječi objekt na območju urejanja stavbnih zemljišč in 
je za to potrebno gradbeno dovoljenje, je dolžan 
plačati sorazmerni del stroškov za opremljanje 
stavbnega zemljišča. 
Investitor, ki namerava zgradili nov objekt oziroma 
prizidati ali nadzidali obstoječi objekt, za katerega 
je potrebno gradbeno dovoljenje, izven območja 

1. avgust 
urejanja stavbnih zemljišč, in ga priključiti na komu
nalne objekte in naprave na območju urejanja 
stavbnih zemljišč, je dolžan plačati sorazmerni del 
stroškov za opremljanje stavbnega zemljišča. 
Investitor, ki namerava zgraditi nov objekt oziroma 
prizidati ali nadzidati obstoječi objekt, za katerega 
je potrebno gradbeno dovoljenje, izven območja 
urejanja stavbnega zemljišča in ga priključiti na 
komunalne objekte in naprave zgrajene izven 
območja urejanja stavbnega zemljišča, je dolžan 
plačati sorazmerni del stroškov za opremljanje 
stavbnega zemljišča. 

Investitor, ki namerava graditi nadomestni objekt ali 
spremeniti namembnost objekta, je dolžan plačati 
sorazmerni del stroškov opremljanja stavbnega 
zemljišča, če z novim objektom ali s spremembo 
namembnosti poveča priključke na komunalne in 
druge objekte in naprave sekundarnega omrežja 
oziroma se mora povečati zmogljivost teh objektov 
in naprav in če za te še ni plačal sorazmernega dela 
stroškov. 

3. člen 
Investitor iz L , 2. in 3. odstavka 2. člena tega odlo
ka plača sorazmerni del stroškov priprave in 
opremljanja stavbnega zemljišča, ki se ugotovi z 
investicijskim programom urejanja stavbnih zemljišč 
na območju urejanja. 

4. člen 
Sorazmerni del stroškov za opremljanje stavbnega 
zemljišča izven območja urejanja stavbnega 
zemljišča se določi kot povprečje stroškov 
opremljanja za kvadratni meter stavbnega zemljišča 
s komunalnimi in drugimi objekti in napravami 
sekundarnega omrežja na vseh območjih urejanja v 
občini v predhodnem letu in se obračuna skladno 
z naslednjimi kriteriji in merili: 

a) lokacija predvidenega objekta 

I. območje: naselja Grosuplje. Šmarje - Sap in 
Veliki Vrh pri Šmarju 

II. območje: ostala naselja v občini Grosuplje 
III. območje: zaselki, ki so oddaljeni od 

posameznega naselja in ostala razpršena 
gradnja 

b.) stopnja komunalne opremljenosti 

Objekti in naprave individualne komunalne rabe (60% Izhodiščne cene) 

II. območje vrsta k o m u n a l n e g a voda 
vročevod ali p l i n s k i r a z v o d 
vpdovod 
fekalna kanalizaci ja 
električno omrežje 
telefonsko omrežje 
kabelsko omrežje 
opremljenost skupaj 

I območje 
32% 
18% 
22% 
14% 
8% 
6% 
100% 

20% 
24% 
15% 
6% 

65°/« 

Objekti in naprave kolektivne komunalne rabe (40% Izhodiščne cene) 

vrsta objekta 
asfaltirana cesta 
makadamska testa 
meteorna kanalizacija 
javna razsvetljava 
nldrantno omrežje 
javna parkirišča 
igrišča-javne zelene površine 
opremljenost skupaj 

I. območje 
60% 
20% 
15% 
4% 
10% 
3% 
8% 
100% 

II. območje 

30% 
40% 
8% 
2% 
5% 

5% 
70% 

III. območje 

22% 

16% 
4% 

42% 

I. območje 

5% 

45% 



Pri i/računu posamezne vrste komunalne oprem
ljenosti, ki v posameznem območju ni navedena, 
vendar obstoja, se upošteva procent II. oziroma I. 
območja. 

c) korekcijski faktor glade na lokacijo objekta 

K = 1,00 za I. območje 
K = 0,75 za II. območje 
K = 0,50 za III. območje 

d) korekcijski faktor glede namembnosti objekta 

K = 1,80 za počitniške hišice 
K = 1,20 za poslovne objekte 
K = 1,00 za stanovanjske objekte 
K = 0,90 za proizvodne objekte 
K = 0,60 za objekte deficitarnih 

storitvenih dejavnosti 
K = 0,40 za garaže in zaprte športne objekte 
K = 0,30 za kmetijske gospodarske objekte 
K = 0,20 za pomožne kmetijske gospodarske 

objekte (lope, kozolci, silosi) in odprle 
rekreacijske površine (igrišča) 

5. člen 
Izhodiščno ceno za izračun sorazmernega dela 
stroškov opremljanja stavbnega zemljišča izven 
območja urejanja stavbnega zemljišča in deficitarne 
storitvene dejavnosti določi Občinski svet občine 
na dan .31. decembra za prihodnje koledarsko leto. 

Izhodiščna cena velja za območje Z največjo stop
njo komunalne opremljenosti v občini (objekti za 
individualno komunalno rabo - 60% in objekti za 
kolektivno komunalno rabo tu"n) Določena je za 
počitniško hišico v velikosti 50 m2 uporabne 
površine, za Stanovanjski objekt velikosti 150 m2 
Uporabne površine, za poslovne in gospodarske 
objekte, urade, trgovine v velikosti 200 in2 uporab
ne površine in za proizvodne in obrtne objekte v 
velikosti 400 m2 uporabne površini-. 

Pri izračunu sorazmernega dela stroškov opremlja
nja stavbnega zemljišča se za objekt, ki odstopa od 
površine, za katero je izračunana izhodiščna cena, 
upošteva dejanska površina objekta. 

6. člen 
Sorazmerni del stroškov za opremljanje stavbnega 
zemljišča ne zajema stroškov izvedbe priključkov 
in priključnih taks za priključitev objektov na 
komunalne objekte in naprave, 

7. člen 
Investitor je dolžan plačali sorazmerni del Stroškov 
opremljanja stavbnega zemljišča za vse tiste zgra
jene objekte In naprave individualne in kolektivne 
rabe, na katere je objekt možno priključiti ali pa bo 
priključitev možna v naslednjih dveh letih. 

8. člen 
o d sorazmernega dela stroškov opremljanja stavb
nega zemljišča se odštevajo vsa prejšnja namenska 
plačila investitorja V izgradnjo komunalnih objektov 
in naprav na območju predvidene gradnje na pod 
lagi samoprispevka ali enkratnega prispevka in 
Sil ei po valorizirani vrednosti glede na čas plačila. 

Investitor doka/uje vsa prejšnja plačila v izgradnjo 
komunalnih objektov in naprav s pisnim potrdilom 
Krajevne skupnosti, na območju katere namerava 
graditi nov objekt, prizidati ali nadzidali obstoječi. 

Za gradnjo javnih objektov v občinski kisli lahko 
Občinski svel na predlog župana investitorju 
zmanjša sorazmerni del stroškov opremljanja stavb
nega zemljišča ali pa celoti oprosti plačila. 

9. člen 
Izhodiščna cena sorazmernega dela stroškov 
opremljanja stavbnega zemljišča in vsa prejšnja 
namenska plačila investitorja v izgradnjo komunal
nih naprav na območju predvidene gradnje se 
revalorizirajo s povprečnim indeksom podražitve za 
stanovanjsko gradnjo, ki ga objavlja GZS -
Združenje za gradbeništvo in IGM. 

10. člen 
Sredstva zbrana po tem odloku občina namenja za 
vlaganje za izboljšanje komunalne infrastrukture po 
letnem programu, od tega del sredstev v višini 20 % 
pa direktno dotira komunalne programe krajevnih 
skupnosti in sicer v sorazmerni višini, kot so bila 
sredstva zbrana na območju posameznih krajevnih 
skupnosti. 

11. člen 
Sorazmerni del stroškov opremljanja stavbnega 
zemljišča po določbah tega odloka odmeri investi
torju na njegovo zahtevo ali zahtevo občine upravni 
organ, pristojen za izdajo lokacijskega dovoljenja. 

Brez potrdila o plačanem prispevku ni možno izdali 
gradbenega dovoljenja. Gradbeno dovoljenje se 
lahko izjemoma izda investitorju na podlagi 
hipolečno varovane kreditne pogodbe z določenim 
obročnim odplačevanjem finančnih obveznosti 
vključno z obrestmi za plačilo komunalne opreml
jenosti in nakupa zemljišča za gospodarske in 
poslovne objekte. 

12. člen 
Občina lahko preko konzorcijev, javnih podjetij ali 
v lastni režiji omogoči'investitorjem za gospodarske 
in poslovne objekte dolgoročni najem stavbnih 
zemljišč vključno s komunalno opremo. Ta način 
oddajanja stavbnih zemljišč se ureja s posebnim 
pravilnikom, ki ga sprejme Občinski svet Občine 
(rrosuplje. 

13. člen 
Ta odlok prične veljati osmi dan po objavi v 
Uradnem listu RS, uporablja pa se od 1. 7, 1995 
dalje. 

atevilka: 414-2/95 

Grosuplje, dne 25.07.1995 

Predsednica 
Občinskega sveta 
občine Grosuplje 

Angelca Likovič, dipl org. 

Na podlagi 18.čl. statuta Občine Grosuplje (Ur.list 
RS, š t 26/95) je Občinski svet Občine Grosuplje na 
8. seji dne 19.07.1995 sprejel 

PRAVILNIK 
O DODELJEVANJU POSOJIL IZ SREDSTEV 

OBČINSKEGA PRORAČUNA Z A PODROČJE 
KMETIJSTVA V OBČINI GROSUPLJE 

1. člen 
S leni pravilnikom se določijo pogoji in postopek 
za pridobivanje in dodeljevanje posojil na področju 
prestrukturiranja kmetijstva v Občini Grosuplje. 

2. člen 
Sredstva za dodeljevanje- posojil na področju kmetij
stva v Občini Grosuplje se pridobivajo v okviru red
nih letnih sredstev občinskega proračuna in 
bančnih sredstev. 

3. člen 
Posojila se dodeljujejo za naslednje namene: 

- gradite, prenovo in adaptacijo gospodarskih 
objektov kmetije, 

- nakup in posodobitev opremi-, 
• razširitev in posodobitev ter pridobivanje 

novih zmožnosti na kmetijah za dopolnilne 
dejavnosti, 

- za nakup in urejanje kmetijskih zemljišč 
- za programe predelave in trženja. 

4. člen 
Za posojilo lahko zaprosijo občani s slovenskim 
državljanstvom in statusom kmeta po 4. členu 
Zakona o kmetijskih zemljiščih, Investicija mora hiti 
na območju Občine Grosuplje. 

5. člen 
Posojila se prednostno dodeljujejo prosilcem, ki v 
največji meri izpolnjujejo sledeče kriterije: 

- so kmetijski zavarovanci, 
- so kmetje, ki že opravljajo dopolnilno 

dejavnost na kmetiji, so nasledniki oz. imajo 
naslednika, 

- kmetje, ki imajo ožjega družinskega člana s 
kmetijsko izobrazbo 

- da imajo gradbeno dokumentacijo ali jo pri 
dobivajo, 

- ekonomska upravičenost investicije. 

6. člen 
Posojilo se dodeljuje z najdaljšo dobo vračanja do 5 
let. Višina deleža sredstev bo odvisna od obsega 

razpoložljivih sredstev za pospeševanje razvoja 
družinskih kmetij in dopolnilnih dejavnosti na 
kmetiji v Občini Grosuplje. 

7. člen 
Višino obrestne mere za posojilo določi župan 
Občine Grosuplje v dogovoru z banko ob razpisu. 

8. člen 
Višina posojila je predvidoma najmanj 800.000,00 
tolarjev za investicije in 500.000,00 za opremo. 

9. člen 
Sklep o razpisu za dodelitev posojil sprejme župan 
in ga objavi v sredstvih javnega obveščanja. 

Sklep vsebuje: 

1. skupni znesek sredstev, namenjenih za posoji 
la oz. subvencioniranje obrestne mere, 

2. namene, za katere se dodeljujejo posojila, 

3. kdo lahko zaprosi za posojilo, 

4. pogoji, pod katerimi se dodeljujejo posojila, to 
j e najdaljša doba vračanja, višina obrestne 

mere, 

5. rok za vložitev prošenj, ki pa ne sme biti krajši 
od 15 dni od denva objave in ne daljši od 30 
dni od dneva objave in naslov na katerega se 
vložijo prošnje, 

6. navedbo, kaj mora prošnja za posojilo vsebo 
vati, 

7. navedbo dokumentacije, ki jo mora prosilec 
predložiti, 

8. rok, v katerem bo župan sprejel sklep o 
dodelitvi posojil. Rok ne sme biti daljši od 30 
dni od dneva poteka roka za vložitev prošenj, 
vsem prosilcem pa morajo biti sklepi župana 
posredovani v 8 dneh po sprejemu. 

10. člen 
Prošnjo za posojilo s prilogami vložijo prosilci na 
Uradu za gospodarstvo, družbene dejavnosti in 
finance občine Grosuplje. 
Prošnje obravnava komisija, ki jo imenuje župan. V 
komisiji so predstavniki: urada za gospodarstvo, 
družbene dejavnosti in finance občine, banke, 
kmetijske svetovalne službe in občinskega sveta. 
Komisija za župana pripravi predlog za obravnavo. 
Župan odloča o dodelitvi posojila s sklepom. 
Strokovna in administrativna dela za komisijo 
opravljata Urad za gospodarstvo, družbene 
dejavnosti in finance Grosuplje in pooblaščena 
banka. 

11. člen 
Posojila se dodeljujejo preko banke, s katero 
Občina sklene ustrezno pogodbo. 

12. člen 
Posojilna pogodba, sklenjena med banko in 
posojilojemalcem v skladu s tem pravilnikom in 
sklepom hlpafla, mora poleg bančnih določb vse
bovati pogoje, določene s sklepom župana, pred
vsem pa: 
-obveznost posojilojemalca, da posojilo porabi 
namensko, 
-obveznost, tla posojilojemalci v primeru, če ne 
izpolni katerekoli obveznosti iz posojilne pogodbe 
oziroma, da je bila pogodba sklenjena na podlagi 
lažnih podatkov, takoj vrne posojilo z zamudnimi 
obrestmi. 

13. člen 
Namensko porabo posojila, pridobljenega po tem 
pravilniku in izpolnitev obveznosti iz te pogodbe o 
posojilu, preveri komisija in pristojni upravni organ 
Občine Grosuplje enkrat letno. 

14. člen 
Posojilojemalec prične uporabljati posojilo na pod
lagi ustrezne dokumentacije takoj po sklenitvi 
posojilne pogodbe in po ureditvi zavarovanja kred
ita in ga mora pričeti uporabljati najkasneje v treh 
mesecih od podpisa pogodbe o dodelitvi posojila. 

15. člen 
Pravilnik se objavi v I Iradnem listu Republike 
Slovenije in začne veljati takoj po objavi. 

Datum: 19,7.1995 
Občina Grosuplje 

Občinski svet 
Predsednica: 

Angelca LIKOVIČ 


